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Gmina Zaniemyśl  

Sesja Rady Gminy  

Protokół  

XLVI Sesja Rady Gminy w dniu 26 września 2022 r. 

Obrady rozpoczęto 26 września 2022 r. o godz. 

16:00, a zakończono o godz. 21:28 tego samego 

dnia.  

W posiedzeniu wzięło udział 12 członków.  

Obecni:  

1. Alina Frąckowiak  

2. Katarzyna Gomułkiewicz  

3. Tomasz Grabowski  

4. Jerzy Grześkowiak  

5. Jolanta Jóźwiak  

6. Kamila Kołacka  

7. Zbigniew Łyszczarz  

8. Michał Maliński  

9. Michał Marciniak  

10. Ewaryst Pankowski  

11. Marek Stroiwąs  

12. Ewa Wiatr-Gawlak  

 

Nieobecni:  

1. Bartosz Biskup  

2. Paweł Kurpik  

3. Bartłomiej Mieloch  

  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu  

 

Ponadto w sesji uczestniczyli:  

1. Justyna Dąbrowska, Wójt Gminy Zaniemyśl  

2. Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy  

3. Danuta Sobkowiak, Sekretarz Gminy  

4. Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska, Radca Prawny  

5. Kinga Boguła, Kierownik Referatu Organizacyjnego  

6. Marcin Kropiński, Kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami  

7. Edyta Jankowska, Dyrektor CUW Zaniemyśl  

8. Anna Zimmer, Kierownik OPS Zaniemyśl  
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9. Katarzyna Kicinska-Pajchrowska, Dyrektor GOK Zaniemyśl  

10.Sołtysi Sołectw (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu)  

  

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości.  

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dzień dobry Państwu otwieram 46 (XLVI) sesję Rady Gminy Zaniemyśl, na samym wstępie 

bardzo serdecznie witam Państwa Radnych, Panie i Panów Radnych, witam Wójta Gminy 

Zaniemyśl Panią Justynę Dąbrowską, serdecznie witam Radcę Prawnego Panią Aleksandrę 

Kupczyk-Zajączkowską, bardzo serdecznie witam Dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury Panią 

Katarzynę Kicinską - Pajchrowską, witam Państwa Sołtysów, Panie i Panów Sołtysów, witam 

także Panią Dyrektor Biblioteki, dojrzałem teraz, Panią Alinę Sobkowiak i bardzo serdecznie 

Kierowników referatów organizacyjnych Urzędu Gminy, a także Panią Edytę Jankowską 

Dyrektora CUW, witam także wszystkich mieszkańców oglądających nasze sesje w Internecie, 

na samym wstępie chciałbym przedstawić porządek obrad  

  

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości.  

2. Stwierdzenie quorum Radnych.  

3. Przyjęcie protokołu z XLIV sesji Rady Gminy Zaniemyśl, z dnia 30 maja 2022 r.  

4. Przyjęcie protokołu z XLV sesji Rady Gminy Zaniemyśl, z dnia 27 czerwca 2022 r.  

5. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej.  

6. Interpelacje i zapytania Radnych.  

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.  

8. Podjęcie uchwał:  

1) w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2022;  

2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl;  

3) w sprawie przyjęcia statutu Centrum Usług Wspólnych w Zaniemyślu;  

4) w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/101/2019 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 30 

września 2019 r. w sprawie Regulaminu dotyczącego szczegółowych zasad 

wynagradzania nauczycieli w szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina 

Zaniemyśl;  

5) w sprawie zmiany Uchwały Nr V/49/2019 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 25 marca 

2019 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek obowiązkowego tygodniowego 

wymiaru godzin zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w 

przedszkolach i szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Zaniemyśl 

oraz określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć;  

6) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości przez Gminę 

Zaniemyśl;  

7) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości przez Gminę 

Zaniemyśl;  

8) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż przez Gminę Zaniemyśl w trybie 

bezprzetargowym na rzecz dotychczasowego użytkownika wieczystego, 

nieruchomości położonej w Łęknie;  



str. 3  
  

9) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż przez Gminę Zaniemyśl w trybie 

bezprzetargowym na rzecz dotychczasowego użytkownika wieczystego, 

nieruchomości położonej w Łęknie;  

10) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż przez Gminę Zaniemyśl w trybie 

bezprzetargowym na rzecz dotychczasowego użytkownika wieczystego, 

nieruchomości położonej w Łęknie;  

11) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości przez 

Gminę Zaniemyśl;  

12) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż przez Gminę Zaniemyśl w trybie 

przetargowym nieruchomości położonej w Czarnotkach;  

13) w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami wsi 

Polwica i Lubonieczek;  

14) zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do opracowania Strategii 

Rozwoju Gminy Zaniemyśl na lata 2021-2030;  

15) w sprawie określenia trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii 

Gminy Zaniemyśl 2030+, w tym konsultacji;  

16) w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 26 sierpnia 2022 roku na działanie 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Zaniemyślu;  

17) w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 27 lipca 2022 roku dotyczącej 

utworzenia młodzieżowej rady gminy;  

18) w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej.  

9. Informacja Wójta na temat aktualnego stanu faktycznego i prawnego ulicy 

Ogrodowej w Zaniemyślu w związku z problemem wywłaszczenia.  

10. Informacja Wójta na temat aktualnego stanu faktycznego i prawnego domku 

szwajcarskiego na wyspie Edwarda w Zaniemyślu.  

11. Wolne głosy i wnioski.  

12. Zamknięcie sesji.  

  

czy są może uwagi do przedstawionego porządku obrad, nie widzę, zanim przejdziemy dalej 

do procedowania pozwolę sobie odczytać informację dotyczącą jawności posiedzeń 

transmisji i utrwalania obrad oraz ochrony danych osób uczestniczących w obradach Rady 

Gminy Zaniemyśl  

  

zgodnie z artykułem 61 Konstytucji Rzeczypospolitej Polskiej z dnia 2 kwietnia 97 roku 

obywatel ma prawo do uzyskiwania informacji o działalności organów władzy publicznej oraz 

osób pełniących funkcję publiczne, prawo do uzyskiwania informacji obejmuje dostęp do 

dokumentów oraz wstęp na posiedzenia kolegialnych organów władzy publicznej 

pochodzących z powszechnych wyborów z możliwością rejestracji dźwięku lub obrazu, 

ustawa z dnia 8 marca 90 roku o samorządzie gminnym stanowi, że działalność organów 

gminy jest jawna, ograniczenia jawności mogą wynikać wyłącznie z ustaw, jawność działania 

organów gminy obejmuje w szczególności prawo obywateli do uzyskiwania informacji, 

wstępu na sesje rady gminy i posiedzenia jej komisji, a także dostępu do dokumentów 

wynikających z wykonywania zadań publicznych w tym protokołów z posiedzeń organów 
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gminy i komisji rady gminy, zasady dostępu do dokumentów i korzystania z nich określa 

statut gminy, dane osobowe w postaci wizerunku oraz barwy głosu i przekazanych przy jego 

użyciu danych są przetwarzane w celu realizacji obowiązku prawnego ciążącego na 

administratorze, na podstawie RODO artykułu 6 ustęp 1 litera 'c' wynikającego z artykuł 20 

ustawy 1b z ustawy z dnia 8 marca 90 roku o samorządzie gminnym, w związku z powyższym 

nie jest wymagana zgoda na przetwarzanie danych, podanie danych osobowych jest 

dobrowolne na przykład obecność i zabranie głosu na sesji rady gminy, a nagrywanie sesji 

rady gminy nie ma wpływu na realizację praw związanych z uczestnictwem w sesji rady 

gminy na przykład możliwość zgłoszenia interpretacji na piśmie, w razie niezgodnego z 

prawem przetwarzania danych osobowych istnieje prawo wniesienia skargi do Prezesa 

Urzędu Ochrony Danych Osobowych ulica Stawki 2, 00-193 Warszawa dane osobowe, które 

będą przechowywane przez okres wymagany do realizacji obowiązku ustawowego, a 

wskazanych przez odrębne przepisy prawa odnoszące się do archiwizacji dokumentów w 

organach administracji publicznej, dziękuję bardzo, przejdziemy do punktu drugiego  

  

2. Stwierdzenie quorum Radnych.  

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak   

na podstawie listy obecności i Radnych obecnych na sali stwierdzam, że w sesji uczestnicy 12 

Radnych, co stanowi wystarczającą ilość do podejmowania prawomocnych uchwał  

  

3. Przyjęcie protokołu z XLIV sesji Rady Gminy Zaniemyśl, z dnia 30 maja 2022 r.  

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

czy ktoś z Państwa Radnych chciałby wnieść uwagi do protokołu, nie widzę, czy ktoś z 

Państwa Radnych nie zapoznał się przedstawionym protokołem, nie widzę, w takim razie 

przejdziemy do głosowania  

  

Głosowano w sprawie:  

przyjęcia protokołu z XLIV sesji Rady Gminy Zaniemyśl, z dnia 30 maja 2022 r..   

Wyniki głosowania  

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5  

Wyniki imienne:  

ZA (10)  

Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta 

Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-

Gawlak  

NIEOBECNI (5)  

Bartosz Biskup, Paweł Kurpik, Michał Maliński, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch  

  

4. Przyjęcie protokołu z XLV sesji Rady Gminy Zaniemyśl, z dnia 27 czerwca 2022 r.  
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Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak   

czy są uwagi do protokołu, nie widzę, czy ktoś z Państwa Radnych nie zapoznał się z 

przedstawionym protokołem, nie widzę w takim razie przystąpimy do głosowania  

  

Głosowano w sprawie:  

przyjęcia protokołu z XLV sesji Rady Gminy Zaniemyśl, z dnia 27 czerwca 2022 r..   

Wyniki głosowania  

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 5  

Wyniki imienne:  

ZA (10)  

Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta 

Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-

Gawlak  

NIEOBECNI (5)  

Bartosz Biskup, Paweł Kurpik, Michał Maliński, Michał Marciniak, Bartłomiej Mieloch  

  

5. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej.  

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

bardzo proszę Panią Wójt o zajęcie głosu i przedstawienie informacji   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

dziękuję Panie Przewodniczący, zanim przejdę do przedstawienia informacji z działalności 

międzysesyjnej chciałabym przedstawić moje oświadczenie,   

  

Szanowni Państwo, Panie Przewodniczący oraz Radni Rady Gminy Zaniemyśl, mieszkańcy 

Gminy Zaniemyśl, mając na uwadze ostatnią sesję chcę podziękować Radnym za podjęcie 

uchwały w sprawie udzielenia absolutorium, Rada Gminy stwierdziła wówczas, że budżet był 

wykonany zgodnie z wolą Rady a więc zgodnie z uchwałą budżetową, a co za tym idzie, że 

wykonanie to było rzetelne, celowe i oszczędne, powyższe świadczy o pozytywnej ocenie 

działalności Wójta, która jest powiązana bezpośrednio z wykonaniem budżetu gminy, bardzo 

dziękuję Pani Skarbnik i Referatowi Finansowemu za ich dobrze wykonaną pracę, w tym 

miejscu chcę odnieść się do słów krytyki wyrażonej na poprzedniej sesji, w myśl 

obowiązujących przepisów debata w przedmiocie wotum zaufania dla Wójta wiązała się z 

oceną działania zarówno Pana Jana Sulanowskiego za okres styczeń - czerwiec 2021 jak i 

mojej pracy za okres czerwiec - grudzień 2021, obecnie ocenie podlegała zatem praca dwóch 

Wójtów przez cały 2021 rok, a nie tylko moja, niewątpliwie 2021 rok to był bardzo trudny 

czas dla Gminy Zaniemyśl oraz Urzędu, był to czas przejęcia szeregu niedokończonych zadań, 

nierozwiązanych problemów jak na przykład przeciekający dach Hali widowiskowo-

sportowej, zdewastowany dworek szwajcarski, niesprawna oczyszczalnia ścieków, brak 

procedur administracyjnych na przykład kontroli zarządczej, polityk bezpieczeństwa i szeregu 

innych, gmina nie posiadała rzetelnej inwentury, która powinna być wykonana jeszcze przed 

odejściem Wójta na emeryturę, w ograniczonym składzie osobowym działała kadra Urzędu 
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ze względu na zwolnienia chorobowe pracowników czy wakaty, w zasadzie koniecznością 

stało się przeorganizowanie pracy i uzupełnienie powstałych wakatów, pragnę podkreślić, że 

zależy mi przede wszystkim na współpracy zarówno z Radnymi Rady Gminy Zaniemyśl jak i 

mieszkańcami Gminy w celu realizacji zadań w tym prowadzonych inwestycji oraz 

merytorycznej dyskusji, która będzie opierała się wyłącznie na faktach, a nie na emocjach, 

manipulacji czy personalnych uprzedzeniach, wobec powyższego chcę w kilku zdaniach 

odnieś się do oceny i zarzutów, które padły pod moim adresem, nie mających związku z 

debatą nad Raportem o stanie gminy i bez podstawne jest stwierdzenie jakobym swoje rządy 

zaczęła wprowadzać w styczniu 2021 roku w porozumieniu z komisarzem, Raport o stanie 

gminy, debata i uchwała Rady Gminy Zaniemyśl w sprawie wotum zaufania dotyczyły 

działania, działalności Wójta Gminy Zaniemyśl w całym 2021 roku a nie aktywności Justyny 

Dąbrowskiej, przypomnienia wymaga to, że to Rada Gminy Zaniemyśl 31 maja 2021 roku 

wystąpiła z Apelem nr 1/2021 do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji, Wojewody 

Wielkopolskiego, Komendanta Głównego Policji, Komendanta Wojewódzkiego Policji w 

Poznaniu, Komendanta Powiatowego Policji w Środzie Wielkopolskiej o podjęcie działań 

zmierzających do utworzenia Posterunku Policji w Zaniemyślu, stąd też nieuzasadnione jest 

podważanie podejmowania przeze mnie w tym zakresie działań, które zmierzają wyłącznie 

do realizacji woli Rady nieprawdziwe są również stwierdzenia, że Gmina Zaniemyśl będzie 

musiała finansować dwa etaty policjantów, przynajmniej taką otrzymałam informację od 

Komendanta Policji, bezpodstawne i nieuzasadnione są twierdzenia dotyczące 

nieprawidłowości w zakresie polityki kadrowej w Urzędzie Gminy Zaniemyśl odnosząc się do 

poruszonych kwestii rekrutacji, zgodnie z ustawą o pracownikach samorządowych nabór na 

wolne stanowiska urzędnicze jest konkurencyjny i otwarty, informacja o naborach ma 

charakter publiczny, ogłoszenie o wolnym stanowisku urzędniczym w tym kierowniczym 

stanowisku urzędniczym oraz o naborze kandydatów na to stanowisko umieszcza się w 

Biuletynie Informacji Publicznej nadto informacje o kandydatach, którzy zgłosili się do 

naboru stanowią informację publiczną w zakresie objętymi wymaganiami związanymi ze 

stanowiskiem określonym w ogłoszeniu o naborze, procedura naboru ustalona Zarządzeniem 

Wójta jest transparentna i jasna, i nie budząca żadnych wątpliwości, zatrudnienie w Urzędzie 

Gminy Zaniemyśl wzrosło zaledwie o jedną osobę w układzie styczeń-grudzień 2021 roku, 

zwolniona została jedna osoba, której pracy nie da się ocenić jako profesjonalnej oraz 

odeszła jedna osoba za porozumieniem stron, która sama podjęła taką decyzję i miała do 

tego prawo, a ja zgodziłam się na rozwiązanie stosunku pracy w tym trybie, odnosząc się do 

kwestii struktury organizacyjnej i sprawowanego nadzoru w tej chwili organizacja Urzędu to 

podział na komórki organizacyjne, kilkuosobowe zespoły kierowane przez kierowników 

referatów, zakres zadań zarówno kierowników jak i pracowników wynika wprost z 

Regulaminu Organizacyjnego Urzędu nadto kwestie zakresu obowiązków, uprawnień i 

odpowiedzialności oraz wymagań co do kompetencji są w tej chwili poddawane 

odpowiednio przeglądowi i aktualizacji oraz opracowaniu w postaci opisów stanowisk pracy, 

Zarządzeniem nr 458 i 463 wprowadza się opisy stanowisk pracy, których wcześniej w 

organizacji nie było oraz tak zwanych zakresów czynności, które częstokroć przez lata nie 

były weryfikowane, ta organizacja pracy daje możliwość lepszego, bardziej przejrzystego 

koordynowania pracy w ramach zespołów i w ramach całego Urzędu, stwarza warunki do 

lepszej współpracy i efektywności pracy, w odniesieniu do kwestii zarządzania zasobami 
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ludzkimi, Zarządzeniem nr 499 został wprowadzony nie praktykowany przez kilkanaście lat, 

ostatnie oceny były w urzędzie w 2007 roku, system pracowniczych ocen okresowych, z 

którym będzie powiązany indywidualny program rozwoju zawodowego, zgodnie z ustawą o 

pracownikach samorządowych pracownik winien być oceniany nie rzadziej niż raz na 2 lata, 

nie można się zgodzić z tym, że dotychczasowy model organizacji zarządzania był jedynie 

słuszny, powyższe wiąże się z planowaniem, realizacją i mierzeniem rezultatów a przy 

konieczności stworzenia odpowiednich mierników na przykład wprowadzonej oceny 

pracowniczej i dalej z koniecznością dostosowania organizacji pracy do zmieniających się 

warunków, by odpowiednio wykorzystać potencjał ludzki, nie mający związku z realizacją 

zadań Gminy i nie prawdziwe jest twierdzenie o ograniczeniu przeze mnie dostępu do 

komercyjnych kancelarii prawnych, wskazać bowiem należy iż prowadzenie takiej 

działalności związanej wyłącznie z konstytucyjną wolnością działalności gospodarczej zgodnie 

z zasadami uczciwej konkurencji, poszanowania dobrych obyczajów oraz słusznych interesów 

innych przedsiębiorców i konsumentów, a także poszanowania oraz ochrony praw i wolności 

człowieka w myśl obowiązujących przepisów ta działalność w żaden sposób nie była i nie jest 

ograniczana, każdy kto chce i legitymuje się stosownymi uprawnieniami może komercyjnie 

świadczyć pomoc prawną oraz prowadzić kancelarię radcowską czy adwokacką na terenie 

Gminy Zaniemyśl wręcz zachęcam do prowadzenia takiej działalności na terenie naszej 

gminy, proszę pamiętać, że podejmowanie, wykonywanie i zakończenie działalności 

gospodarczej jest wolne dla każdego na równych prawach, należy dodać, że kancelaria 

radcowska mająca siedzibę w budynku Urzędu wypowiedziała umowę najmu motywując 

decyzję między innymi zabraniem rutera dostępu do Internetu, z którego ta kancelaria 

korzystała bezumownie i nieodpłatnie i to proszę Państwa wyszło podczas inwentury, 

praktyka pokazuje, że utworzenie Biura Obsługi Klienta w Urzędzie Gminy Zaniemyśl wbrew 

twierdzeniom na ostatniej sesji była jak najbardziej trafna i uzasadniona oraz zgodna z 

potrzebami i oczekiwaniami mieszkańców Gminy i klientów Urzędu, za słusznością tej decyzji 

przemawia szereg argumentów, pracownik merytoryczny jest jak najbardziej dostępny dla 

klientów, pracownik schodzi do klienta, by załatwić z nim sprawę osobiście, takie rozwiązanie 

usprawnia pracę oraz zwiększa bezpieczeństwo, zwiększona jest również w ten sposób 

dostępność dla osób niepełnosprawnych ze względu na mniejszą ilość barier 

architektonicznych, w miarę możliwości organizacyjnych i architektonicznych zapewnia się 

klientowi bezpośrednią obsługę w najbliższym możliwym i dogodnym dla niego miejscu, 

klient pokonuje wyłącznie schody do urzędu i nie musi pokonywać dodatkowych schodów, 

Szanowni Państwo te bariery architektoniczne istnieją od nie wiem, od kiedy ja pamiętam, to 

nie jest moja, to nie ja stworzyłam te bariery architektoniczne, jeżeli istnieje uzasadniona 

konieczność ze strony klienta czy pracownika merytorycznego nie ma żadnych przeszkód by 

klient został bezpośrednio skierowany do właściwego pomieszczenia biurowego, 

kontrolowany dostęp klienta do urzędu to także spełnienie standardów dotyczących 

bezpieczeństwa, które są stosowane zarówno w dużych jak i w małych organizacjach choćby 

z dwóch powodów, po pierwsze, klient nie przemieszcza się po urzędzie w sposób 

niemonitorowany, ogranicza się możliwość podłożenia na przykład ładunku niebezpiecznego, 

takie zgłoszenie Szanowni Państwo mieliśmy podczas lata, gdybyśmy nie mieli tego 

monitorowanego to nie wiem jakby się to skończyło, klient nie ma dostępu do danych 

osobowych i innych danych szczególnie chronionych, które znajdują się w pomieszczeniach 
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biurowych na różnych stanowiskach, kontrolowany dostęp zmniejsza ryzyko 

nieuprawnionego wglądu do tych danych czy ich przechwycenia, ogranicza się styczność 

klientów z innymi pracownikami urzędu co ma fundamentalne znaczenie także w czasie 

zagrożenia epidemicznego, minimalizuje się transmisje wirusa w budynku i pomieszczeniach 

urzędu, wyjaśnienia wymaga również zarzut dotyczący podwyższenia maksymalnego 

poziomu wynagrodzenia miesięcznego dyrektora samorządowej instytucji kultury w 

przeddzień zatrudnienia nowego dyrektora Gminnego Ośrodka Kultury w Zaniemyślu, 

powyższe zmierzało do wprowadzenia zapisów zgodnych z delegacją ustawową, a 

mianowicie do ustalenia maksymalnego poziomu miesięcznego wynagrodzenia, a nie 

wyłącznie wynagrodzenia zasadniczego, które jest tylko jego częścią składową, na marginesie 

można dodać iż podobny zabieg legislacyjny zastosowano wobec kierowników i zastępców 

kierowników jednostek budżetowych oraz samorządowych zakładów budżetowych Gminy 

Zaniemyśl, Zarządzenie nr 456, dla zapewnienia spójności i zgodności ze standardami 

dotyczącymi ustalenia wynagrodzenia w oznaczonej jednostce, w której, w krótkiej 

perspektywie czasowej dla osób realizujących te same zadania zmieniono powyższe 

Zarządzenie i Pani Katarzynie Kicinskiej-Pajchrowskiej przyznano wynagrodzenie w dokładnie 

tej samej wysokości co jej poprzednikowi, w tym miejscu pragnę jednocześnie wyraźnie 

podkreślić, iż Pani Katarzyna Kicinska-Pajchrowska jest specjalistką z dużym dorobkiem 

zawodowym i stażem pracy, Pani Katarzyna Kicinska-Pajchrowska jest osobą, która z wielkim 

poświęceniem i oddaniem podejmuje działania, przede wszystkim z myślą o społeczności 

lokalnej, z którą bardzo mocno się identyfikuje, tak było zarówno podczas organizacji 

Zaniemyskich Bitew Morskich kiedy to na pewien czas przed okresem planowania 

wydarzenia zostałam sama z organizacją imprezy ze względu na długotrwałą nieobecność 

ówczesnego dyrektora GOK jak i w tym roku kiedy to na chwilę przed otwarciem sezonu 

letniego zatrudniona została od maja Pani Katarzyna zaczynała pracę od zera bez planu 

wakacyjnych imprez, których nie przygotował jej poprzednik, to tylko dzięki wytężonej pracy 

każdy mieszkaniec Gminy Zaniemyśl i nie tylko mógł słyszeć o cyklu wydarzeń pod nazwą 

Lato w Zaniemyślu czy półkoloniach, przed Bitwami działał sztab, to był sztab złożony z Pana 

Przewodniczącego, z Pani radnej Jóźwiak, z pracowników Urzędu Gminy, z Pani dyrektor, 

złożony również Pani dyrektor Ośrodka, z Pani dyrektor biblioteki oraz pracowników Ośrodka 

Kultury, Bitwy należało zaplanować jeszcze w styczniu, dlatego wszyscy wspólnie 

pracowaliśmy, wyjaśnienia wymaga również nagonka, którą przeprowadzono na mnie i 

wskazaną przeze mnie kandydatkę na dyrektora Przedszkola Samorządowego Kolorowy 

Świat w Zaniemyślu Panią Monikę Bogusławską, Pani Bogusławska nie aplikowała o 

zatrudnienie w Szkole Podstawowej w Zaniemyślu tak, że żaden z nauczycieli nie został 

zwolniony ze Szkoły Podstawowej w Zaniemyślu czy z Przedszkola Samorządowego, 

Kuratorium Oświaty nie miało wątpliwości co do kompletności kwalifikacji Pani dyrektor 

Bogusławskiej, jednoznacznie stwierdzając, że osoba bez kwalifikacji w zakresie zarządzanie 

oświatą dyrektorem placówki oświatowej być nie może, niestety nagonka i histeria z Panią w 

teczce prawdopodobnie miała na celu ukrycie nieprawidłowości funkcjonowania 

Przedszkola, na terenie festynu rodzinnego -sportowego, który odbył się po dożynkach w 

2021 roku nie sprzedawano żadnego alkoholu, nie została wydana żadna koncesja na 

sprzedaż alkoholu na miejscu imprezy, alkohol piwo sprzedawane było poza terenem 

imprezy w restauracji posiadającej wymaganą prawną koncepcji, występ gwiazdy Michała 
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Wiśniewskiego również nie był wydatkowany z budżetu gminy, a repertuar artysta ustalał 

samodzielnie, budowa ulicy Morelowej i Wiśniowej w Łęknie dofinansowana była z 

Programu Rządowy Fundusz Polski Ład, Program inwestycji Strategicznych, Pani Basiu bardzo 

proszę o tabelkę może będzie Państwu łatwiej to co będę mówić, łatwiej będzie zrozumieć, 

gmina Zaniemyśl złożyła wniosek do Polskiego Ładu na kwotę 1 977 070 zł i 23 gr z czego 

dofinansowanie miało stanowić 95% inwestycji czyli 1 878 216 zł i 71 gr, wkład własny Gminy 

to 98853,52 zł czyli 5%, promesa wstępna została więc udzielona Gminie na kwotę 1 878 216 

zł i 71 gr z pierwszego przetargu najniższa oferta opiewała na kwotę 1 812 843 zł i 13 gr, 

otwarcie 2 lutego 2022 roku, z drugiego przetargu na kwotę wyższą 1 968 000 zł, otwarcie 9 

marca 2022 roku i była wyższa o 155156 zł i 87 gr, zarówno w pierwszym jak i w drugim 

przypadku przetargi zostały rozstrzygnięte poniżej wnioskowanej kwoty dofinansowania, 

finansowanie Polskiego Ładu zakładało uzyskanie 95% dofinansowania do inwestycji już po 

przetargu ale nie więcej niż kwota podana we wniosku, która tożsama była z promesą 

wstępną, po rozstrzygnięciu przetargu Gmina otrzymała promesę na kwotę 1 869 600 zł co 

stanowiło 95% kosztów inwestycji z przetargu, Gmina Zaniemyśl nie straciła 155156 zł i 80 gr 

tylko ich nie oddała do budżetu państwa, Gmina z promesy wstępnej mogła wykorzystać 

jeszcze 8616 zł i 71 gr ale ze względu na rozstrzygnięcie przetargu poniżej wartości te 

pieniądze na inwestycje nie zostały przekazane, załamanie rynku cen na materiały 

budowlane, energii i paliwa nastąpiło po wybuchu wojny na Ukrainie, po 24 lutego 2022 

roku, a rozstrzygnięcie drugiego przetargu nastąpiło już po tym fakcie co istotnie wpłynęło 

na ofertę przetargu, tak się złożyło, że pierwszy i drugi przetarg wygrała ta sama firma 

Roboty Drogowe Jacek Szymanowski z Książa Wielkopolskiego, właściciel firmy jasno 

stwierdził, że tej inwestycji w cenie z pierwszego przetargu by nie wykonał, wtedy 

prawdopodobnie mielibyśmy sytuację analogiczną do sytuacji Stacji Uzdatniania Wody w 

Zaniemyślu czyli urealnienie kosztów inwestycji już przed na przykład Prokuratorię Generalną 

Rzeczypospolitej Polski i wtedy te koszty Gmina Zaniemyśl pokrywałaby by z własnego 

budżetu, inwestycje wykonane w 2021 roku zostały zaplanowane w roku 2020 poprzez 

ówczesne władze Gminy, wobec braku Wójta zadania do realizacji bezpośrednio były 

planowane przez osobę jego zastępują, którą była Sekretarz Gminy oraz w kwestii 

inwestycyjnej kierownik Referatu Infrastruktury, zatem obarczanie za słabe wyniki 

inwestycyjne Wójta, który objął swoje stanowisko w połowie 2021 roku jest raczej chęcią 

przerzucania na obce barki swojej nieudolności, przy tej okazji dziękuję Radnym oraz 

Sołtysom za owocną współpracę, jestem otwarta na dyskusję opartą na faktach, a nie 

kłamstwach, konfabulacji i mitach, chcę z Państwem wspólnie wypracować takie 

rozwiązanie, które będą dobre dla naszej społeczności lokalnej, dla Gminy Zaniemyśl, na 

koniec chcę bardzo podziękować moim wszystkim współpracownikom zarówno tym z 

Urzędu Gminy jak również gminnych jednostek organizacyjnych oraz Zakładu Gospodarki 

Komunalnej za ostatnie miesiące ciężkiej pracy, jestem przekonana, że udało nam się 

stworzyć zgrany, odpowiedzialny i w pełni zaangażowany zespół, to tyle z oświadczenia,  

  

przejdę do informacji międzysesyjnej  
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w dniu 21 września 2022 roku na rachunek bankowy gminy wpłynęła od Wojewody 

Wielkopolskiego, wpłynęły środki od Wojewody Wielkopolskiego w kwocie 1950750 zł na 

wypłatę dodatku węglowego, zgodnie z przekazaną informacją środki te stanowią 42,5% 

zapotrzebowania na miesiąc sierpień i wrzesień 2022 roku, w okresie między sesjami 

wydałam 8 zarządzeń zmieniających budżet na 2022 rok, siedmioma z nich wprowadzone 

były do budżetu środki pochodzące z Funduszu Pomocy, teraz zarządzenie z dnia 30 czerwca, 

w którym dokonano przeniesień wydatków między rozdziałami i paragrafami, zwiększa się o 

kwotę 10 tysięcy wartość odsetek należnych do Powiatu Średzkiego za nieruchomość 

zakupioną na raty, zmniejsza się o kwotę 10000 zł środki rezerwy ogólnej, wprowadzono 

również po stronie dochodów i wydatków środki z Funduszu Pomocowego w wysokości 4008 

zł na wypłatę jednorazowego świadczenia pieniężnego w wysokości 300 zł na osobę, kwotę 

8266 zł na zapewnienie posiłku dla dzieci i młodzieży, od Wojewody Wielkopolskiego, który 

zawiadomił o zwiększeniu planu dotacji celowej o kwotę 7674 zł, wyżej wymieniona dotacja 

przeznaczona jest na opłacenie składki na ubezpieczenie zdrowotne za osoby pobierające 

niektóre świadczenia rodzinne oraz zasiłek dla opiekuna, zwiększeniu planu dotacji celowej o 

kwotę 972 zł, wyżej wymieniona dotacja przeznaczona jest na dofinansowanie wypłat 

zasiłków stałych, z dnia 7 lipca, w którym dokonano przeniesień wydatków między 

rozdziałami i paragrafami, kwotę 13 zł i 95 gr na wydatki związane z koniecznością 

dostarczenia informacji o zmianie stawek opłaty za gospodarowanie odpadami, kwotę 6000 

zł na wydatki związane z bieżącym utrzymaniem zieleni, kwotę 1000 zł w ramach zadania z 

funduszu sołeckiego Sołectwo Zwola pn. organizacja festynu rodzinno-sportowego, 

wprowadzono również po stronie dochodów i wydatków środki z Funduszu Pomocowego w 

wysokości 25550 zł na pobyt uchodźców z Ukrainy, polecenie Zarządu Powiatu Średzkiego na 

podstawie decyzji Wojewody Wielkopolskiego, dodatkowo w ramach tych środków 

przeniesiono je w wysokości 11511 zł, w wysokości 211496 zł na realizację świadczeń 

pieniężnych - artykuł 13 ustawy z dnia 12 marca o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z 

konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa, zarządzenie z dnia 18 lipca i tutaj 

dokonano przeniesień wydatków między rozdziałami i paragrafami, kwotę 2600 zł 

zabezpieczając środki na opinie komisji urbanistyczno-architektonicznej w zakresie 

planowania przestrzennego, kwotę 18000 zabezpieczając środki na wypłatę ekwiwalentu 

pieniężnego dla członka Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu Gminy Zaniemyśl, który 

uczestniczył w działaniu ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu, 

rozdysponowano w kwocie 15000 rezerwę celową na realizację zadań własnych z zakresu 

zarządzania kryzysowego przeznaczając ją na zabezpieczenie posiłków dla uchodźców, 

wprowadzono również po stronie dochodów i wydatków środki z Funduszu Pomocowego w 

wysokości 731 zł i 43 gr na nadanie numeru PESEL, w wysokości 23100 zł na pobyt uchodźców 

z Ukrainy, to jest na nasze schronisko, w wysokości 4590 zł na wypłatę jednorazowego 

świadczenia pieniężnego w wysokości 300 zł na osobę, kwotę 666 zł na zapewnienie posiłku 

dla dzieci i młodzieży, kolejne zarządzenie z dnia 28 lipca, w którym dokonano przeniesień 

wydatków między rozdziałami i paragrafami, kwotę 2000 na gospodarkę gruntami, kwotę 

1500 zł jednocześnie zwiększając plan wydatków o kwotę 37317 zł na zadania w zakresie 

planowania przestrzennego, na badania wstępne pracowników kwotę 300 zł, zmniejszono o 

kwotę 37317 zł środki rezerwy ogólnej, kwotę 2280 w ramach zadania z funduszu sołeckiego 

w Sołectwo Jeziory Wielkie pod nazwą organizacja pikniku rodzinnego, wprowadzono 
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również po stronie dochodów i wydatków środki z Funduszu Pomocowego w wysokości 

37800 zł to na funkcjonowanie naszego Schroniska, Wojewoda Wielkopolski zawiadomił o 

zwiększeniu planu dotacji celowej na wypłatę dodatku osłonowego o kwotę 41 tysięcy, 

kolejne Zarządzenie z 22 sierpnia, w którym dokonano przeniesień wydatków między 

rozdziałami paragrafami, kwotę 4000 w ramach zabezpieczenia gotowości bojowej jednostki 

Ochotniczej Straży Pożarnej z terenu Gminy Zaniemyśl, zgodnie z potrzebami OPS w 

Zaniemyślu przeniesiono między paragrafami ogólną kwotę 82928 zł, wprowadzono również 

po stronie dochodów i wydatków środków z Funduszu Pomocowego w wysokości 86650 zł na 

edukację dzieci z Ukrainy, w wysokości 78400 na pobyt uchodźców z Ukrainy, nasze 

schronisko, jednocześnie przeniesiono między paragrafami kwotę 2216 zł i 57 gr, w wysokości 

7650 zł na wypłatę jednorazowego świadczenia pieniężnego w wysokości 300 zł, od 

Wojewody Wielkopolskiego, zawiadomił o zwiększeniu planu dotacji celowej na kwotę 1801 

zł i 46 gr wyżej wymieniona dotacja przeznaczona była na wyposażenie szkół w podręczniki, 

materiały edukacyjne lub materiały ćwiczeniowe oraz sfinansowanie kosztów zakupów 

podręczników, zawiadomił o zwiększeniu dotacji na zadania, które realizuje OPS w 

Zaniemyślu to są w zależności od klasyfikacji budżetowej 3 dotacje na 9600, 10000 zł 96 gr i 

130 zł, kolejne zarządzenie z dnia 26 sierpnia, w którym dokonano przeniesień wydatków 

między rozdziałami i paragrafami, kwotę 24600 przeznaczając ją na bieżące wydatki Urzędu 

Gminy, kwotę 2100 w ramach zabezpieczenia gotowości bojowej jednostek Ochotniczej 

Straży Pożarnej z terenu Gminy Zaniemyśl, zgodnie z potrzebami oświaty przeniesiono 

między paragrafami kwotę 375 zł, ogólną kwotę 14959 zł w ramach zadania z funduszu 

sołeckiego Sołectwa Polesie pod nazwą zakup ogrodzenia terenu placu zabaw, boiska i 

miejsca rekreacji, wprowadzono również po stronie dochodów i wydatków środki z Funduszu 

Pomocowego w wysokości 72387 zł na edukację dzieci z Ukrainy, w wysokości 356840 zł na 

realizację świadczeń pieniężnych o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem 

zbrojnym na terytorium tego państwa, od Wojewody Wielkopolskiego, który zawiadomił o 

zwiększeniu planu dotacji celowej o kwotę 35000 zł wyżej wymieniona dotacja przeznaczona 

była na realizację zadań wynikających z Rządowego Programu rozwijania szkolnej 

infrastruktury oraz kompetencji uczniów i nauczycieli w zakresie technologii informacyjno-

komunikacyjnych dla lata 2020-2024, aktywna tablica, zawiadomił o zwiększeniu planu 

dotacji celowej o kwotę 3000 zł, wyżej wymieniona dotacja przeznaczona jest na 

dofinansowanie wypłat zasiłków okresowych, kolejne zarządzanie z dnia 12 września, w 

którym dokonano przeniesień wydatków między rozdziałami i paragrafami, kwotę 5500 zł 

przeznaczając na bieżące wydatki Urzędu Gminy, wprowadzono również po stronie 

dochodów i wydatków środki z Funduszu Pomocowego w wysokości 27860 zł na pobyt 

uchodźców z Ukrainy czyli tak jak zwykle na schronisko, jednocześnie przeniesiono między 

paragrafami kwotę 415 zł i 23 gr, w wysokości 4590 zł na wypłatę jednorazowego świadczenia 

pieniężnego w wysokości 300 zł na osobę, zmniejszono o kwotę 15000 zł środki na realizację 

świadczeń rodzinnych w związku ze zwrotem ich do Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego, 

od Wojewody Wielkopolskiego, który zawiadomił o zwiększeniu planu dotacji celowej na 

zadania realizowane przez OPS i to były zadania w dwóch klasyfikacjach budżetowych i na 

kwotę 1063 zł i 25594 i Zarządzenie z dnia 19 września, w którym dokonano przeniesień 

wydatków między rozdziałami i paragrafami kwotę 384 zł przeznaczając na szkolenie 

pracownika Urzędu Gminy, zgodnie z potrzebami Ośrodka Pomocy Społecznej w Zaniemyślu 

przeniesiono między paragrafami kwotę 33 zł, wprowadzono również po stronie dochodów i 
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wydatków środki od Wojewody Wielkopolskiego, poinformował o zmniejszeniu planu dotacji 

celowej o kwotę 2840 zł na sfinansowanie wydatków na realizację zadań związanych z 

przyjęciem na teren Rzeczpospolitej Polskiej zwiększonej liczby cudzoziemców, zawiadomił o 

zwiększeniu planu dotacji celowej na zadania realizowane przez OPS w Zaniemyślu, w dwóch 

klasyfikacjach budżetowych i to są kwoty 624807 zł i 584 zł, informacja w zakresie gospodarki 

nieruchomościami, ochrony zabytków, rolnictwa i ochrony przyrody, w okresie 

międzysesyjnym podpisałam następujące zarządzenia, zarządzenie nr 469 z dnia 1 lipca w 

sprawie ustalenia minimalnych stawek czynszu za najem lub dzierżawę nieruchomości 

stanowiących własność Gminy Zaniemyśl, 473 z dnia 12 lipca w sprawie powołania stałej 

komisji przetargowej celem przeprowadzenia przetargów oraz rokowań na zbycie 

nieruchomości, zarządzenie nr 480 z 22 lipca w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości 

rolnych przeznaczonych do wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej dotyczące działki nr 

93/1 obręb Polwica, numer 481 z 22 lipca w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości 

rolnych przeznaczonych do wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej dotyczącej części 

działki nr 126 obręb Łękno, zarządzenie nr 482 z dnia 22 lipca w sprawie ogłoszenia wykazu 

nieruchomości rolnych przeznaczonych do wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej 

dotyczy części działki nr 308/1 obręb Kępa Wielka, zarządzenie nr 483 Wójta Gminy 

Zaniemyśl z dnia 22 lipca w sprawie ogłoszenia wykazu nieruchomości przeznaczonych do 

wydzierżawienia w drodze bezprzetargowej dotyczącej części działki nr 520/3 obręb 

Zaniemyśl pod ogródek przydomowy, wszystkie umowy dzierżawy wynikające z powyższych 

zarządzeń zostały już zawarte, projektant wykonał wszystkie prace przy projekcie części 

frontowej ogrodzenia parku w Łęknie, aktualnie oczekujemy już tylko na pozwolenie na 

budowę, w dniu 18 lipca odbył się przetarg na zbycie nieruchomości działek gruntu numer 

16/1 i 17/1 obręb Lubonieczek, przetarg wyłonił nabywcę, a umowa przenosząca własność 

nieruchomości została już zawarta, sprzedaliśmy nieruchomość za 152274 zł brutto, 

przeprowadziliśmy postępowanie ofertowe dotyczące wyłonienia wykonawcy projektu 

ogrodzenia Cmentarza Ewangelickiego w Zaniemyślu, projektant ma wykonać wszystkie prace 

do końca bieżącego roku, wykonawcą jest Hubert Bryl, który wykona to zadanie za kwotę 

14500 zł, przeprowadziliśmy postępowanie ofertowe dotyczące wyłonienia wykonawcy 

projektu frontowej części ogrodzenia parku w Śnieciskach, projekt ma powstać również do 

końca bieżącego roku, wykonawcą będzie projektant Joanna Włodarz, która wykona to 

zadanie za kwotę 10885 zł i 50 gr, przeprowadziliśmy postępowanie ofertowe dotyczące 

wyłonienia dostawcy materiału szkółkarskiego, 40 lip drobnolistnych i usługi z tym związanej, 

drzewa zostaną posadzone przy drodze gminnej w rejonie wsi Polwica Huby w miesiącu 

październiku, materiał szkółkarski będzie dostarczony za 22032 zł, usługa sadzenia wraz z 

materiałem będzie kosztować gminę 3880 zł, teraz informacje z Referatu Inwestycji i 

Gospodarki Komunalnej, wykonano inwestycje pod nazwą Budowa ulicy Morelowej i 

Wiśniowej w Łęknie, wykonawcą była firma drogowa Roboty Drogowe Jacek Szymanowski z 

siedzibą w Książu Wielkopolskim, całkowita wartość inwestycji wyniosła 1968000 zł z czego 

95% czyli kwotę 1869600 zł została dofinansowana z Programu Rządowy Fundusz Polski Ład, 

Program Inwestycji Strategicznych, w trakcie realizacji jest inwestycja pod nazwą budowa 

ulicy Kórnickiej w Śnieciskach, inwestycja polega na rozbiórce istniejących i położeniu nowych 

chodników, a także wykonaniu nowej nawierzchni z betonu asfaltowego, całkowita wartość 

inwestycji to 769989 zł i 13 gr, na bieżąco realizowane były zadania z funduszu sołeckiego 

Sołectw Gminy Zaniemyśl, a obecnie kończymy, kończymy spotkania sołeckie podczas, 
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których wyznaczane są zadania do realizacji na 2023 rok, jeszcze zostały nam dwa zebrania 

sołeckie, utwardzona została droga gruntowa ulica Kwiatowa w miejscowości Śnieciska, 

dofinansowanie otrzymaliśmy z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego w 

kwocie 33750 zł, całkowita wartość inwestycji wyniosła 58892 zł 40 gr, utwardzony został 

odcinek na długości 300 m, jesteśmy w trakcie przygotowania przetargu na energię 

elektryczną można powiedzieć, że znamy prognozy, to jest ponad 4 miliony złotych, zlecone 

zostało wykonanie programu funkcjonalno-użytkowego dotyczącego inwestycji Budowa 

Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych w miejscowości Jeziory Małe czyli tak 

zwanego PSZOK-u, na działce numer 129, były przedstawione nam dwie koncepcje już została 

zaakceptowana jedna z koncepcji więc jesteśmy na finiszu i teraz jeszcze dla Państwa 

informacja na okoliczność śniętych ryb w jeziorze Raczyńskim w Zaniemyślu, w dniu 23 

sierpnia pracownicy Urzędu Gminy otrzymali informacje o śniętym narybku okonia w okolicy 

plaży głównej w Zaniemyślu na jeziorze Raczyńskim, Prezes Koła PZW nr 136 w Zaniemyślu 

zawiadomił Gospodarstwo Rybackie Miłosław Państwową Straż Rybacką i Państwowego 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Środzie Wielkopolskiej oraz Komendę Powiatową 

Policji w Środzie Wielkopolskiej, natlenienie, pojawił się również w tym samym dniu, pojawił 

się u nas Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska, który sprawdził natlenienie wody i na 

plaży głównej było to 1,5 do 2,2 mg tlenu na litr przy czym, żeby ryby mogły prawidłowo 

funkcjonować tego tlenu musi być około 5 miligramów na litr czyli to były już wartości 

krytyczne, gdzie ryby po prostu się dusiły, nawiązano kontakt z Wydziałem Zarządzania 

Kryzysowego Starostwa Powiatowego w Środzie Wielkopolskiej i poinformowano o zaistniałej 

sytuacji prosząc o wskazówki co do dalszych działań na podstawie doświadczeń ze 

zbiornikiem średzkim, został uruchomiony interwencyjny system napowietrzania jeziora oraz 

zostały rozłożone przez Ochotniczą Straż Pożarną w Zaniemyślu kurtyny wodne na 

pomostach, które miały na celu poprawienie natlenienie wody, w kolejnych dniach w 

godzinach porannych patrol Ochotniczej Straży Pożarnej w Zaniemyślu, wędkarze 

zaniemyskiego Koła PZW oraz pracownicy Urzędu Gminy Zaniemyśl kontrolowali stan 

brzegów jezior znajdujących się na terenie gminy, w dniu 25 sierpnia przeprowadzono z 

profesorem Podsiadłowskim konsultacje odnośnie czynności profilaktycznych podjętych na 

jeziorze, w dniu 26 sierpnia do 5 września prowadzono badania zawartości tlenu w jeziorze 

na głębokości 30 cm oraz na głębokości 1 m sytuacja z zawartością tlenu w jeziorze stawała 

się stabilna i wartości z każdym pomiarem rosły i tak pierwsze pomiary wykazywały najniższe 

wartości powyżej 5 mg natomiast najwyższe ponad 12 mg na litr, a ostatnie pomiary 

wskazywały najniższe wartości powyżej 12 mg natomiast najwyższe ponad 17 miligramów 

tlenu na litr , w tej sytuacji w dniu 29 sierpnia zaprzestano stosowania kurtyn wodnych przez 

OSP Zaniemyśl, a w dniu 5 września wyłączono system napowietrzania jeziora, tutaj w tym 

miejscu chciałbym serdecznie podziękować wędkarzom zaniemyskim oraz strażakom OSP 

Zaniemyśl oraz pracownikom Urzędu Gminy, którzy dzień w dzień patrolowali jezioro, 

informacje w zakresie właściwości Referatu Organizacyjnego, w okresie między sesjami 

wydałam kilka zarządzeń dotyczących organizacji i funkcjonowania Gminy, numer 499 z dnia 

9 września w sprawie okresowych ocen pracowników samorządowych zatrudnionych na 

stanowiskach urzędniczych w Urzędzie Gminy Zaniemyśl, dyrektora Centrum Usług 

Wspólnych w Zaniemyślu oraz kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Zaniemyślu, 

wprowadzono okresowe oceny, które zgodnie z ustawą o pracownikach samorządowych 

powinny być sporządzone nie rzadziej niż raz na 2 lata, ostatnie oceny pracownicze były w 
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Urzędzie Gminy w 2007 roku, nr 498, zarządzenie z dnia 6 września w sprawie wprowadzenia 

polityki kluczy w Urzędzie Gminy Zaniemyśl to jest kolejne zarządzenie, polityki kluczy, w 

którym doprecyzowano i zaktualizowano dotychczasową politykę kluczy, numer 489 z 11 

sierpnia w sprawie powołania Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie w Gminie Zaniemyśl, zaktualizowano skład osobowy zespołu, numer 488 

z dnia 8 sierpnia w sprawie powierzenia stanowiska dyrektora Przedszkola Samorządowego 

Kolorowy Świat w Zaniemyślu, powierzono je Pani Monice Bogusławskiej, stanowisko 

dyrektora Przedszkola Samorządowego Kolorowy Świat w Zaniemyślu na okres 5 lat to jest od 

dnia 1 września 2022 roku do 31 sierpnia 2027 roku, numer 458 z dnia 21 czerwca w sprawie 

zasad opracowania opisu stanowisk pracy w jednostkach organizacyjnych gminy Zaniemyśl 

oraz zmiana zarządzenia nr 463 z dnia 22 czerwca, wprowadzono opisy stanowisk, które 

dotąd nie obowiązywały w urzędzie, w opisie stanowiska pracy wskazuje się w szczególności 

realizowane cele i zadania, upoważnienia i pełnomocnictwa oraz wymagane kompetencje i 

doświadczenie zawodowe ze względu na umiejscowienie i funkcje stanowiska pracy w 

strukturze jednostki organizacyjnej gminy Zaniemyśl, niniejszy dokument zwiększy 

transparentność w zakresie polityki kadrowej, wszystkie zarządzenia dostępne są na stronie 

Biuletynu Informacji Publicznej w zakładce Zarządzenia Wójta Gminy Zaniemyśl, zatrudnienie 

w gminy Zaniemyśl, od 1 lipca bieżącego roku w Referacie Finansowym została zatrudniona 

wyłoniona w konkursie Pani Krystyna Rozmiarek, która ma doświadczenie w prowadzeniu 

księgowości budżetowej i to zadecydowało o jej zatrudnieniu, w lipcu Pani pewnie wszyscy 

Panią Krystynę Rozmiarek Państwo znacie, bo to jest księgowa, była księgowa z Ośrodka 

Kultury, w lipcu został również rozstrzygnięty konkurs na stanowisko urzędnicze w Biurze 

Obsługi Klienta jednak wybrana kandydatka nie zdecydowała się na podpisanie umowy w 

związku z powyższym na to stanowisko tymczasowo została przesunięta Pani Magdalena 

Strugarek, na terenie gminy w ramach robót publicznych zatrudnia się 3 osoby czyli 

maksymalny przydział jaki gmina może wykorzystać w ramach dofinansowania z 

Powiatowego Urzędu Pracy, osoby te znajdują zatrudnienie w Gminnym Ośrodku Kultury w 

Zaniemyślu, Zakładzie Gospodarki Komunalnej oraz w Urzędzie Gminy w Zaniemyślu, przy 

czym dzięki bardzo dobrej współpracy z Powiatowym Urzędem Pracy udało się nam zatrudnić 

od 22 września jeszcze jedną osobę w ramach robót publicznych, która będzie wykonywała 

pracę na rzecz Referatu Inwestycji i Gospodarki Komunalnej oraz Referatu Organizacyjnego, 

od 1 grudnia pracę podejmie nowy kierownik Referatu Inwestycji Pani Katarzyna Wiśniewska 

z Poznania, Pani Katarzyna Wiśniewska legitymuje się ponad 24 letnim stażem pracy w 

większości w jednostkach rządowych i samorządowych na stanowiskach związanych z 

nadzorem budowlanym, posiada uprawnienia budowlane do kierowania robotami 

budowlanymi oraz możliwość kierowania i nadzorowania robót budowlanych prowadzonych 

przy obiektach wpisanych do rejestru zabytków jest także w trakcie studiów podyplomowych 

w zakresie problematyki zabytkoznawczej i konserwatorskiej architektury historycznej na 

Uniwersytecie Mikołaja Kopernika w Toruniu, pod koniec października na zasłużoną 

emeryturę odchodzi długoletni kierownik Referatu Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomości 

Pani Barbara Cukrowska, której serdecznie dziękuję za ciężką i ofiarną pracę na rzecz naszej 

społeczności i życzę wszystkiego dobrego w kolejnym etapie jej drogi życiowej, w związku z 

powyższym zostanie rozpisany konkurs na stanowisko kierownika Referatu, promocja i 

rozwój gminy Zaniemyśl, w ramach działań zmierzających do pozyskania dodatkowych 

środków na realizację zadań złożono wnioski o granty do fundacji BGK generacja 6.0 na kwotę 
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14354 zł - Ku pokrzepieniu serc, tak się nazywał program, Fundacja Orlen - Moje miejsce na 

ziemi na kwotę 20 tys. pod nazwą - Nasadzenie roślin miododajnych oraz postawienie 

domków dla owadów w Zaniemyślu, Fundacja BGK - Moja mała ojczyzna na kwotę 28588 zł i 

90 gr pod nazwą - Ścieżka historyczna w Zaniemyślu, podpisana została umowa na kwotę 

19913 zł i 70 gr w ramach złożonego wniosku - wzmocni otoczenie pod nazwą Rozwój 

przestrzeni publicznej poprzez rozbudowę infrastruktury rowerowej dla mieszkańców i 

turystów gminy Zaniemyśl, zakup stacji naprawczej rowerów między innymi w celu 

propagowania prozdrowotnej aktywności fizycznej, 22 lipca podpisana została umowa z 

Urzędem Marszałkowskim Województwa Wielkopolskiego na dofinansowanie zadania pod 

nazwą Budowa Skateparku Zaniemyśl w kwocie 123864 zł co stanowi 63,63 wartości 

inwestycji, w odpowiedzi na złożony wniosek 15 kwietnia w naborze wniosków PROW pod 

nazwą Dostępny samorząd, na poprawę dostępności dla osób z niepełnosprawnościami dla 

Urzędu Gminy Zaniemyśl oraz jednostek oraz podległych jednostek złożone zostały 

wyjaśnienia we wskazanym terminie, czekamy z nadzieją na dalszy rozwój, z tego programu 

przede wszystkim czekamy na to, że będziemy mogli zakupić windę, która będzie 

zamontowana przy głównym wejściu do budynku Urzędu Gminy tak, żeby nasz urząd 

wreszcie stał się dostępny, trwają prace nad przygotowaniem kolejnego wniosku do Lidera 

Zielonej Wielkopolski, nie będzie to tak jak zakładaliśmy modernizacja placu zabaw w 

Zaniemyślu ale budowa boiska do tenisa w Łęknie, w ramach ogłoszonego naboru wniosków 

na rozwój ogólnodostępnej i niekomercyjnej infrastruktury turystycznej lub rekreacyjnej lub 

kulturalnej, w ramach wydarzeń akcji promującej gminę Zaniemyśl, gmina Zaniemyśl 

dołączyła do Wielkopolskich Questów - Zaniemyśl ciuchcią na wyspę, jest to popularna gra 

terenowa, w której wytyczona jest ścieżka, którą należy się udać, zwiedzić by następnie 

odszukać odpowiedzi na wskazane pytanie, na mecie czeka skrzynia skarbów z hasłem, którą 

poznamy po przejściu całej gry, zachęcam do zabawy, a przy okazji do spacerów, grę można 

pobrać ze strony internetowej www.regionalnapolska.pl w zakładce gry terenowe Quest na 

profilu Facebook Wielkopolski Questy, a także stronie internetowej i profilu Facebook gminy 

Zaniemyśl, 22 lipca w Zaniemyślu gościliśmy Radio Poznań, które w ten dzień nadawało 

promocyjne materiały na żywo, 23 lipca w ramach Zaniemyskich Bitew Morskich 

zorganizowany został konkurs wędkarski o Puchar Wójta Gminy Zaniemyśl na jeziorze 

Raczyńskim, zwycięzcom jeszcze raz gratuluję, 30 lipca odbyły się Zaniemyskie Bitwy Morskie 

w tym roku dosłownie w myśl idei jaka przyświecała Edwardowi Raczyńskiemu - bitwy wodą i 

na wodzie, potężne opady deszczu pokrzyżowały plany wymuszając odwołanie dwóch 

koncertów i innych wydarzeń, część z nich odbędzie się lub odbyła w innym terminie, mimo 

niesprzyjających warunków pogodowych zaniemyślanie i nie tylko zebrali się bawiąc przy 

muzyce DJ Wojtasa oraz gwiazdy wieczoru Jacka Stachurskiego, 27 sierpnia odbyły się 

Dożynki gminno-parafialne, uroczystościom przewodniczyli Starostowie Pani Urszula Pinczak 

z Jezior Małych oraz Pan Ryszard Grześkowiak z Polwicy, w kościele pod wezwaniem Świętego 

Wawrzyńca w Zaniemyślu odbyła się dziękczynna msza święta po przejściu korowodem 

dożynkowym pod amfiteatr w Zaniemyślu nastąpił obrzęd dożynkowy z dzieleniem chleba, a 

następnie odbyła się część koncertowo-artystyczna, z tego miejsca raz jeszcze pragnę 

podziękować wszystkim Państwu, którzy przyczynili się do uświetnienia tego wydarzenia, 

informacja dotycząca oświaty, po uzyskaniu zgody Wielkopolskiego Kuratora Oświaty Wójt 

Gminy Zaniemyśl zarządzeniem nr 488 powierzyła Pani Monice Bogusławskiej stanowisko 

dyrektora Przedszkola Samorządowego Kolorowy Świat w Zaniemyślu na okres 5 lat, od 1 
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września tego roku do 31 sierpnia 2027 roku, 1 września uczniowie rozpoczęli nowy rok 

szkolny 2022/2023, do szkół i przedszkola, dla których organem prowadzącym jest gmina 

Zaniemyśl uczęszcza następująca liczba uczniów, do Szkoły Podstawowej imienia Ryszarda 

Wincentego Berwińskiego w Zaniemyślu z nowo otwartym oddziałem przedszkolnym 473 

uczniów, w tym 24 uczniów w oddziale zerowym oraz 44 uczniów z Ukrainy, z których 27 

uczęszcza do dwóch oddziałów przygotowawczych, Szkoła Podstawowa w Śnieciskach z 

oddziałem przedszkolnym 107 uczniów, w tym 10 uczniów w oddziale zerowym oraz czterech 

uczniów z Ukrainy, Przedszkole Samorządowe Kolorowy Świat w Zaniemyślu 129 uczniów, w 

tym czworo uczniów z Ukrainy, 15 września odbyło się posiedzenie Komisji do spraw 

stypendiów Wójta Gminy Zaniemyśl powołanej zarządzenie nr 306 Wójta Gminy Zaniemyśl z 

dnia 8 września 2021 roku, do Urzędu Gminy Zaniemyśl wpłynęło 13 wniosków z czego 

Komisja zarekomendowała 7, którym Wójt Gminy Zaniemyśl przyznała stypendia, informacja 

o wynikach została umieszczona w Biuletynie Informacji Publicznej na stronie internetowej 

Urzędu Gminy oraz została oraz została drogą elektroniczną poinformowano wszystkich 

wnioskodawców, uroczyste wręczenie stypendiów odbędzie się 10 października o godzinie 

16:00 w Gminnym Ośrodku Kultury w Zaniemyślu, 16 września szkoły oraz przedszkola wzięły 

udział w akcji sprzątanie świata, której celem jest budowanie świadomości ekologicznej oraz 

inicjowanie działań na rzecz ochrony środowiska, 26 września do Urzędu Gminy Zaniemyśl 

dostarczono 252 sztuki laptopów w ramach projektu Wsparcie dzieci z rodzin 

popegeerowskich w rozwoju cyfrowym granty PPGR   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

może przerwę zrobimy, ogłaszam w takim razie 10 minut przerwy  

  

10-cio minutowa przerwa  

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

proszę też o ciszę, bo będzie dalszy ciąg informacji Pani Wójt   

  

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

Szanowni Państwo, dopóki głos mi pozwoli to będę przedstawiała dalej, 23 września do 

Urzędu Gminy Zaniemyśl dostarczono 252 sztuki laptopów w ramach projektu Wsparcie 

dzieci z rodzin popegeerowskich w rozwoju cyfrowym Granty PPGR, Centrum Usług 

Wspólnych jest na etapie oznakowania sprzętu i przygotowania umów i protokołów 

przekazania, o terminie wydawania laptopów wnioskodawcy zostaną poinformowani 

telefonicznie oraz taka informacja zostanie umieszczona na stronie internetowej Urzędu 

Gminy Zaniemyśl oraz w portalu społecznościowym Facebook tak, że wszystkie laptopy 

doszły, przygotowujemy je do wydania, wyniki egzaminów ośmioklasistów w 2022 roku, te 

trzy przedmioty język polski, matematyka, język angielski, jeżeli chodzi o Gminę Zaniemyśl 

średnią, język polski mamy na średnia jest 57%, Powiat Średzki 56, województwo 57a kraj 

60%, jeżeli chodzi o matematykę średnia Gminy Zaniemyśl 59%, powiatu 53%, województwa 

55 i kraju 57, język angielski 65%, Powiat Średzki 60%, województwo Wielkopolskie 64% i kraj 

67% ,jeżeli chodzi o nasze szkoły to mamy Szkołę Podstawową w Śnieciskach, Zaniemyśl i 
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Pigłowice, język polski najlepiej wypadł w Szkole Podstawowej w Śnieciskach 67%, 

matematyka najlepiej w Szkole Podstawowej w Pigłowicach 73%, język angielski również w 

Pigłowicach 77%, ważniejsze wydarzenia w jednostkach oświatowych, Szkoła Podstawowa im 

Ryszarda Wincentego Berwińskiego w Zaniemyślu, 28 i 29 czerwca grupa nauczycieli wzięła 

udział w warsztatach przygotowanych przez pracowników wydziału Fizyki Uniwersytetu 

Adama Mickiewicza w Poznaniu w ramach przygotowania do obsługi sprzętu zakupionego do 

realizacji Programu Laboratoria Przyszłości, nauczyciele uczyli się obsługi drukarki 3D, obsługi 

profesjonalnego sprzętu do nagrań, latania dronami i programowania Arduino, 2 września 

szkoła zdobyła tytuł Eko Szkoły 2022, a nauczyciele prowadzący Promotora Ekologii 2022 za 

działania podejmowane na rzecz propagowania ochrony środowiska, 8 września w ramach 

zorganizowanego przez dyrektora Biblioteki Publicznej w Zaniemyślu Panią Alinę Sobkowiak - 

Narodowego czytania uczniowie klas czwartych i piątek wysłuchali tekstu - Powrót taty, 

czytanego przez Panią Wójt Justynę Dąbrowską oraz radną Panią Katarzynę Gomułkiewicz i 

Panią Jolantę Jóźwiak, Szkoła Podstawowa w Śnieciskach, szkoła została laureatem Programu 

- Wzmocnij swoje otoczenie, w ramach tego Programu szkoła otrzymała dofinansowanie w 

wysokości 20000 zł na zakup monitora dotykowego, wyposażenie sali dla pierwszaka, szkoła 

otrzymała wsparcie finansowe w ramach Rządowego Programu rozwijania szkolnej 

infrastruktury oraz kompetencji uczniów i nauczycieli w zakresie technologii informacyjno-

komunikacyjnej na lata 2020-2024 - aktywna tablica w wysokości 35000 zł, Laura uczennica 

klasy siódmej zdobyła drugie miejsce w skoku w dal i biegu na 100 m w Powiatowych 

Eliminacjach Lekkoatletycznych w Środzie Wielkopolskiej, Nikola zdobyła drugie miejsce w 

Ogólnopolskim Konkursie w kategorii Creator sztuki Primus, nauczyciele Pani Maria Kujawiak, 

Pani Mariola Jeż-Nowak, Pani Monika Zielińska w ramach wolontariatu pełniły funkcję 

opiekunów podczas pięciodniowych w półkolonii organizowanych dla 54 dzieci przez 

Parafialny Zespół Caritas w Śnieciskach, Przedszkole Samorządowe w Zaniemyślu, od 12 do 

16 września dzieci uczestniczyły w Programie -Jestem bezpiecznym przedszkolakiem, dzieci 

poznały zasady poruszania się pieszych po ulicy oraz właściwe przechodzenie przez jezdnię, 

podstawowe znaki drogowe, dowiedziały się w jakich miejscach można bezpiecznie przejść na 

drugą stronę jezdni, 20 września przedszkole gościło artystów teatru Kulturka z Poznania ze 

spektaklem - Odmienna i podobna Kraina Polska i Ukraina, Szkoła Podstawowa w 

Pigłowicach, 2 września odbył się festyn na pożegnanie lata gdzie na wszystkich czekało wiele 

atrakcji w tym między innymi alpaki, malowanie na streczu, zawody sportowe, kolejka oraz 

zamek dmuchany, Zakład Gospodarki Komunalnej, spółka wykonywała koszenie poboczy dróg 

i utrzymywał zakład tereny zielone na terenie gminy Zaniemyśl oraz terenów gminnych, 

spółka na bieżąco wykonuje remonty dróg gminnych, zakupiła także spółka fabrycznie nową 

rozdrabniarkę gałęzi tak zwany rębak, usunięto cztery awarie kanalizacji sanitarnej w 

miejscowości Łękno, naprawiono dennice w dwóch studniach kanalizacyjnych w miejscowości 

Łękno, ta awaria była dosyć znaczna, stara infrastruktura jeszcze popegeerowska została 

wymieniona, mam nadzieję, że tutaj ten, te problemy, które były na wysokości Internatu 

znaczy Internatu w Łęknie tam gdzie zawsze ścieki wydostawały się kanalizacją, że zostały już 

w ten sposób również rozwiązane, wykonano montaż obrzeża na plaży w miejscowości 

Zwola, przedsiębiorstwo wykonało dodatkowe sprzątanie Zaniemyśla podczas Bitew 

Morskich oraz Dożynek w Zaniemyślu, wybudowano 13 przyłączy wodociągowych oraz 4 

przyłącza kanalizacyjne na terenie gminy Zaniemyśl, rozpoczęto budowę odcinka sieci 

kanalizacji sanitarnej w miejscowości Polwica Huby, trwają również prace przy budowie 
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kanalizacji sanitarnej w miejscowości Winna i wykonywano wszystkie te cykliczne prace 

porządkowe na terenie Gminy Zaniemyśl, informacje z Ośrodka Pomocy Społecznej, Ośrodek 

Pomocy Społecznej od początku roku przyjmuje i rozpatruje wnioski o wypłatę dodatku 

osłonowego, obecnie wnioski składają osoby, które chcą aby wnioski były zweryfikowane 

według dochodów uzyskanych w 2021 roku, od początku roku złożono 698 wniosków zaś w 

miesiącu wrześniu 60, obecnie wypłacone mieszkańców zostały dodatki osłonowe na kwotę 

296583 zł i 37 gr, cały czas także wpływają do ośrodka wnioski od obywateli Ukrainy o 

wypłatę jednorazowej pomocy w kwocie 300 zł, na dzień dzisiejszy ośrodek wypłacił 462 takie 

świadczenia na łączną kwotę 138600 zł wciąż także wpływają wnioski mieszkańców o 

świadczenia za zapewnienie zakwaterowania i wyżywienia obywatelom Ukrainy, obecnie 

złożono do ośrodka 151 wniosków o świadczenia za goszczenie 769 osób Ukrainy, na ten cel 

wypłacono kwotę 907480 zł, część osób, która złożyła wnioski na te świadczenia mimo 

pozytywnego ich rozpatrzenia jeszcze oczekuję na wypłatę świadczeń, gdyż oczekujemy na 

środki na ten cel, ośrodek sukcesywnie składa zapotrzebowanie do Wojewody na kolejne 

transze środków finansowych na wypłatę tych świadczeń, a następnie zaraz po ich wpłynięciu 

do budżetu realizuje wypłaty, ośrodek doraźnie, realizuje również doraźnie dożywianie dzieci 

z Ukrainy w sumie do tej pory takiej pomocy udzielono 60 dzieciom na kwotę 11896,40 zł, na 

bieżąco ośrodek realizuje przyjmowanie i przyznawanie świadczeń z pomocy społecznej, 

dodatków mieszkaniowych, realizuje wypłaty świadczeń rodzinnych, świadczeń z funduszu 

alimentacyjnego, przyjmuje także wnioski w tym zakresie na nowe okresy zasiłkowe, do 15 

września przyjmowano wnioski o stypendia szkolne na rok 2022/2023, wpłynęło ich 17, 

kolejnym dużym zadaniem, które obecnie jest realizowane przez ośrodek to przyjmowanie i 

weryfikowanie oraz realizowanie wniosków o dodatek węglowy, na chwilę obecną takich 

wniosków od 18 sierpnia złożono 935, wnioski te są obecnie rozpatrywane i w tym tygodniu 

po wprowadzeniu środków na ten cel do budżetu ośrodek zacznie ich wypłacanie, informacje 

z działalności Gminnego Ośrodka Kultury w Zaniemyślu, Gminny Ośrodek Kultury w okresie 

letnim zrealizował cykl wydarzeń pod hasłem - Lato w Zaniemyślu w ramach, którego 

mieszkańcy i turyści brali udział w kilkudziesięciu wydarzeniach różnego typu organizowanych 

w każdy wakacyjny weekend i były to festiwal Food tracków oraz Zaniemyski dzień 

podróżnika, trzy edycje kiermaszu książki używanej, spotkania autorskie z pisarzami, koncerty 

i teatrzyki dla dzieci na wyspie Edwarda, kino plenerowe i potańcówki w amfiteatrze, 

Wędkarski weekend czyli zawody Wędkarstwa spławikowego o Puchar Wójta Gminy 

Zaniemyśl, zawody o puchar Jacka oraz rekonstrukcja historyczna - Rybołówstwo przez wieki, 

warsztaty z tworzenia kosmetyków naturalnych dla kobiet oraz warsztaty adaptacyjne dla 

przedszkolaków rozpoczynających rok szkolny, z oferty lata w Zaniemyślu skorzystało ponad 

1500 osób, w dniach od 1 do 12 sierpnia odbyły się półkolonie artystyczne profilaktyczne dla 

dzieci z gminy Zaniemyśl w ramach, których dzieci uczestniczyły w zajęciach artystycznych, 

zabawach profilaktycznych, w wycieczkach i grach terenowych, w półkoloniach wzięło udział 

ponad 90 dzieci, w tym dzieci ukraińskie, Gminny Ośrodek Kultury zorganizował dwie imprezy 

masowe Zaniemyskie Bitwy Morskie oraz Dożynki gminno-parafialne, w związku z fatalną 

pogodą dyrektor GOK oraz Wójt Gminy podjęły decyzję o bezpłatnym wstępie na Zaniemyskie 

Bitwy Morskie, tego dnia odbył się, odbyła się zbiórka krwi przy OSP w Zaniemyślu, II 

Memoriał Arkadiusza Marciniaka, występ didżejów Wojtasa oraz koncert Jacka Stachurskiego, 

który mimo deszczu zgromadził kilkaset osób pod sceną, zakontraktowany na ten dzień 

koncert Teresy Werner został przełożony i odbył się 28 sierpnia w sali GOK, koncert zespołu 
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Kapitan Folk oraz pokazy laserowe zostały przełożone na kolejną edycję Bitew, wydarzenie 

letnie były realizowane w partnerstwie z Powiatem Średzkim, Gminą Zaniemyśl, Biblioteką 

Publiczną Gminny Zaniemyśl, Panią Justyną Jakubiak zarządcą wyspy Edwarda, Polskim 

Związkiem Wędkarskim Koło w Zaniemyślu, OSP w Zaniemyślu, OSP w Czarnotkach, Klubem 

Sportowym Kłos, Państwową Strażą Rybacką oddział w Zaniemyślu, Gminną Komisją 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, Kołami Gospodyń Wiejskich z terenu Gminy, 

klubem HDK PCK w Zaniemyślu i Środzie Wielkopolskiej oraz przy wsparciu lokalnych 

przedsiębiorców Restauracji Pozytywka, Restauracji Dwa Smaki, Piekarni-Cukierni Łobza, Cafe 

Bistro Kropka, Mleczarni Jana, firmie Grześkowiak Surówki, firmie Catering Service, firmie 

TORO Roger Troszyński, ZGK Zaniemyśl, spółce Środa 21, Kwiaciarni Marta, firmie Transport 

Ciężarowy Przemysław Urbas oraz gospodarstw rolnych Urszula Pinczak, Ryszard 

Grześkowiak, Piotr Walkowiak, Irena Kalisz, Krzysztof Pachura, Daniel Pachura, Marek 

Suchora za współpracę i wsparcie serdecznie dziękujemy, Gminny Ośrodek Kultury wspierał 

organizacyjnie festyn rodzinny w Zwoli oraz dożynki w Śnieciskach, w czerwcu i lipcu 2022 

roku złożone zostały wnioski o dofinansowanie do Fundacji Rozwoju Społeczeństwa 

Informatycznego w ramach Programu Kompetencje 3.0 Lidera Zielonej Wielkopolski w 

ramach Programu - Działaj lokalnie, złożony w partnerstwie z Fundacją Inspiracje 

Narodowego Centrum Kultury w ramach Programu Konwersja Domów Kultury Fundacji BGK 

w ramach Program Generacja 6.0, w ramach Programu Kompetencje 3.0 otrzymaliśmy 

dotację w kwocie 10000 zł na zakup sprzętu i przeprowadzenie bezpłatnych zajęć 

komputerowych dla seniorów, które ruszają 5 października, w ramach Programu - Działaj 

lokalnie realizujemy projekt Czysta gmina Zaniemyśl zróbmy TO RAZEM w ramach, której 

organizujemy z lokalnymi partnerami w Sołectwach Zaniemyśl, Pigłowice, Śnieciska, 

Lubonieczek, Zwola, Łękno, Jeziory Wielkie, Czarnotki, Kępa Wielka 10 akcji sprzątania 

terenów leśnych, wartość projektu 3000 zł, w miniony weekend sprzątanie odbyło się w 

Sołectwach Zwola, Lubonieczek i Zaniemyśl, kilkudziesięciu ochotników wyniosło z terenów 

leśnych kilkadziesiąt worków śmieci za co serdecznie dziękujemy, w Programie Konwersja 

Domów Kultury wnioskowaliśmy o kwotę 100000 zł na zakup sprzętu do prowadzenia działań 

online oraz na rzecz zwiększenia dostępności dla osób ze szczególnymi potrzebami, 

otrzymaliśmy 84 punkty, a dofinansowanie przyznawano od 85 punktów czyli troszeczkę ciut 

zabrakło, oczekujemy na wyniki Programu Generacja 6.0 wnioskowaliśmy o wsparcie działań 

Klubu Seniora działającego w GOK, we wrześniu rozpoczęliśmy przygotowania do 

prowadzenia regularnych zajęć kulturalno-edukacyjnych od października ruszą zajęcia 

fotograficzne, florystyczne, wokalne, nauki gry na gitarze i ukulele, baletowe, aerobik zdrowy 

kręgosłup, nauka języka angielskiego dla dzieci, zajęcia komputerowe, robotyka i 

programowanie, Klub Seniora, próby Zespołu Lutnia, taniec w kręgu, zajęcia plastyczne, 

pracownia ceramiczna, zajęcia teatralne, obecnie przeprowadzamy drobne remonty by 

stworzyć salę muzyczną i salę artystyczną do prowadzenia zajęć, 8 października odbędzie się 

Inauguracja Roku Kulturalnego, tego dnia odbędzie się koncert Sławomira Malinowskiego, na 

który serdecznie zapraszamy, jeszcze Pani dyrektor zapomniała dodać, że przed Bitwami 

odmalowany został amfiteatr, Biblioteka Publiczna, w okresie międzysesyjnym odbyły się dwa 

spotkania Klubowiczów Dyskusyjnego Klubu Książki działającego przy bibliotece, podczas 

wakacji letnich biblioteka zorganizowała 3 kiermasze książek używanych przy amfiteatrze w 

dniach 25 czerwca, 15 lipca i 12 sierpnia, można było zakupić książki z darów od czytelników 

ponieważ biblioteka posiada je już w swoich zbiorach, z ogłoszonych konkursów na ferie 
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letnie odbyły się tylko 3 a uczestniczyła w nich czwórka dzieci, podsumowano dwa konkursy 

literackie dla dorosłych pod tytułem - Czy jesteśmy oczytani, w dniu 24 lipca gościem 

biblioteki była pisarka książek dla dorosłych a niedługo dla dzieci Agnieszka Krawczyk, 

spotkanie odbyło się na wyspie Edwarda a współorganizatorami był Gminny Ośrodek Kultury, 

wyspa Edwarda i Gmina Zaniemyśl, dodatkowo biblioteka zorganizowała konkurs literacki z 

życia i twórczości tej autorki, a nagroda dla trzech najszybszych osób, które poprawnie 

wypełniły test ufundowała pisarka, przerwa w pracy biblioteki była od 25 lipca do 12 sierpnia 

z powodu kontroli księgozbioru naszej placówki i nie było wówczas można możliwości 

wypożyczenia książek, w dniu 5 sierpnia biblioteka zorganizowała spotkanie z poetą 

laureatem wielu konkursów recytatorskich a także znanym aktorem Teatru Jeleniogórskiego 

oraz Ostrowskiego Naszego Teatru Piotrem Pilarskim na spotkaniu pisarz zaprezentował 24 

własne wiersze z cyklu - Animus serce moje, wydanego w tomiku poezji pod tytułem - 

Szuflada, w dniu 11 lipca placówka zaniemyska podpisała umowę z Biblioteką Narodową 

dotyczącą dofinansowania zadania w ramach Programu Wieloletniego Narodowy Program 

Rozwoju Czytelnictwa 2.0 na lata 2021-2025, priorytet pierwszy, poprawa oferty bibliotek 

publicznych, kierunek inwestycji 1.1 zakup i zdalny dostęp do nowości wydawniczych ze 

środków finansowych Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego pochodzących z budżetu 

państwa w roku bieżącym w ramach dofinansowania dla bibliotek publicznych na zakup 

nowości wydawniczych oraz usługi zdalnego dostępu do książek formatach eBooków i 

audiobooków i Synchrobooków biblioteka otrzyma środki finansowe w wysokości 5600 zł 

pochodzące z budżetu państwa zwane dalej środkami finansowymi Ministra natomiast wkład 

własny instytucji został ustalony na kwotę 10400 zł, termin wykonania zadania w części 

dotyczącej finansowania ustala się od 11 lipca do 30 listopada bieżącego roku, podczas 11 

edycji Narodowego Czytania utwory Mickiewicza rozbrzmiewały przez cały tydzień w ogródku 

biblioteki, a zaczęło się od soboty 3 września gdzie fragmenty Ballad i Romansów czytano 

podczas festynu w Kępie Wielkiej, następnie w ogródku biblioteki dzieci z klas 4 i 5 Szkoły 

Podstawowej z Zaniemyśla miały możliwość posłuchania utworów dla swojej grupy wiekowej, 

a czytały dzieciom od poniedziałku do czwartku Wójt Gminy Zaniemyśl, Radna Gminna 

Katarzyna Gomułkiewicz i Jolanta Jóźwiak oraz dyrektorka biblioteki, w piątek natomiast 

czytane były utwory dla dorosłych przez dorosłych, dziękujemy serdecznie czytającym 

gościom oraz dyrektorom szkół i nauczycielom polonistom za miłą współpracę, jak co roku 

biblioteka zorganizowała także konkurs literacki z treści lektury Narodowego Czytania, 

konkurs przygotowano w formie pisemnej i dotyczył 11 pytań z utworu - W związku z 

jedenastą odsłoną Narodowego Czytania, termin rozwiązania konkursu trwał od dnia 2 

września do 9 września, nagrodzono 3 najszybsze osoby, które poprawnie odpowiedziały na 

zadania testowe, już ostatnia informacja, informacja Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych w Zaniemyślu, Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Zaniemyślu w dniu 27 sierpnia podczas Gminnych Dożynek w Zaniemyślu 

przeprowadziła kampanię - Nie reagujesz akceptujesz, kampania przebiegała pod hasłem - 

STOP przeciw pijanym kierowcom, przy współpracy z Komendą Powiatową Policji w Środzie 

Wielkopolskiej i uczennicami klasy policyjnej z Centrum Kształcenia Zawodowego i 

Ustawicznego Hipolit w Środzie Wielkopolskiej podczas eventu można było uświadomić sobie 

wpływ alkoholu na sposób postrzegania rzeczywistości po spożyciu alkoholu dzięki 

alkogoglom, przeprowadzono ankietę wśród uczestników, której wyniki zostaną 

wykorzystane do sporządzenia diagnozy społecznej, najliczniejsza grupa ankietowanych 48 
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osób to respondenci w wieku między 31 a 50 lat, grupa wiekowa miedzy 13 a 17 stanowiła 

14% wszystkich ankietowanych, 18 - 30 lat to 21%, natomiast respondenci powyżej 50 roku 

życia w liczbie 37 stanowią 28%, ankietowani mieszkający na terenie Gminy Zaniemyśl 

stanowią 64% wszystkich biorących udział w ankiecie, zaprezentowane zostały również prace 

laureatów tegorocznej edycji konkursu plastycznego organizowanego przy współpracy z 

Interdyscyplinarnym Zespołem do spraw przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz 

Stowarzyszeniem WUCHTA WIARY, tematem pracy konkursowych było hasło - Rodzina 

źródłem mocy. Stop przemocy w rodzinie, nagrody laureatom konkursu zostaną wręczone 

podczas konferencji dotyczącej uzależnień w dniu 18 października, temat konferencji - Wpływ 

uzależnienia na przemoc w rodzinie, w siedzibie Gminnej Komisji w każdy pierwszy wtorek 

miesiąca z wyjątkiem dni wolnych od pracy od 15:30 do 17:30 pełni dyżur psycholog, aby 

skorzystać z porady nie trzeba wcześniej się rejestrować natomiast jeśli chcemy poczuć się 

komfortowo i nie czekać w kolejce to zachęcamy do kontaktu telefonicznego pod numerem 

61 58 57 580 wewnętrzny 28 bądź za pośrednictwem emaila gkrpa@zaniemysl.pl, aby 

umówić się na konkretną godzinę, porady udzielane są bezpłatnie, komisja uczestniczy w 

realizacji Programów profilaktycznych w świetlicach opiekuńczo-wychowawczych, w związku 

z powyższym od miesiąca września tego roku po okresie wakacyjnym wznowiono działalność 

świetlic na terenie gminy Zaniemyśl, działają 3 takie świetlicę w Szkole Podstawowej imienia 

Ryszarda Berwińskiego w Zaniemyślu z siedzibą w Łęknie ulica Poznańska 11, czynna we 

wtorki od 15:00 do 18:00, w Szkole Podstawowej w Śnieciskach ulica Kościelna 2 czynna w 

poniedziałki od 13:00 do 16:00, w Szkole Podstawowej w Pigłowicach czynna w czwartki od 

12:10 do 15:10, wszelkie informacje dla rodziców, opiekunów prawnych dzieci 

uczestniczących w zajęciach na świetlicach udzielają wychowawcy świetlicy, w szkołach 

dostępne są karty zgłoszenia dzieci oraz regulaminy pracy świetlic, regulamin i karty 

zgłoszenia można również pobrać ze strony gminnej komisji w zakładce dokumenty do 

pobrania, świetlice przeznaczone są w szczególności dla dzieci ze środowisk zagrożonych 

społecznym wykluczeniem, pobyt dziecka w świetlicy jest bezpłatny, Gminna Komisja 

zaprasza rodziców uczniów szkół podstawowych Gminy Zaniemyśl na spotkanie z doktorem 

Jakubem Andrzejczakiem w temacie - Uzależnienia cyfrowe dzieci i młodzieży, spotkanie 

odbędzie się 27 sierpnia 2022 roku o godzinie 18:00 w sali Gminnego Ośrodka Kultury w 

Zaniemyślu, serdecznie zapraszam na tą konferencję, dnia 7 października o godzinie 16:00 w 

sali Hali widowiskowo-sportowej w Zaniemyślu odbędzie się szkolenie dla sprzedawców 

napojów alkoholowych zaproszenia do przedsiębiorców zostaną przesłane pocztą, proponuje 

również zadzwonić, z doktorem Jakubem Andrzejczakiem 27 września o godzinie 18:00 tutaj 

w Ośrodku Kultury, to wszystkie informacje, dziękuję bardzo   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję bardzo, czy są pytania do przedstawionej informacji, bardzo proszę pierwsza radna 

Kamila Kołacka   

  

radna Kamila Kołacka  

dziękuję bardzo, bardzo dziękuję za te informację, trochę ich się nazbierało, Pani Wójt mnie 

jednak zabrakło w tych informacjach rozliczenia imprez czyli Bitew Morskich i Dożynek, jeśli 

takie zestawienie jest to ja bardzo proszę o przedstawienie tego rozliczenia, jeśli nie ma to 
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proszę o przygotowanie, a myślę, że to, to jeszcze mam jedno pytanie i zarówno mieszkańcy 

ale też jestem bardzo ciekawa gościliśmy gwiazdy disco polo chciałabym wiedzieć kto zapłacił 

i ile za ten koncert, dziękuję bardzo   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję, Pani Wójt zaraz odpowiada czy   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

rozliczenie jest w Gminnym Ośrodku Kultury i Rekreacji i można sobie spokojnie bez 

problemu można to wydrukować, tego rozliczenia nie było, bo nie było dochodów, tak, 

wszystkie bilety, które, to wszystko co było to było kosztem, kosztem budżetu Gminnego 

Ośrodka Kultury i sponsorów, którzy się do tego dołożyli, nie było rozliczenia, bo impreza była 

darmowa, w ramach budżetu, tak, no koszty są i koszty można każdy oczywiście można, 

można tutaj bez problemu Pani dyrektor może Państwo przygotować zresztą są obydwie 

imprezy rozliczone, jeżeli chodzi o gwiazdy disco polo również zostały zapłacone ze środków 

budżetu Gminnego Ośrodka Kultury, nie wiem czy mogę tą kwotę podać, bo to są zawsze, no 

nie zawsze, nie było nic w umowie, jeżeli chodzi o kwotę to było to 30 000 zł nie milion tak jak 

tutaj plotka gminna niosła   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dobrze dziękuję i teraz proszę radnego Tomasza Grabowskiego o zajęcie głosu   

  

radny Tomasz Grabowski  

bardzo dziękuję, ja mam pytanie o temat oświaty, rozpoczął się rok szkolny, pierwsze pytanie 

to jest takie czy wszystkie dzieci z terenu Gminy Zaniemyśl dostały się do przedszkola i do 

szkoły, czy było jakieś za duże ilości, musieliśmy odmówić, to jest po pierwsze i po drugie 

wiemy, że za dzieckiem idzie subwencja, pytanie czy więcej przyjmujemy subwencji czy 

więcej oddajemy do sąsiednich gmin   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

z tego co wiem żadne dziecko nie zostało odrzucone z przedszkola czy więcej na pewno tej 

więcej subwencji Pani dyrektor teraz tu Pani powie, myślę, że tej subwencji pewnie jest to 

mniej więcej równa tak czy tego co nasze dzieci jak gdyby idzie za naszymi dziećmi i tego co 

przychodzi tutaj tak, że mniej więcej to się równoważy   

  

radny Tomasz Grabowski  

dziękuję   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję bardzo i teraz proszę radną Katarzyna Gomułkiewicz   

  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz  

bardzo dziękuję, mam pytanie do wniosku, do Lidera Zielonej Wielkopolski na rozwój 

infrastruktury rekreacyjnej i turystycznej, jeszcze tydzień temu na komisji wspólnej pani Wójt 
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przedstawiała trzy projekty jako równorzędne, trzy, dzisiaj były wymienione 2 ale tam były 

trzy, właśnie te korty tenisowe przy Orliku i przyszłym Skateparku, modernizacja czy 

przebudowa placu zabaw w Zaniemyślu przy Plażowej i jeszcze była propozycja 

zagospodarowania miejsca rekreacji placu zabaw i boiska na Polesiu, no i dzisiaj się 

dowiadujemy, że są wybrane korty tenisowe i tylko chciałam prosić o wskazanie no jakie 

argumenty były za tym, żeby właśnie wybrać ten projekt, a nie dwa pozostałe, dziękuję   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

z prostej przyczyny, już za dużo jest zrealizowanych placów zabaw i to już nie Lider Zielonej 

Wielkopolski za wyjątkiem placów zabaw   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję bardzo i proszę teraz radnego Michała Marciniaka o zajęciu głosu   

  

radny Michał Marciniak  

jeżeli chodzi o moje pytania to Pani radna Kamila Kołacka tak naprawdę je wyczerpała, ale ja 

chciałbym tutaj zawnioskować, aby dobrym starym zwyczajem poprzedniego Wójta Urbasa 

kiedy on przedstawiał informacje międzysesyjne z wydarzeń kulturalnych zawsze były 

podawane kwoty dotyczące kosztów jak i przychodów tych imprez i bardzo bym prosił, żeby 

teraz też takie informacje były załączane ponieważ mieszkańcy Gminy Zaniemyśl mają prawo 

wiedzieć ile te imprezy kosztują, tak, no bo tutaj takie mamy wytłumaczenie, że możemy 

pójść i sobie sprawdzić, ja mogę sobie pójść jako radny ale taki obywatel, który tak naprawdę 

na co dzień ma bardzo dużo innych obowiązków to jest dla niego pewna trudność, ogląda 

sesję i powinien wiedzieć jaki był koszt organizacji Dożynek, jaki był koszt organizacji Bitew to 

nie jest dla mnie żadna argumentacja, że nie było przychodów, no podczas Dożynek nigdy nie 

było przychodów zawsze były, zawsze były koszty, bo nigdy one nie były biletowane tak, że 

bardzo bym prosił, żeby na przyszłość takie informacje zawierały również taki krótki bilans 

finansowy dotyczący przychodów i kosztów, bardzo dziękuję   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję bardzo i proszę radnego Michała Malińskiego   

  

radny Michał Maliński  

dziękuję, ja mam takie pytanie do tego malowania amfiteatru, bo z tego co pamiętam tam 

chyba nie, nie został odmalowany, a raczej został zlikwidowany napis Zaniemyśl na tym 

amfiteatrze   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

on był pourywany, ten do góry z tych z tych liter, to już był dawno pourywany, chyba   

  

radny Michał Maliński  

no ale uważam, że to powinno być odnowione, bo jak odmalowane no to też to było trzeba 

odnowić ponieważ jakaś telewizja czy prasa robi zdjęcia i z tej imprezy naszej czy to z Bitew 

czy z innych imprez przynajmniej widać gdzie to się odbywało, a tak to nie ma naszej takiej 
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najtańszej reklamy, że chociaż to jest amfiteatr w Zaniemyślu, więc proszę o tym pomyśleć 

dziękuję   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję bardzo, czy są jeszcze pytania, nie widzę, przejdziemy teraz do punktu szóstego, 

interpelacje i zapytania radnych   

  

6. Interpelacje i zapytania Radnych.  

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

czy ktoś z Państwa radnych chciał złożyć interpelacje, nie widzę, przejdziemy do punktu 

siódmego   

  

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.  

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

na poprzedniej sesji nie było interpelacji w związku z tym punkt zostaje wyczerpany i punkt 

ósmy podjęcie uchwał   

  

8. Podjęcie uchwał:  

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak   

w podpunkcie pierwszym mamy w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na 2022 rok 

bardzo proszę Skarbnik Gminy Panią Agnieszkę Scheffler o omówienie   

  

1) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2022   

  

projekt uchwały omówiony był na wspólnej komisji również na tej komisji informowaliśmy 

Państwa jeszcze o zmianach, które będą wprowadzane do tego projektu uchwały, chodziło o 

zwiększenie dotacji dla Gminy Kórnik, dotacji związanej z transport zbiorowym, Gmina Kórnik 

wystąpiła o aneksowanie obowiązującej umowy i aneks ten dotyczy zwiększenia wysokości 

dotacji zapisanej w tej umowie i to zwiększenie dotyczy kwoty, to zwiększenie jest na kwotę 

5000 zł i środki na to, na zwiększenie tej dotacji pochodzą ze środków bieżących, ze środków 

na bieżące utrzymanie dróg z paragrafu remontowego, w związku z tym, że ta zmiana jest 

zmianą wysokości dotacji to oprócz zmiany wydatku w załączniku przedstawiającym wydatki 

przedstawiona jest również w załączniku, który pokazuje nam wszystkie dotacje jakie są 

udzielane z budżetu Gminy Zaniemyśl w bieżącym roku czyli ta zmiana to jest rozdział 60004 i 

rozdział 616, kolejna zmiana dotyczy zwiększenia środków na zakup ogrodzenia terenu placu 

zabaw, boiska, miejsca rekreacji wraz z zagospodarowaniem terenów w Polesiu, to 

zwiększanie jest na kwotę 10000 zł jest to zwiększenie dotyczące zadania majątkowego czyli 

tą zmianę, ta zmiana jest również widoczna w załączniku nr 5, który te wszystkie wydatki 

majątkowe przedstawia, ja tylko dodam, że to zadanie jest również finansowane po części z 

funduszu, funduszu sołeckiego i środki na zabezpieczenie kwoty tych 10 000 zł pochodzą z 

usług remontowych na obiektach sportowych, kwota 4500 zł, środki które pierwotnie jeszcze 
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tworząc budżet na rok 2022 przewidziane były na opłatę energii za obiekty na wyspie 

Edwarda jeszcze przed podpisaniem umowy z dzierżawcą to jest kwota 4300 zł i 1200 zł 

zmniejszamy z ubezpieczeń ochrony zabytków czyli zmiany w rozdziale 92120, 92195 i 92601, 

i to są te zmiany, o których mówiliśmy na komisji, w dniu dzisiejszym Pani Wójt 

poinformowała mnie o zmianie związanej właśnie z inwestycją, która będzie być może 

realizowana z dofinansowaniem ze Stowarzyszenia Lider Zielony Wielkopolskim, była o tym 

mowa w informacjach Pani Wójt i to będzie zmiana, te zmiany, które teraz mówię to po 

rozmowie z Panią Mecenas one będą jakby zaproponowane autopoprawką Pani Wójt, będą 

podlegały Państwa głosowaniu ponieważ no nie są ujęte w tym projekcie uchwały, który 

Państwu był przedstawiony, ja powiem teraz na czym te zmiany będą polegały, w chwili 

obecnej w projekcie uchwały macie Państwo w rozdziale 92695 w załączniku majątkowym, 

wydatków majątkowych, w załączniku nr 5 oraz wydatkach, w planie wydatków czyli załącznik 

nr 2 w rozdziale 92695 w paragrafie 6050 jest zapisane zadanie - modernizacja placu zabaw 

przy ulicy Plażowej w Zaniemyślu kwota 10000 zł i ta kwota będzie przeznaczona nie na to za 

zadanie, jakby to zadanie zostanie usunięte z tego projektu uchwały, a na jego miejsce 

zostanie wpisane nowe zadanie pod nazwą - budowa boiska do tenisa w Łęknie i to zadanie 

będzie, będzie zapisane w rozdziale 92601 obiekty sportowe to jest, to jest ta jedna zmiana, 

druga zmiana dotyczy samej treści zapisu uchwały budżetowej tu po zmianach w projekcie 

uchwały, który Państwo mieliście przedstawiony limit zobowiązań, do której Pani Wójt może 

samodzielnie zaciągać zobowiązania była kwota 7 milionów zł, Pani Wójt dzisiaj też w swoich 

informacjach międzysesyjnych informowała, że otrzymaliśmy kwoty szacunkowe jeśli chodzi 

o dostawę energii jest to około 4 miliony zł dlatego tutaj proponujemy wprowadzić jeszcze 

zmianę w tej kwocie limitów zwiększyć do kwotę 8,5 miliona złotych, to są jakby zmiany a 

teraz powiem jakby ogólne informacje na temat tego projektu, projektu budżetu, tym 

projektem uchwały proponujemy wprowadzić zmiany po stronie dochodów i wydatków, 

część wydatków była zmniejszona, część wydatków i dochodów była zwiększana, ogółem 

zarówno dochody i wydatki zwiększają się o kwotę 7420641 zł i 88 gr, większą, największą jak, 

największą wartość w tej puli stanowią środki, które wprowadzamy do budżetu to jest kwota 

ponad 7 milionów złotych związana z wypłatą dodatku, dodatku węglowego, deficyt budżetu 

się nie zmieni wynosić on nadal będzie 5101685 zł i 8 gr, wspominałam już o zmianie zapisu 

właśnie, w którym ustalany jest limit kwoty, do której Pani Wójt może samodzielnie zaciągać 

zobowiązania, ja przypomnę tylko, że jest ten limit dotyczy umów, które będą zawierane w 

tym roku, a będą dotyczyły, ich realizacja będzie w roku 2023 te zwiększenie, to zwiększenie 

limitu będzie dotyczyło dostawy, dostawy gazu do naszych jednostek budżetowych, dostawy 

energii oraz jeśli chodzi o zagospodarowanie transport odpadów z terenu naszej gminy, ja 

myślę, że w pierwszej kolejności, patrzę na Panią mecenas, żebyśmy przegłosowywali te 

autopoprawki to znaczy zmianę nazwę zadania z modernizacji placu zabaw na budowę kortu 

tenisowego oraz zwiększenie limitu zobowiązań z 7 milionów na osiem i pół miliona złotych   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

czyli najpierw przegłosujemy te autopoprawki, a później dopiero całą uchwałę, bardzo proszę 

radna Katarzyna Gomułkiewicz   

  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz  
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dziękuję tylko chciałam to sobie uporządkować, bo  w projekcie, który mieliśmy tydzień temu 

na komisji wspólnej limit zobowiązań było 5 milionów faktycznie w projekcie, który dzisiaj 

zawisł na Esesji jest 7  

  

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler jest 7   

  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz  

a teraz zrobimy w to samo miejsce 8,5, tak   

  

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler  

tak   

  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz  

taki jest wzrost tej energii szacowany   

  

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler  

tak, no dzisiaj ja, że tak powiem słuchając z Państwem informacje nie byłam jakby cały dzień 

na miejscu w pracy, będziemy czekać na rozstrzygnięcie tego przetargu ale, aby móc podpisać 

tą umowę no niestety ten limit musimy zwiększyć, możemy sobie tylko nawzajem życzyć, aby 

jednak ten przetarg wyszedł poniżej wtedy po prostu ten limit Pani Wójt nie będzie z tego 

limitu korzystała, a ja przypomnę tylko, że ten limit nie dotyczy samych umów, które 

podpisuje Pani Wójt tylko, który podpisują wszystkie nasze jednostki   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

bardzo dziękuję, dobrze to proszę pomóc, proszę jeszcze o zabranie głosu radnego Michała 

Marciniaka   

  

radny Michał Marciniak  

ja mam takie zapytanie wykorzystując tą chwilę, ponieważ słyszałem w weekend w 

massmediach, że rząd przygotowuje się do uchwalenia ustawy, która miałaby na warunkach 

preferencyjnych gwarantować stałą cenę prądu samorządom i chciałem się zapytać jak to się 

będzie miało w tym momencie jeżeli my ogłosimy, będzie ogłoszony przetarg, wystartuje, 

wystartuje pewnie Enea czy tam inny operator tak i podpiszemy z nimi umowę po czym 

wejdą te gwarantowane ceny czy to będzie można anulować, czy no, żebyśmy też nie wylali 

dziecka z kąpielą   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

nie umiem powiedzieć musimy podejść do przetargu, bo na razie to są tylko mówienie tak, 

ten przetarg musimy podpisać na pewno do końca września, do końca roku, więc być może w 

tym czasie coś się wyjaśni i będziemy bardziej wiedzieli na czym stoimy   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

mamy już wniosek i głosowanie będzie w sprawie autopoprawek Wójta Gminy Zaniemyśl, 

dotyczy zmian nazwy zadania modernizacja placu zabaw przy ulicy Plażowej w Zaniemyślu na 



str. 27  
  

budowę boiska do tenisa w Łęknie oraz zwiększenie limitu do samodzielnego zaciągania przez 

Wójta Gminy Zaniemyśl zmiana z 7 milionów na 8,5 miliona, tak, czy są jeszcze   

  

radny Michał Marciniak  

przepraszam bardzo a nie można tego robić, bo tutaj są głosy, że niektórzy popierają jedną 

inicjatywę, nie popierają drugiej tak, że taka moja sugestia   

  

radny Michał Maliński  

ja bym proponował rozdzielenie tych poprawek   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

no to znów będzie parę minut trwało, dobrze to ogłaszamy 5 minut przerwy i przygotujemy 

dwie, dwa głosowania  

  

5-cio minutowa przerwa  

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dobrze mamy komplet radnych w takim razie głosowanie będzie w sprawie, pierwsze 

głosowanie będzie w sprawie autopoprawki Wójta Gminy Zaniemyśl, dotyczy zmiany nazwy 

zadania modernizacja placu zabaw przy ulicy Plażowej w Zaniemyślu na budowę boiska do 

tenisa w Łęknie i bardzo proszę o podłączenie głosowania  

  

Głosowano wniosek w sprawie:  

autopoprawki Wójta Gminy Zaniemyśl, dotyczy zmiany nazwy zadania - modernizacja placu 

zabaw przy ul. Plażowej w Zaniemyślu na budowę boiska do tenisa w Łęknie   

  

Wyniki głosowania  

ZA: 6, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3  

Wyniki imienne:  

ZA (6)  

Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, 

Ewa Wiatr-Gawlak  

PRZECIW (3)  

Alina Frąckowiak, Tomasz Grabowski, Kamila Kołacka  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)  

Katarzyna Gomułkiewicz, Michał Maliński, Michał Marciniak  

NIEOBECNI (3)  

Bartosz Biskup, Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch  

  

stwierdzam, że wniosek został przyjęty i teraz będziemy głosowali wniosek drugi czyli 

głosowanie w sprawie autopoprawki Wójta Gminy Zaniemyśl w sprawie limitu kwoty do 

samodzielnego zaciągania zobowiązań przez Wójta Gminy Zaniemyśl to jest zmiana z 7 

milionów na 8,5 miliona, bardzo proszę o podłączenie głosowania  
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Głosowano wniosek w sprawie:  

autopoprawki Wójta Gminy Zaniemyśl w sprawie zwiększenia limitu kwoty do  

samodzielnego zaciągania zobowiązań przez Wójta Gminy Zaniemyśl tj. zmiana z 7 mln na 8,5 

mln  

  

Wyniki głosowania  

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3  

Wyniki imienne:  

ZA (12)  

Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta 

Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst  

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak  

NIEOBECNI (3)  

Bartosz Biskup, Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch  

  

stwierdzam, że wniosek został przyjęty i teraz możemy głosować projekt uchwały tak, czy 

ktoś z Państwa radnych ma jeszcze pytania do przedstawionego projektu, nie widzę, czy ktoś 

z Państwa radnych nie zapoznał się przedstawionym projekt uchwały, też nie widzę, w takim 

razie będziemy głosowali  

  

Głosowano w sprawie:  

zmian w budżecie Gminy Zaniemyśl na rok 2022  

  

Wyniki głosowania  

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3  

Wyniki imienne:  

ZA (11)  

Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta 

Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski, Marek 

Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)  

Kamila Kołacka  

NIEOBECNI (3)  

Bartosz Biskup, Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch  

  

stwierdzam, że uchwała została podjęta   

  

Uchwała nr XLVI/329/2022 stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu  

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

bardzo proszę Panią Skarbnik o przedstawienie kolejnego projektu uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej   
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2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl;  

  

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler  

tym projektem uchwały wprowadzamy zmiany w wieloletnich przedsięwzięciach zarówno 

bieżących jak i majątkowych, zmiana to polega na wprowadzeniu nowych zadań oraz na 

zmianie kwot kwoty limitów na poszczególne lata zadań, które już w tych, w tym załączniku 

były i tak jak przy poprzednich zmianach Wieloletniej Prognozy Finansowej dane roku 

bieżącego czyli roku 2022 jakby muszą być zgodne z uchwałą budżetową w związku z 

powyższym są one dostosowane do wartości właśnie wynikającej z tej uchwały, dodatkowo 

tu już koleżanka przygotowała też głosowanie związane z autopoprawką w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej, właśnie w wieloletnich przedsięwzięciach również mieściło się zadanie 

modernizacja placu zabaw przy ulicy Plażowej w Zaniemyślu, zostanie ono zamienione na - 

budowa boiska do tenisa w Łęknie, okres realizacji się nie zmieni, łączne nakłady finansowe i 

limity na poszczególne lata również się nie zmieniają następuje tu tylko zmiana jakby nazwy 

zadania wynikająca z podjętej przed chwilką uchwały w sprawie zmian w budżecie, dziękuję   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję bardzo czy są pytanie do przedstawionego projektu, nie widzę, czy ktoś z Państwa 

radnych nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, też nie widzę, w takim razie 

będziemy głosować   

  

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler autopoprawkę najpierw, tak   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

a przepraszam, czyli głosujemy autopoprawkę Wójta Gminy Zaniemyśl, dotyczy zmiany nazwy 

zadania modernizacja placu zabaw przy ulicy Plażowej w Zaniemyślu na budowę boiska do 

tenisa w Łęknie  

  

Głosowano wniosek w sprawie:  

autopoprawki Wójta Gminy Zaniemyśl, dotyczy zmiany nazwy zadania - modernizacja placu 

zabaw przy ul. Plażowej w Zaniemyślu na budowę boiska do tenisa w Łęknie   

  

Wyniki głosowania  

ZA: 6, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3  

wyniki imienne:  

ZA (6)  

Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, 

Ewa Wiatr-Gawlak  

PRZECIW (4)  

Alina Frąckowiak, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Kamila Kołacka  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)  

Katarzyna Gomułkiewicz, Michał Marciniak  

NIEOBECNI (3)  
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Bartosz Biskup, Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch  

  

stwierdzam, że autopoprawka została przyjęta i teraz będziemy głosować projekt uchwały w 

sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej, czy są pytania, nie widzę   

  

Głosowano w sprawie:  

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl  

  

Wyniki głosowania  

ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3  

Wyniki imienne:  

ZA (9)  

Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew 

Łyszczarz, Michał Maliński, Ewaryst Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)  

Alina Frąckowiak, Kamila Kołacka, Michał Marciniak  

NIEOBECNI (3)  

Bartosz Biskup, Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch  

  

stwierdzam, że uchwała została podjęta   

  

Uchwała nr XLVI/330/2022 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu  

  

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler dziękuję   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję bardzo i teraz przejdziemy do podpunktu trzeciego, w sprawie przyjęcia statutu 

Centrum Usług Wspólnych w Zaniemyślu, proszę dyrektora Centrum Usług Wspólnych Panią 

Edytę Jankowską   

  

3) w sprawie przyjęcia statutu Centrum Usług Wspólnych w Zaniemyślu  

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

czy są pytania do przedstawionego projektu, nie ma, czy ktoś z Państwa radnych nie zapoznał 

się z przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie będziemy głosować   

Głosowano w sprawie: przyjęcia statutu Centrum Usług Wspólnych w Zaniemyślu  

Wyniki głosowania  

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3  

Wyniki imienne:  

ZA (12)  
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Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta 

Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak  

NIEOBECNI (3)  

Bartosz Biskup, Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch  

  

stwierdzam, że uchwała została podjęta, bardzo dziękuję  

  

Uchwała nr XLVI/331/2022 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu  

  

bardzo proszę Panią Edytę o przedstawienie kolejnego projektu uchwały   

  

4) w sprawie zmiany Uchwały Nr XII/101/2019 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 30 września 2019 

r. w sprawie Regulaminu dotyczącego szczegółowych zasad wynagradzania nauczycieli w 

szkołach, dla których organem prowadzącym jest Gmina Zaniemyśl  

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję czy są pytania do przedstawionego projektu, nie ma, czy ktoś z Państwa radnych nie 

zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, poprosimy o podłączenie głosowania  

  

Głosowano w sprawie:  

zmiany Uchwały Nr XII/101/2019 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 30 września 2019 r. w sprawie 

Regulaminu dotyczącego szczegółowych zasad wynagradzania nauczycieli w szkołach, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Zaniemyśl  

  

Wyniki głosowania  

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3  

Wyniki imienne:  

ZA (12)  

Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta 

Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak  

NIEOBECNI (3)  

Bartosz Biskup, Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch  

  

stwierdzam, że uchwała została podjęta, bardzo proszę Panie Marcinie o przedstawienie 

kolejnego projektu   

  

Uchwała nr XLVI/332/2022 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu  

  

bardzo proszę o przedstawienie kolejnego projektu  
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5) w sprawie zmiany Uchwały Nr V/49/2019 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 25 marca 2019 r. w 

sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek obowiązkowego tygodniowego wymiaru godzin 

zajęć nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w przedszkolach i szkołach, 

dla których organem prowadzącym jest Gmina Zaniemyśl oraz określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć  

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

czy są pytania do przedstawionego projektu, nie widzę, czy ktoś z Państwa radnych nie 

zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, też nie widzę, w takim razie przystąpimy 

do głosowania  

  

Głosowano w sprawie:  

zmiany Uchwały Nr V/49/2019 Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 25 marca 2019 r. w sprawie 

zasad udzielania i rozmiaru obniżek obowiązkowego tygodniowego wymiaru godzin zajęć 

nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w przedszkolach i szkołach, dla 

których organem prowadzącym jest Gmina Zaniemyśl oraz określenia tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć  

  

Wyniki głosowania  

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3  

Wyniki imienne:  

ZA (12)  

Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta 

Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak  

NIEOBECNI (3)  

Bartosz Biskup, Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch  

  

stwierdzam, że uchwała została podjęta, poproszę teraz Pana Marcina Kropińskiego o 

przedstawienie kolejnych projektów  

  

Uchwała nr XLVI/333/2022 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu  

  

6) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości przez Gminę Zaniemyśl  

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję bardzo, czy są pytania do przedstawionego projektu, nie widzę, czy ktoś z Państwa 

radnych nie zapoznał się przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie 

będziemy głosować  

  

Głosowano w sprawie:  

wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości przez Gminę Zaniemyśl;.   
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Wyniki głosowania  

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3  

Wyniki imienne:  

ZA (12)  

Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta 

Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak  

NIEOBECNI (3)  

Bartosz Biskup, Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch  

  

stwierdzam, że uchwała została podjęta, proszę Panie Marcinie kolejny projekt   

  

Uchwała nr XLVI/334/2022 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu  

  

7) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości przez Gminę Zaniemyśl  

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję bardzo czy są pytania do przesłanego projektu, nie ma, czy ktoś z Państwa radnych 

nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie będziemy 

głosować  

  

Głosowano w sprawie:  

wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości przez Gminę Zaniemyśl  

  

Wyniki głosowania  

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3  

Wyniki imienne:  

ZA (12)  

Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta 

Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak  

NIEOBECNI (3)  

Bartosz Biskup, Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch  

  

stwierdzam, że uchwała została podjęta, proszę kolejny projekt uchwały Panie Marcinie   

  

Uchwała nr XLVI/335/2022 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu  

  

8) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż przez Gminę Zaniemyśl w trybie bezprzetargowym 

na rzecz dotychczasowego użytkownika wieczystego, nieruchomości położonej w Łęknie  

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  
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dziękuję bardzo, czy są pytania do przedstawionego projektu, nie ma, czy ktoś z Państwa 

radnych nie zapoznał się przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie 

przystąpimy do głosowania  

  

Głosowano w sprawie:  

wyrażenia zgody na sprzedaż przez Gminę Zaniemyśl w trybie bezprzetargowym na rzecz 

dotychczasowego użytkownika wieczystego, nieruchomości położonej w Łęknie  

  

Wyniki głosowania  

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3  

Wyniki imienne:  

ZA (12)  

Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta 

Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak  

NIEOBECNI (3)  

Bartosz Biskup, Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch  

  

stwierdzam, że uchwała została podjęta, bardzo proszę kolejny projekt   

  

Uchwała nr XLVI/336/2022 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu  

  

9) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż przez Gminę Zaniemyśl w trybie bezprzetargowym 

na rzecz dotychczasowego użytkownika wieczystego, nieruchomości położonej w Łęknie  

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję, czy są pytania do przedstawionego projektu, nie widzę, czy ktoś z Państwa radnych 

nie zapoznał się przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie przystąpimy 

do głosowania  

  

Głosowano w sprawie: wyrażenia zgody na sprzedaż przez Gminę Zaniemyśl w trybie 

bezprzetargowym na rzecz dotychczasowego użytkownika wieczystego, nieruchomości 

położonej w Łęknie  

  

Wyniki głosowania  

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3  

Wyniki imienne:  

ZA (12)  

Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta 

Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak  

NIEOBECNI (3)  

Bartosz Biskup, Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch  



str. 35  
  

  

stwierdzam, że uchwała została podjęta, bardzo proszę kolejny projekt   

  

Uchwała nr XLVI/337/2022 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu  

  

10) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż przez Gminę Zaniemyśl w trybie 

bezprzetargowym na rzecz dotychczasowego użytkownika wieczystego, nieruchomości 

położonej w Łęknie  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak   

dziękuję bardzo czy są pytania do przesłanego projektu, nie ma, czy ktoś z Państwa radnych 

nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie będziemy 

głosować  

  

Głosowano w sprawie: wyrażenia zgody na sprzedaż przez Gminę Zaniemyśl w trybie 

bezprzetargowym na rzecz dotychczasowego użytkownika wieczystego, nieruchomości 

położonej w Łęknie  

  

Wyniki głosowania  

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3  

Wyniki imienne:  

ZA (12)  

Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta 

Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak  

NIEOBECNI (3)  

Bartosz Biskup, Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch  

  

stwierdzam, że uchwała została podjęta, proszę kolejny projekt uchwały Panie Marcinie  

Uchwała nr XLVI/338/2022 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu  

  

11) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości przez Gminę 

Zaniemyśl  

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję, czy są pytania do przedstawionego projektu, nie widzę, czy ktoś z Państwa radnych 

nie zapoznał się przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie przystąpimy 

do głosowania  

  

Głosowano w sprawie:  

wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości przez Gminę Zaniemyśl  
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Wyniki głosowania  

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3  

Wyniki imienne:  

ZA (12)  

Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta 

Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak  

NIEOBECNI (3)  

Bartosz Biskup, Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch  

  

Uchwała nr XLVI/339/2022 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu  

  

stwierdzam, że uchwała została podjęta, bardzo proszę kolejny projekt  

  

12) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż przez Gminę Zaniemyśl w trybie przetargowym 

nieruchomości położonej w Czarnotkach  

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak   

dziękuję bardzo proszę radna Katarzyna Gomułkiewicz  

  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz  

bardzo dziękuję, Panie Marcinie jeżeli chodzi o tą nieruchomość to coś się zmieniło w ciągu 

ostatniego tygodnia od czasu jak się spotkaliśmy   

  

kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński  

nie   

  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz  

zwłaszcza jeżeli chodzi o postępowanie sądowe, jest zawieszone   

  

kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński  

tak   

  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz  

tak, ok, jak się ten projekt pojawił w porządku obrad na Komisję wspólną, którą mieliśmy 

tydzień temu to pomyślałam sobie, że być może właśnie może to postępowanie sądowe jest 

zakończone ale dowiedzieliśmy się, że nie, że jest jedynie zawieszone i taki stan jest do 

dzisiaj, właśnie usłyszeliśmy, dlatego wydaje mi się, że nie powinniśmy teraz podejmować 

decyzji o sprzedaży tej nieruchomości znaczy rozumiem, że z jednej strony sprzedaż jest 

próbą uregulowania tego nieprawidłowego stanu w związku z tym, że działka jest specyficznie 

zagospodarowana to jest duża szansa, że w tym przetargu nieograniczonym zostanie nabyta 

przez osoby, które faktycznie użytkują ten grunt no ale z drugiej strony jest to przetarg 

właśnie otwarty, do którego każdy może przystąpić i nie możemy wykluczyć, że kupi to ktoś 
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inny, postępowanie o zasiedzenie dziś zawieszone zostanie wznowione, zakończy się tak jak 

sąd to rozstrzygnie i być może ktoś wystąpi przeciwko gminie z jakimś roszczeniem 

odszkodowawczym tak, że wydaje mi się, że decyzja o ewentualnej sprzedaży powinna zostać 

podjęta dopiero po zakończeniu postępowania sądowego dziękuję   

  

kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński  

czy ja bym mógł prosić Panią mecenas odnośnie ustosunkowania się czy istnieje takie 

zagrożenie po   

  

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska  

znaczy ten projekt uchwały został wywołany z tego powodu, że właśnie wynikiem jest 

rozmów na posiedzeniu sądowym i dojścia do porozumienia stron i taka droga została uznana 

za słuszną jest ona wyjściem naprzeciw oczekiwaniom tych ludzi i jest możliwość nabycia po 

prostu pewne rzeczy są tam niemożliwe do zrobienia w drodze zasiedzenia i to jest dla nich 

korzystne, to jest wynik uzgodnień wzajemnych z ich pełnomocnikiem i to jest wyjście tym 

ludziom naprzeciw, w momencie kiedy my poczekamy do rozstrzygnięcia sądu no to nie 

wiemy co sąd rozstrzygnie, to nie jesteśmy tutaj sądem, żeby w jego miejsce rozstrzygać 

natomiast no możemy poczekać oczywiście, że tak natomiast to będzie no nie spełni na ten 

moment tych oczekiwań tych mieszkańców   

  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz  

bardzo dobrze to rozumiem i właśnie bym się spodziewała, że w ten sposób gmina spróbuje 

zakończyć ten spór sądowy tylko w takiej sytuacji uważam, że powinno dojść do ugody po 

prostu postępowanie sądowe powinno zakończyć się ugodą, w której wnioskodawca 

deklaruje wycofanie wniosku, a gmina deklaruje sprzedaż natomiast na dzisiaj postępowanie 

jest zawieszone a przetarg ma być nieograniczony więc wcale nie mamy pewności, że strona 

tego postępowania sądowego zostanie zaspokojona a gmina faktycznie zyska jakiś spokój i 

rozwiązanie problemu   

  

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska  

znaczy ja nie wiem czy na ten moment można pominąć tą procedurę przetargową po prostu   

  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz  

tak chodzi mi o to, że postępowanie sądowe wydaje mi się, że powinno zostać zakończone na 

przykład ugodą   

  

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska  

znaczy to w jakim sensie jest w tej chwili by procedura ugodowa i jej strony są dogadane w 

tym zakresie jest zawieszone dlatego, że   

  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz  

ale jest zawieszone   

  

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska  
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no ale zawieszone może być zawsze umorzone, tak, w wyniku porozumienia stron no bo tak 

myśmy ustalili to jest ustalone wspólnie z Panią mecenas i z tymi osobami tu nic nie dzieje się 

jakby nie w uzgodnieniu z tymi osobami to wychodzi naprzeciw ich interesom tak zostało to 

uzgodnione, tak strony ustaliły między sobą jeżeli my mamy w ten sposób ustalone, że jeżeli 

tu te procedury zostaną spełnione, bo tak te strony to warunkowały no to w ten czas 

wystąpimy o umorzenie postępowania sądowego i tyle, strona cofnie wniosek i sąd umorzy 

postanowieniem umorzy postępowanie, trzeba rozmawiać wtenczas z tymi stronami 

zobaczyć czy one będą zadowolone z tego rozwiązania, nie wiem to musi być zbadane trudno 

mi jest powiedzieć czy my możemy po prostu pewne procedury pominąć   

 

Radna Katarzyna Gomułkiewicz  

nie, wcale nie to miałam na myśli, procedura przetargu otwartego jest jak najbardziej na 

miejscu natomiast te uzgodnienia powinny mieć formę ugody sądowej i postępowanie 

powinno być zakończone, bo jeżeli przetarg się zakończy nie pomyśli i niezgodnie z 

oczekiwaniami no to może być wznowione i wtedy będzie i tak sąd rozstrzygał   

  

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska  

może tak być oczywiście, że tak, że sąd będzie rozstrzygał natomiast my nie możemy pominąć 

pewnych procedur ja nie wiem czy sąd jest w stanie taką ugodę zatwierdzić, bo to nie, o 

zasadach sprzedaży nieruchomości decyduje rada a nie wójt i niestety nie wiem czy wójt by 

mógł podpisać, znaczy ja nawet jako pełnomocnik, bo to już są oświadczenia materialno-

prawne, czy można by w ogóle taką ugodę zawrzeć, w tym jest problem, nie, bo to już jest 

poza procedurą, , pewne kompetencje są przypisane radzie, pewne wójtowi i jeżeli chodzi o 

sprzedaż nieruchomości no to pewne kompetencje są przypisane radzie a rada nie występuje 

w tym procesie i teraz no to jest ugoda przy, której wójt nie może pewnych decyzji podjąć to 

jest po prostu, to co przyjęliśmy jest zgodne z prawem, tak, my nie zabieramy kompetencji 

rady wiadomo, że to można   

  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz  

przepraszam może ja dopiero teraz zrozumiałam, to może to ma być tak, że my teraz 

wyrazimy lub nie wyrazimy zgodę i na tej podstawie będziecie zawierać ugodę, która 

zakończy postępowanie sądowe czy wcale nie to miała Pani na myśli   

  

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska  

znaczy powiem tak docelowo tak na pewno a tutaj no my nie możemy bez zgody rady   

  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz  

do tej pory myślałam, że jednak będzie tam postępowanie leżało na boku zawieszone a tu 

będzie próba sprzedaży w przetargu, tak to zostało przedstawione   

  

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska  

znaczy będzie próba sprzedaży, oczywiście, że tak ale my nie możemy bez zgody rady nie 

może gmina sprzedać nieruchomości po prostu to jest kompetencja rady i my jej nie 

ominiemy wójt nie może zadysponować nieruchomością bez zgody rady, bo przekroczyłby 
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uprawnienia swoje, my wychodzimy tym ludziom naprzeciw fakt faktem, że mamy nadzieję, 

że po prostu nikt do tego przetargu inny nie przystąpi czy, czy po prostu tutaj państwo ....., no 

wiadomo jakąś mają tutaj niestety, no właśnie, no właśnie Państwo mnie pytacie o rzeczy 

takie gdzie jestem pełnomocnikiem w sprawie i po prostu nie powinnam pewnych rzeczy 

mówić   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dobrze to na razie dziękuję Pani mecenas, jeszcze radny Tomasz Grabowski   

 

radny Tomasz Grabowski  

dziękuję za głos, jestem dokładnie tego samego zdania co radna Gomułkiewicz, dopóki 

postępowanie jest zawieszone, jesteśmy w próżni, bo jeżeli się okaże, że strony się dogadały, 

Pani mecenas z drugą Panią mecenas i pójdzie wszystko po myśli stron to jest okej właściwe 

osoby kupią jeżeli się okaże, że nie pójdzie i odwieszą to postępowanie to mamy kłopot duży 

możemy się nabić na duże odszkodowanie, to jest moje osobiste zdanie i uważam, że tak 

naprawdę jest sprawa powinna być zamknięta albo przetarg co jakby nie ma możliwości 

powinien być ograniczony szczególnie, że działka jest działką z dwoma dojazdami gdyby to 

była nie wiem działka bez dojazdu, bez drogi koniecznej uzależniona właśnie od 

postępowania tylko i wyłącznie tych właścicieli no to inaczej to by wyglądało   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję bardzo, jeżeli nie ma więcej pytań to zapytam Państwa czy ktoś z Państwa radnych 

nie zapoznał się przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie przystąpimy 

do głosowania  

  

Głosowano w sprawie:  

wyrażenia zgody na sprzedaż przez Gminę Zaniemyśl w trybie przetargowym nieruchomości 

położonej w Czarnotkach  

  

Wyniki głosowania  

ZA: 4, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3  

Wyniki imienne:  

ZA (4)  

Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Zbigniew Łyszczarz, Marek Stroiwąs  

PRZECIW (4)  

Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Kamila Kołacka, Ewaryst Pankowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4)  

Alina Frąckowiak, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewa Wiatr-Gawlak  

NIEOBECNI (3)  

Bartosz Biskup, Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak   

czyli Pani mecenas z tego wynika, że uchwała nie została podjęta tak, 4 za, 4 przeciw, 4 się 

wstrzymało  
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Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska  

nie, nie została podjęta, bo nie ma większości   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

nie ma większości, stwierdzam, że uchwała nie została podjęta   

 

radny Michał Marciniak  

przepraszam zabiorę głos, bo kiedyś tak się mówiło aczkolwiek no nie wiem jak to wygląda 

jeżeli chodzi o literę prawa ale no taką słyszałem ekspertyzę, że w takiej sytuacji  

Przewodniczący ma głos podwójny i chciałem właśnie się zapytać czy to faktycznie istnieje w 

prawie czy nie istnieje, chciałem tylko dopytać   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

wiem, że kiedyś takie coś istniało ale z tego co wiem to chyba teraz już, proszę, czyli tak 

powiedziałem uchwała nie została podjęta tak, dziękuję bardzo Panie Marcinie proszę o 

przedstawienie kolejnego projektu uchwały   

  

Uchwała nie została podjęta   

  

tak, dziękuję bardzo Panie Marcinie proszę o przedstawienie kolejnego projektu uchwały  

  

13) w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami wsi Polwica i 

Lubonieczek  

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję bardzo, czy są pytania do przedstawionego projektu, nie ma, czy ktoś z Państwa 

radnych nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie 

przystąpimy do głosowania  

  

Głosowano w sprawie:  

przeprowadzenia konsultacji społecznych z mieszkańcami wsi Polwica i Lubonieczek;.   

  

Wyniki głosowania  

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3  

Wyniki imienne:  

ZA (12)  

Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta 

Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak  

NIEOBECNI (3)  

Bartosz Biskup, Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch  
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stwierdzam, że uchwała została podjęta  

  

Uchwała nr XLVI/340/2022 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu  

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

i teraz przejdziemy do podpunktu 14 i tu poproszę kierownika Referatu Organizacyjnego 

Panią Kingę o przedstawienie projektu zmieniającego uchwałę w sprawie przystąpienia do 

opracowania strategii rozwoju gminy Zaniemyśl   

  

14) zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do opracowania Strategii Rozwoju Gminy 

Zaniemyśl na lata 2021-2030  

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję bardzo, czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały, nie widzę czy ktoś z 

Państwa radnych nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, też nie widzę, w 

takim razie będziemy głosować   

  

Głosowano w sprawie: zmieniająca uchwałę w sprawie przystąpienia do opracowania 

Strategii Rozwoju Gminy Zaniemyśl na lata 2021-2030.   

  

Wyniki głosowania  

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3  

Wyniki imienne:  

ZA (11)  

Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta 

Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Ewaryst Pankowski, Marek 

Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)  

Michał Marciniak  

NIEOBECNI (3)  

Bartosz Biskup, Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch  

  

stwierdzam, że uchwała została podjęta, bardzo proszę Pani Kingo, kolejny projekt  

  

Uchwała nr XLVI/341/2022 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu  

  

15) w sprawie określenia trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii Gminy  

Zaniemyśl 2030+, w tym konsultacji  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję bardzo, czy są pytania do przedstawionego projektu, nie widzę, czy ktoś z Państwa 

radnych nie zapoznał się przedstawionym projekt uchwały, też nie widzę, w takim razie 

przystąpimy do głosowania  
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Głosowano w sprawie:  

określenia trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii Gminy Zaniemyśl 2030+, w 

tym konsultacji  

Wyniki głosowania  

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3  

Wyniki imienne:  

ZA (12)  

Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta 

Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak  

NIEOBECNI (3)  

Bartosz Biskup, Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch  

  

i teraz przejdziemy do podpunktu 16 w sprawie rozpatrzenia skargi w dnia 26 sierpnia na 

działanie Ośrodka Pomocy Społecznej w Zaniemyślu i tu poproszę Przewodniczącą Komisji 

Skarg Wniosków i Petycji radną Kamilę Kołacką   

  

Uchwała nr XLVI/342/2022 stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu  

  

16) w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 26 sierpnia 2022 roku na działanie Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Zaniemyślu  

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję bardzo, czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały, nie widzę, czy ktoś z 

Państwa radnych nie zapoznał się z przedstawionym projektem uchwały, też nie widzę, w 

takim razie przystąpimy do głosowania  

  

Głosowano w sprawie:  

rozpatrzenia skargi z dnia 26 sierpnia 2022 roku na działanie Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Zaniemyślu  

  

Wyniki głosowania  

ZA: 8, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3  

Wyniki imienne:  

ZA (8)  

Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Kamila Kołacka, Zbigniew 

Łyszczarz, Michał Maliński, Ewaryst Pankowski, Ewa Wiatr-Gawlak  

PRZECIW (1)  

Michał Marciniak  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)  

Alina Frąckowiak, Jolanta Jóźwiak, Marek Stroiwąs  

NIEOBECNI (3)  

Bartosz Biskup, Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch  
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Uchwała nr XLVI/343/2022 stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu  

stwierdzam, że uchwała została podjęta i bardzo proszę radna Kamila Kołacka o kolejny, 

rozpatrzenie petycji dotyczącej utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy  

  

17) w sprawie rozpatrzenia petycji z dnia 27 lipca 2022 roku dotyczącej utworzenia 

młodzieżowej rady gminy  

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję bardzo, czy są pytania do przedstawionego projektu uchwały, nie widzę, czy ktoś z 

Państwa radnych nie zapoznał się z przedstawionym projektem, nie widzę, w takim razie 

przystąpimy do głosowania  

  

Głosowano w sprawie:  

rozpatrzenia petycji z dnia 27 lipca 2022 roku dotyczącej utworzenia młodzieżowej rady 

gminy  

  

Wyniki głosowania  

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3  

Wyniki imienne:  

ZA (10)  

Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Kamila 

Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-

Gawlak  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2)  

Jolanta Jóźwiak, Ewaryst Pankowski  

NIEOBECNI (3)  

Bartosz Biskup, Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch  

  

Uchwała nr XLVI/344/2022 stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu  

  

stwierdzam, że uchwała została podjęta i przejdziemy do podpunktu 18 w sprawie planu 

pracy Komisji Rewizyjnej i tu poproszę zastępcę Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Pana 

radnego Tomasza Grabowskiego  

  

18) w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej  

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję bardzo, czy są pytania do przedstawionego projektu, nie ma, czy ktoś z Państwa 

radnych nie zapoznał się przedstawionym projektem uchwały, nie widzę, w takim razie 

przystąpili do głosowania  

  

Głosowano w sprawie:  
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planu pracy Komisji Rewizyjnej  

Wyniki głosowania  

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3  

Wyniki imienne:  

ZA (12)  

Alina Frąckowiak, Katarzyna Gomułkiewicz, Tomasz Grabowski, Jerzy Grześkowiak, Jolanta 

Jóźwiak, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, Michał Marciniak, Ewaryst 

Pankowski, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak  

NIEOBECNI (3)  

Bartosz Biskup, Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch  

  

Uchwała nr XLVI/345/2022 stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu  

stwierdzam, że uchwała została podjęta, na tym wyczerpaliśmy projekty uchwał w związku z 

tym ogłaszam 15 minut przerwy  

15-to minutowa przerwa  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

wznawiamy obrady po przerwie, przejdziemy do punktu 9 i w punkcie 9 mamy informacje 

Wójta na temat aktualnego stanu faktycznego i prawnego ulicy Ogrodowej w Zaniemyślu w 

związku z problemem wywłaszczenia bardzo proszę Pani Wójt o zabranie głosu  

9. Informacja Wójta na temat aktualnego stanu faktycznego i prawnego ulicy Ogrodowej w 

Zaniemyślu w związku z problemem wywłaszczenia.  

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

Szanowni Państwo, budowa ulicy Ogrodowej chyba miała swój początek w 2018 roku, 

przynajmniej wtedy były takie plany ale może po kolei, w kwietniu 2019 roku został zlecony a 

w lipcu 2019 roku opracowany projekt budowlano-wykonawczy pod nazwą budowa ulicy 

Ogrodowej w miejscowości Zaniemyśl, projekt przewidywał budowę drogi o szerokości jezdni 

6,20 i budowę chodnika o szerokości 2 do 3 m 40 cm, szerokość pasa drogowego między 10 a 

12,2 m, inwestycja miała być realizowana w granicach cmentarza ewangelickiego i wkraczając 

w jego granicę od 2 do 3,8 m, 25 kwietnia odbyło się spotkanie 5 mieszkańców ulicy 

Ogrodowej z kierownikiem Referatu Infrastruktury, została im przedstawiona wstępna 

koncepcja budowy ulicy Ogrodowej, tak jak już wcześniej mówiłam i 9 czerwca tegoż roku 

2019 wpłynęła skarga na niegospodarność środkami gminnymi na Wójta Gminy Zaniemyśl 

poprzez zlecenie sporządzania dokumentacji projektowej dotyczącej budowy ulicy Ogrodowej 

w Zaniemyślu i skarga została uznana za niezasadną, uchwała Rady Gminy numer X/85/2019 z 

dnia 8 lipca 2019 roku, 9 czerwca 2019 roku wpłynęła skarga na działanie Wójta Gminy 

Zaniemyśl w związku z przygotowaniem projektu budowy ulicy Ogrodowej w Zaniemyślu, 

skarga została uznana za częściowo zasadą i zobowiązano Wójta do pisemnej odpowiedzi 

skarżącym na pytania zawarte w uzasadnieniu do uchwały to jest uchwała nr XI/98/2019 z 

dnia 2 września 2019 roku, 14 czerwca 2019 roku odbyło się spotkanie Wójta Gminy 

Zaniemyśl, radnych i mieszkańców gminy Zaniemyśl w sprawie budowy ulicy Ogrodowej, 
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łącznie w spotkaniu uczestniczyło 45 osób, Wójt poinformował, że na spotkaniu z 

mieszkańcami w 2018 roku została przedstawiona wstępna koncepcja budowy ulicy 

Ogrodowej jako ścieżki pieszo-jezdnej, która po wstępnej analizie przez projektanta ze 

względu na obowiązujące normy została zmieniona, poddano dyskusji opracowany projekt, 

wnioski ze spotkania to między innymi chodnik od strony posesji 2-3 m, jezdnia 6 m, skręt 8, 

pas drogowy do 12 m w zależności od Wojewódzkiego Wielkopolskiego Konserwatora 

Zabytków w Poznaniu, ograniczenie prędkości 30 km, 3 progi zwalniające, lustro, 30 sierpnia 

2019 roku Wielkopolski Wojewódzki Konserwator Zabytków zaopiniował negatywnie zamiar 

budowy ulicy Ogrodowej w Zaniemyślu w rejonie działki 504/2 obejmującej cmentarz 

ewangelicki, cmentarz miał zostać w najbliższym czasie objęty procedurą wpisu do rejestru 

zabytków, już było w trakcie uzyskiwania tutaj uzgodnień, 18 listopada 2019 roku 

Wielkopolski Wojewódzki Konserwator Zabytków zawiadomił Gminę Zaniemyśl o wszczęciu z 

urzędu postępowania w sprawie wpisania do rejestru zabytków cmentarza ewangelickiego w 

Zaniemyślu przy ulicy Śremskiej obejmującego działki o numerach ewidencyjnych 504/1 i 

504/2, w dniu 10 lipca 2020 roku Wielkopolski Wojewódzki Konserwator Zabytków wydał 

decyzję dotyczącą wpisania do rejestru zabytków cmentarza ewangelickiego w miejscowości 

Zaniemyśl położonego na dwóch działkach gruntu o numerach 504/2 i 504/1 obręb 

ewidencyjny Zaniemyśl, w uzasadnieniu do tej decyzji znajduje się informacja o wniosku 

Wójta Gminy Zaniemyśl dotyczącego przesunięcia granicy cmentarza od 2 do 3,8 m dla 

potrzeb realizacji inwestycji drogowej to jest budowy ulicy Ogrodowej w Zaniemyśl co miało 

nastąpić w wyniku podziału działki gruntu numerze o ewidencyjnym 504/2 obręb Zaniemyśl, 

Wielkopolski Wojewódzki Konserwator Zabytków poinformował, że już dwukrotnie 

negatywnie opiniował poszerzenie ulicy Ogrodowej o teren cmentarza i swoje zdanie 

podtrzymuje gdyż granice cmentarza nie budzą wątpliwości i ich zmiany uderzają w 

integralność cmentarza, to jest przypisane z tej decyzji, w dniu 27 lipca 2020 roku Gmina 

Zaniemyśl zaskarżyła powyższą decyzję do Ministra Kultury i Dziedzictwa Narodowego i 

wniosła o uchylenie decyzji Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków w Poznaniu, Wójt 

powołał się na konieczność budowy ulicy Ogrodowej o odpowiednich parametrach 

technicznych drogi publicznej, które nie są możliwe bez poszerzenia pasa drogowego kosztem 

przesunięcie granicy cmentarza, Minister Kultury i Dziedzictwa Narodowego i Sportu decyzją 

z dnia 29 października 2000 roku utrzymał w mocy zaskarżoną decyzję, minister nie miał 

wątpliwości, że argumentacja Gminy Zaniemyśl nie jest trafna, inwestycję należy prowadzić z 

poszanowaniem zabytkowego charakteru cmentarza, którego granice są historycznie 

udokumentowane w sposób niebudzący wątpliwości, Gminie przysługiwała możliwość 

wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie jednakże 

przedstawiona argumentacja i sposób prowadzenia postępowania administracyjnego nie 

dawały większych szans na pozytywne rozwiązanie dla Gminy Zaniemyśl w kontekście jej 

działań inwestycyjnych, 22 kwietnia 2021 roku zostało złożone podanie w sprawie wycofania 

wniosku o wydanie decyzji o zezwoleniu na realizację inwestycji drogowej polegającej na 

budowie ulicy Ogrodowej w Zaniemyślu, w lipcu 2021 roku projektant przedstawił koncepcję 

budowy ulicy Ogrodowej o szerokości 4,5 m na całej długości bez chodnika przylegającej 

bezpośrednio do posesji, droga ta nie spełnia żadnych wymogów technicznych oraz 

bezpieczeństwa, takiego projektu nie można było zaakceptować, zlecono wykonanie 

koncepcji budowy ulicy Ogrodowej zgodnie ze sztuką projektową to jest rozporządzeniem 

Ministra Transportu i Gospodarki Morskiej z dnia 2 marca 1999 roku w sprawie warunków 
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technicznych jakim powinny odpowiadać drogi publiczne i ich usytuowanie, ten projekt, który 

był to po prostu była droga 4,5 m równo schodząca na zakręcie również 4,5 m przylegająca 

bezpośrednio do domostw, drogę uwzględniającą postulaty mieszkańców oraz dającą szanse 

na dofinansowanie inwestycji między innymi z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, 

koncepcja zakładała wykonanie drogi z kostki betonowej o szerokości 5 m i ścieżki pieszo-

rowerowej do 3,7 m, 3 progów zwalniających, ograniczenia prędkości do 30 km ze względu 

na niewystarczający teren do realizacji inwestycji między innymi związanych z 

nienaruszalnością granicy zabytkowego cmentarza ewangelickiego zaszła konieczność 

zaprojektowania ulicy Ogrodowej z uwzględnieniem przejęcia na własność części działek 

gruntu po drugiej stronie od cmentarza ewangelickiego, nowa koncepcja budowy ulicy 

Ogrodowej została przedstawiona Radzie Gminy Zaniemyśl na komisji wspólnej 20 września 

2021 roku, radni zaakceptowali koncepcję, która stała się wyjściową do aktualnego projektu, 

pierwszy projekt, który gmina przedstawiła właścicielom nieruchomości przy ulicy Ogrodowej 

w kontekście dobrowolnego umownego przejęcia gruntów podczas spotkania w Urzędzie 

Gminy Zaniemyśl w dniu 29 października 2021 roku był projektem, który nie uwzględniał 

właściwej szerokości działki niezbędnej do przeprowadzenia inwestycji drogowej, pierwsza 

działka od strony ulicy Śremskiej po podziale w celu uzyskania odpowiedniej szerokości drogi 

w najszerszym miejscu winna mieć 1,5 metra szerokości, właściciel nieruchomości nie był 

zainteresowany dobrowolną umowną sprzedażą części swej nieruchomości, na początku 

2022 roku gmina prosiła wszystkich właścicieli nieruchomości o składanie ofert dotyczących 

wysokości odszkodowania za przejęty grunt, część z właścicieli 6 działek, o których tutaj 

mowa wyraziła zainteresowanie sprzedażą za odszkodowaniem, część ze względów 

nieuregulowanego stanu prawnego nie może tego zrobić a właściciel pierwszej działki od 

strony Śremskiej nie przedstawił oferty twierdząc, że nie jest zainteresowany sprzedażą, 

podczas przygotowania ostatecznej dokumentacji projektowej do budowy drogi i projektu 

podziału nieruchomości nastąpiło zwiększenie koniecznego do przyjęcia obszaru 

nieruchomości, między innymi w przypadku pierwszej działki od strony ulicy Średzkiej 

konieczne jest przejęcie działki, która będzie miała w najszerszym miejscu 3 m, w każdym 

przypadku będą to działki w kształcie wąskiego prostokąta lub trójkąta, ogółem gmina będzie 

przejmować 6 działek o powierzchni całkowitej tych sześciu działek 287 m kwadratowych to 

są działki o następujących powierzchniach, jedna 46 m, druga 63, trzecia 55, czwarta 63 m, 

piąta 46 m i szósta działka 14 m kwadratowych od osób prywatnych i jedną działkę o 

powierzchni 1126 metrów kwadratowych od Skarbu Państwa czyli Lasów Państwowych, ze 

względu na fakt, że nie ma możliwości stopniowego zakupu od wszystkich właścicieli działek 

gruntu po ich wcześniejszym podziale gmina zdecydowała się na prowadzenie tej sprawy w 

oparciu o ustawę z dnia 10 kwietnia 2003 roku o szczególnych zasadach przygotowania i 

realizacji inwestycji w zakresie dróg publicznych tak zwanej decyzja ZRID, która pozwoli na 

uzyskanie pozwolenia na budowę drogi z jednoczesnym zatwierdzeniem podziału 

nieruchomości i ich przejęcie na własność gminy Zaniemyśl, wniosek o wydanie niniejszej 

decyzji został złożony do Starostwa Powiatowego w Środzie Wielkopolskiej w dniu 7 

września, Starosta ma 90 dni na wydanie decyzji, po przejęciu działek gmina Zaniemyśl 

zapłaci odszkodowania za grunt wraz tym co na gruncie się znajduje, szacowane koszty z tym 

związane wyniosą od 100 do 150 tys. zł, odszkodowanie za grunt będzie obejmować rynkową 

wartość działek budowlanych w Zaniemyślu albo wartość gruntu przeznaczonego las lub 

wartość gruntu pod drogę w zależności od tego, która wartość będzie wyższa, gmina będzie 
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płacić za części składowe nieruchomości to jest ogrodzenie, utwardzenie terenu, drzewa, 

obiekty małej architektury, większość działek nie jest mocno zagospodarowana więc koszty z 

tym związane nie będą wysokie, w dniu 7 września 2022 roku wpłynęło do Rady Gminy pismo 

mieszkańców ulicy Ogrodowej, Śremskiej i Poznańskiej o spotkanie i wizję lokalną w sprawie 

alternatywnych możliwości budowy drogi bez konieczności dokonania przejęcia gruntów, w 

dniu 14 września odbyło się spotkanie z osobą upoważnioną przez właściciela działki, który 

nie wyraża zgody na przejęcie gruntów, osoba ta wskazała, że mieszkańcy nie chcą ruchu, 

droga ma mieć charakter spacerowy, najlepiej pieszo-jezdni bez przejmowania gruntów, w 

trakcie spotkania zaproponowano rozwiązanie ewentualnego zwężenia ścieżki pieszo-

rowerowej na wysokości pierwszej działki od ulicy Śremskiej do szerokości niezbędnej dla 

chodnika, propozycja została zaakceptowana i zostanie ponownie omówiona ze stroną po 

wykonaniu przez projektanta rysunku, który jednocześnie, który jednocześnie określi zmiany 

w terenie, który ma zostać przejęty czyli zaproponowano, że pieszo-jezdnia, ścieżka pieszo-

rowerowa zakończy się przed ostatnią posesją i przy ostatniej posesji będzie już tylko sam 

chodnik, na koniec należy stwierdzić, że realizacja inwestycji jest możliwa tylko w przypadku 

zapewnienia ulicy Ogrodowej odpowiedniej szerokości w związku z tym, że dotychczasowa 

działka nie miała odpowiedniej szerokości należy ją poszerzyć kosztem gruntów przyległych, 

od strony cmentarza jest to niemożliwe więc pozostaje przejęcie gruntów od osób 

prywatnych, bez poszerzenia projekt nie będzie miał szans na dofinansowanie zewnętrzne, 

które jest jedyną możliwością jej realizacji w najbliższym czasie, należy pamiętać, że ulica 

Ogrodowa jest łącznikiem między drogą wojewódzką ulicą Śremską a drogą powiatową ulicą 

Poznańską, a w przypadku jej utwardzenia będzie naturalnym łącznikiem między tymi 

drogami co łączy się ze wzmożonym ruchem samochodowym, dlatego tak ważne jest 

zapewnienie bezpieczeństwa pieszych i rowerzystów zwłaszcza dzieciom jadącym lub idącym 

do szkoły od strony z Zwoli korzystającym z tej ulicy   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję bardzo, czy są pytania do przedstawionej informacji, bardzo proszę radny Tomasz 

Grabowski   

  

radny Tomasz Grabowski  

bardzo dziękuję, Pani Wójt ja mam takie pytanie, bo jakoś tak uczestniczę w większości, nie w 

stu procentach, sesji i komisji jakoś nie przypominam sobie, żeby rada głosowała 

kiedykolwiek za projektem Ogrodowej, nie było takiej informacji, był oczywiście ujęty w 

budżecie jak najbardziej, a nie było informacji na temat projektu, nie było informacji na temat 

wywłaszczeń, nie było na temat zatwierdzanego jakiegokolwiek projektu w 2021 roku właśnie 

przed chwilą przejrzałem całą naszą historię komisji   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

jeszcze dzisiaj Pani Basia odsłuchała na moją prośbę, w którym to właśnie to było 

przedstawiłam ten projekt na wrześniowej, w ubiegłym roku, na wrześniowej komisji 

wspólnej, nie był on głosowany, Państwo mieliście do wglądu mapy, było mówione też o tym 

i było pytanie czy projektować i wtedy Państwo wyraziliście wolę, że tak projektować   
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radny Tomasz Grabowski  

Pani Wójt, projektować a projektować, projektować i brać pod uwagę wszystkie interesy, tak, 

zarówno strony powiedzmy właścicielskiej jak i strony gminy, to jest jedna rzecz, ale 

projektować i jakby nie brać pod uwagę w ogóle tych głosów to jest zupełnie coś innego, nie 

przypominam sobie sytuacji żebyśmy rozmawiali na temat tego, że droga będzie określonej 

szerokości, bo wtedy jeszcze nie wiedzieliśmy, nie wiedzieliśmy, że będą jakiekolwiek 

wywłaszczenia przy czym nawet na tych wszystkich konsultacjach nigdy nie padło słowo 

wywłaszczenie myślę, że potwierdzą to mieszkańcy ulicy   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

przepraszam mogę odpowiadać od razu   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

tak najlepiej będzie od razu   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

na tych wszystkich konsultacjach jeszcze nie był zatwierdzony podjęty ochroną cmentarz 

ewangelicki i dlatego też nie było, nie było o tym mowy, tutaj ja mogę tylko powiedzieć to co 

było, były mapy przyniesione z projektem wskazanym przez projektanta, rozmawialiśmy nad 

tymi mapami, wszyscy Państwo podchodzili, oglądali, była, był temat, była rozmowa, bo są z 

tego, jest z tego nagranie, więc naprawdę no sama nie podjęłam tej decyzji, a tym bardziej, a 

tym bardziej Szanowni Państwo, że już tyle razy składaliśmy wnioski do właśnie tego, do dróg 

samorządowych, do tego i nasze projekty po prostu przepadały tam, w ogóle się nie 

kwalifikowały ze względu na to, że nie było chodnika czy szczególnie dobrze tutaj 

punktowanej pieszo-jezdni, tak, że a poza tym wydawało się, zresztą też tak o tym mówiłam, 

że będzie to stanowiło ciąg między ścieżką rowerową, która jest od Łękna mogłaby iść dalej w 

kierunku tutaj ulicy Ogrodowej, wjeżdżać na ulicę Ogrodowej i później naturalnie ulicą 

Plażową   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję, poproszę teraz radnego Michała Marciniaka   

  

radny Michał Marciniak  

ja chciałbym się odnieść do słów, które zostały wypowiedziane przez radnego Grabowskiego 

oczywiście ma on w 100% rację, nie było nigdy takiej sytuacji aby Rada Gminy Zaniemyśl 

uchwaliła ten projekt, który jest obecnie procedowany i forsowany przez Panią Wójt, który 

ma na celu wywłaszczenie mieszkańców ulicy Ogrodowej, jedyna uchwała jaka była podjęta 

przez Radę Gminy Zaniemyśl w tej kwestii to była uchwała budżetowa na końcu roku 21 gdzie 

my uchwalaliśmy budżet na rok bieżący, w którym były zapisy, że będzie przebudowa ulicy 

Ogrodowej, nie było w wzmianki wtedy na temat żadnego projektu nawet niektórzy radni 

pytali o to dlaczego nam nie zostały w tym momencie dostarczone dokumenty dotyczące 

samego zarysu czy też projektu z tego co pamiętam to odpowiedź była taka iż to ma nastąpić 

w przyszłości tak, że żadna uchwała nigdy nie została przegłosowana przez Radę Gminy 

Zaniemyśl tak, że proszę Pani Wójt tutaj nie manipulować faktami, że my wyraziliśmy na to 
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zgodę, być może była jakaś komisja, na której Pani przedstawiała projekt ale na pewno nie 

było żadnego głosowania nad tym i nie było powiedziane wprost, że to się będzie wiązało z 

wywłaszczeniami mieszkańców, gdzie są tereny zabudowane nieraz były takie sytuacje, że 

dany rolnik, wywłaszczaliśmy teren rolniczy, gdzie dany rolnik po prostu za bardzo wszedł w 

pas drogowy to było pole i później faktycznie gdzieś tam się wywłaszczało ten kawałek tej 

ziemi, która była niesłusznie przez tego rolnika zabrana ale nie było, być może i nawet jak się 

pojawiło słowo wywłaszczenie to większość radnych rozumiała to właśnie w ten sposób, nie 

było powiedziane wprost, że będzie trzeba wywłaszczyć konkretnych mieszkańców, zabrać im 

część ogrodu, z nasadzeniami, z płotem, taka sytuacja nigdy na pewno nie miała miejsca, ja 

sobie takiej sytuacji nie przypominam, a już na sto procent nigdy nie było w tej sprawie 

głosowania, które tak naprawdę jest jedynym takim przedmiotowym opiniodawczym 

warunkiem prawnym, jeśli tak to można nazwać, kontynuując moją wypowiedź Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado, po wysłuchaniu wystąpienia Wójta w związku z inicjatywą 

organu wykonawczego wywłaszczenia co jest sprawą bez precedensu, zachodzi potrzeba 

przeprowadzenia czynności kontrolnych przez komisję powołaną przez Radę, takie 

uprawnienie Rady wynika wprost z artykułu 18a ustawy o samorządzie gminnym 

przypominam, że wcześniejszy projekt budowy drogi przy ulicy Ogrodowej w Zaniemyślu nie 

wymagał wywłaszczenia, wywłaszczenie może być dokonane tylko wtedy jeżeli cele publiczne 

nie mogą być zrealizowane w inny sposób, w tym stanie rzeczy Rada Gminy Zaniemyśl 

pozostaje w obowiązku ustalić czy zachodzi konieczność pozbawienia prawa własności 

nieruchomości mieszkańców ulicy Ogrodowej, mając powyższe na uwadze i działając na 

podstawie statutu Gminy Zaniemyśl a zwłaszcza paragrafu 21 ustęp 2 punkt 1 stanowiącego, 

że rada oprócz uchwał może podejmować postanowienia proceduralne oraz paragraf 14 

punkt 5 uprawniający do powołania komisji doraźnych do określonych zadań wnioskuję o 

powołanie doraźnej komisji do zbadania zdarzeń faktycznych i prawnych dotyczących 

Ogrodowej w Zaniemyślu, w przypadku pozytywnego rozpatrzenia wniosku na powołanie 

takiej komisji zobowiązuje się na podstawie paragrafu 63 ust 1 statutu Gminy Zaniemyśl do 

wniesienia na kolejną sesję projektu uchwały określającej zakres zadań i skład komisji, Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado konstytucja Rzeczypospolitej Polskiej w preambule stanowi o 

równości wszystkich obywateli nie tylko w powinnościach ale i prawach a artykuł 64 mówi, że 

każdy ma prawo do własności, innych praw majątkowych oraz prawo dziedziczenia a 

własność i inne prawa majątkowe oraz prawo dziedziczenia podlegają równej dla wszystkich 

ochronie prawnej, własność może być ograniczona tylko w drodze ustawy i tylko w zakresie w 

jakim nie narusza istoty prawa własności, Panie Przewodniczący proszę więc o poddanie pod 

głosowanie wniosku o powołanie doraźnej komisji do zbadania zdarzeń faktycznych i 

prawnych dotyczących ulicy Ogrodowej w Zaniemyślu   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję bardzo, czy Pani Wójt chce się odnieść   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

tak Panie radny bardzo proszę o niestosowanie w stosunku do mnie słowa manipulacja 

dlatego, że to Pan manipuluje tak mówiąc, była komisja i było pytanie, mieliście Państwo 

przedstawioną mapę, na której były wskazane jakie części zostaną przejęte na własność 
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gminy, o tym rozmawialiśmy na komisji, Pana akurat na tej komisji nie było więc może Pan 

nie brał w tym udziału ale pozostali radni brali w tym udział, dlatego też była, taki projekt 

został stworzony, przypominam jeszcze Szanowni Państwo, że to dotyczy 6 mieszkańców przy 

czym tylko jedna osoba nie wyraziła zgody na przejęcie tej działki , tak, reszta wyraziła zgodę 

albo jest zainteresowana przejęciem albo Panie Marcinie po prostu nie ma kierownika albo 

jest jakaś tutaj sytuacja, sytuacja prawda może proszę Panie Marcinie, żeby Pan zabrał głos   

  

kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński  

ja chciałem się odnieść do tego, oczywiście sytuacja taka z tymi nieruchomościami, że jeżeli 

właściciel jest osobą zmarłą trudno, żeby wyrażał zgodę, tak, są sytuacje też takie, że 

nieruchomości mają współwłasność i powiedzmy jedna rodzina się zgadza druga się na to nie 

zgadza, tak, to jest po prostu różne sytuacje prawne, żeby przeprowadzić dobrowolne, to co 

tutaj bez tego tak zwanego wywłaszczenia by musiało zajść czyli po prostu wszyscy 

właściciele musieliby się zgodzić jeżeli część rodziny zgadza a ta druga część się nie zgadza 

wiadomo, że danej nieruchomości czy tam danej działki nie da się, że tak powiem nabyć w 

sposób dobrowolny, tak, nie mamy zgody wszystkich osób, które tutaj są zainteresowane 

oczywiście, bo tak jak powiedziałem jeśli są zmarłe lub niektórzy nie chcą to, natomiast mamy 

zgody części nawet mamy jeden przypadek, której właściciel oddał, oddałby bezpłatnie tak, 

że tutaj są bardzo różne przypadki, mamy 6 działek do przejęcia, tak, no z tego jedna ta 

pierwsza działka od ulicy Śremskiej jest tutaj jest jakby odpowiedź mocna, że nie, natomiast 

pozostała część jest to, że tak powiem sprawa otwarta   

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję bardzo, proszę jeszcze radna Katarzyna Gomułkiewicz   

  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz  

bardzo dziękuję, ja tylko chciałam Panią Wójt, żeby ewentualnie powtórzyła, potwierdziła, bo 

było dzisiaj powiedziane przed chwilą to samo co tydzień temu na komisji, zostało 

przedstawione alternatywne rozwiązanie temu jedynemu właścicielowi, który według 

informacji przekazanej nie zgadza się na taki podział i przejęcie własności na rzecz gminy jest 

zlecone przeprojektowanie i nie ma ostatecznego stanowiska od tej osoby, która nie wyraża 

zgody tak, ta sprawa na dzisiaj jest nierozstrzygnięta  

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

mogę  

  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz  

tak, to jest pytanie  

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

ta sprawa jest nierozstrzygnięta, jeszcze w piątek w rozmowie z projektantem miał to zrobić 

na dzisiejszy dzień niestety nie otrzymaliśmy takiego, takiego przeprojektowania tego właśnie 

krótkiego fragmentu, czekam myślę, że to będzie na dniach jeszcze się przypomnimy, jeszcze 

się przypomnimy jutro o to jakby miało wyglądać to, to znaczy ja już wiem jakby mogło 
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wyglądać po prostu zostanie zwężona na wysokości tej ostatniej działki, zostanie zwężona nie 

będzie drogi ścieżki pieszo-rowerowej tylko będzie sam chodnik i przejście przed tą posesją 

będzie przejście na drugą stronę, zjazd ze ścieżki pieszo-rowerowej i włączenie się na drogę, 

na ulicę Ogrodową   

  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz  

bardziej mi chodzi o to, że faktycznie ze strony tej osoby jest taka obietnica czy przynajmniej 

brak sprzeciwu, że pochyli się nad tym alternatywnym rozwiązaniem, tak   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

pochyli się tak, mamy obiecane, że pochyli się nad tym alternatywnym rozwiązaniem   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję, bardzo jeszcze radny Michał Marciniak   

  

radny Michał Marciniak  

Panie Przewodniczący w myśl obowiązujących przepisów proszę o poddanie pod głosowanie 

wniosku o powołanie doraźnej komisji do zbadania zdarzeń faktycznych i prawnych 

dotyczącej ulicy Ogrodowej Zaniemyślu, Pan nie ma prawa mi tego odmówić   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

nie odmówiłem, przepraszam nie odmówiłem, na razie jest, trwa dyskusja jeszcze nad tym i 

nad informacją proszę jeszcze radna Katarzyna Gomułkiewicz   

  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz  

teraz wybrałam przycisk ad vocem, chciałam się odnieść, zapytać, dopytać do tego co właśnie 

tutaj mówił radny kolega Michał, powoływał się na artykuł 18a ustawy faktycznie rada ma 

czynności nadzorcze, czynności, prawo do czynności kontrolnych nad Wójtem ale ciąg dalszy 

tego przepisu jest taki, że w tym celu powołuje komisję rewizyjną, dalej w artykule 24 mamy 

zapis, że wykonywanie mandatu radnego, radny ma prawo jeżeli nie narusza to dóbr 

osobistych innych osób do uzyskiwania informacji, materiałów, wstępu do pomieszczeń, w 

których są te materiały, wglądy w działalność urzędu spółek z udziałem gminy i tylko chcę się 

upewnić, że powołując tą komisję specjalną zbytnio nie formalizujemy tego postępowania 

raz, że jest komisja rewizyjna, która może właśnie wykonywać te czynności kontrolne i 

wyjaśniać wątpliwości a dwa, że każdy radny na miarę swojego zaangażowania też może 

zadawać pytania szczególnie w postaci interpelacji i zapytań ale po prostu też prosić o dostęp 

do informacji, czy na pewno jest nam potrzebne szczególne ciało   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

jeszcze radny Michał Marciniak   

  

radny Michał Marciniak  
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no to dlatego proszę o poddanie to pod głosowaniu, tak, radni podczas procedowania, 

podczas głosowania wyrażą swoje zdanie czy uważają, że ta komisja jest potrzebna czy nie 

jest   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

bardzo proszę Pani mecenas   

  

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska  

tylko takie moje, że tak powiem, moja propozycja bo rzeczywiście tutaj Pani radna Kasia 

Gomułkiewicz ma rację, że komisja rewizyjna jest od kontroli i być może można by tą 

kontrolę, którą tu Pan radny Marciniak proponuje ująć w planie pracy komisji rewizyjnej i 

wtedy by ten problem był rozwiązany i byłby zgodny z prawem   

  

radny Michał Marciniak  

Pani mecenas możemy się powołać na artykuł 21 jeżeli tak bardzo wam przeszkadza ten 18a i 

wówczas sprawa będzie czysta, ja uchwałę przygotuję, tak, bo mam jako radny inicjatywę 

uchwałodawczą tak, że jeżeli Państwo uważacie, że artykuł 18a jest to zła podstawa prawna 

ponieważ odwołuje się do komisji rewizyjnej ja się odwołuję na artykuł 21, na taki sam na 

podstawie, którego została podjęta uchwała dotycząca powstania komisji do badania wyspy 

Edwarda Raczyńskiego, na te same artykuły się w tym momencie odwołuję, jeżeli Państwo 

uważacie, że ten jest bardziej dotyczy komisji rewizyjnej, w związku z tym ponawiam swoją 

prośbę i proszę o poddanie głosowaniu wniosku o powołanie doraźnej komisji do zbadania   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dobrze, możemy ten wniosek do Basi, może tak, żeby, a może w międzyczasie informacje na 

temat domku szwajcarskiego, dobrze, bo też mamy w planie pracy komisji taki zapis, że 

tematy zlecone przez radę gminy, można to, dobrze jesteśmy gotowi do głosowania, 

przeczytam jeszcze raz głosowanie w sprawie powołania komisji doraźnej do zbadania 

zdarzeń faktycznych i prawnych dotyczących ulicy Ogrodowej w Zaniemyślu, proszę o 

głosowanie  

  

Głosowano wniosek w sprawie:  

powołania Komisji doraźnej do zbadania zdarzeń faktycznych i prawnych dotyczących ulicy 

Ogrodowej w Zaniemyślu  

  

  

Wyniki głosowania  

ZA: 7, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3  

Wyniki imienne:  

ZA (7)  

Alina Frąckowiak, Tomasz Grabowski, Kamila Kołacka, Zbigniew Łyszczarz, Michał Maliński, 

Michał Marciniak, Ewaryst Pankowski  

PRZECIW (4)  

Jerzy Grześkowiak, Jolanta Jóźwiak, Marek Stroiwąs, Ewa Wiatr-Gawlak  
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)  

Katarzyna Gomułkiewicz  

NIEOBECNI (3)  

Bartosz Biskup, Paweł Kurpik, Bartłomiej Mieloch  

  

stwierdzam, że powołanie komisji doraźnej do zbadań faktycznych i doraźnych będzie ta 

komisja po prostu powoływana i teraz jeszcze proszę radnego Michała Marciniaka   

  

radny Michał Marciniak  

chciałem dodać tak jak to już powiedziałem wcześniej, że ja tą uchwałę oczywiście przygotuję, 

a wszystkich Państwa radnych, którzy chcą w tej komisji zasiadać proszę i badać tą sprawę 

proszę aby do 5 października zgłaszali się do mnie telefonicznie albo bezpośrednio do Pani 

Basi, dziękuję uprzejmie   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję na tym zakończyliśmy punkt 9 i w punkcie dziesiątym mamy informacje Wójta na 

temat aktualnego stanu faktycznego i prawnego domku szwajcarskiego na wyspie Edwarda w 

Zaniemyślu, bardzo proszę Panią Wójt o zajęcie głosu i przedstawienie informacji   

  

10. Informacja Wójta na temat aktualnego stanu faktycznego i prawnego domku 

szwajcarskiego na wyspie Edwarda w Zaniemyślu.  

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

może ja oddam głos Pani mecenas, Pani mecenas jest też pełnomocnikiem w sprawach 

toczących się przeciwko zarówno Powiatowi Średzkiemu i jego spółkom a także w procesie 

karnym więc myślę, że będzie najbardziej odpowiednią kompetentną osobą do tego żeby te 

wszystkie tutaj informacje przedstawić   

  

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska  

wobec tego przedstawię informacje o stanie faktycznym i prawnym domku szwajcarskiego, 

najpierw taką tu opracowaną a potem przedstawię też dokumenty czy projekty ugód, czy 

inne sprawy jeżeli będą też potrzeba, jakichś szczegółowszych informacji to też bardzo 

dokładnie od strony faktycznej została ta sprawa przedstawiona przez prokuraturę w 

postanowieniu o umorzeniu śledztwa tak, że wszystkie szczegóły tu możemy przedstawić, 

aktem notarialnym z dnia 11 marca 2011 roku gmina Zaniemyśl reprezentowana przez Wójta 

Krzysztofa Urbasa zawarła z Agencją Nieruchomości Rolnych umowę nieodpłatnego 

przekazania nieruchomości wyspy Edwarda na jeziorze Raczyńskim w Zaniemyślu, na wyspie 

posadowiony jest między innymi zabytkowy domek szwajcarski, w którym przebywał hrabia 

Edward Raczyński, obok posadowione są również inne budynki, pensjonat hotelowy i tak 

zwana świetlica tancbuda, dworek zwany także domkiem szwajcarskim jest zabytkiem 

wpisanym do rejestru zabytków decyzją Wielkopolskiego Wojewódzkiego Konserwatora 

Zabytków w Poznaniu numer 2503/A z 11 grudnia 1953 roku natomiast park krajobrazowy, 

którego granicami są naturalne granice wyspy został wpisany do rejestru zabytków decyzją 

2124/A z 11 września 1987 roku, 25 lutego 2016 roku pomiędzy gminą a powiatem średzkim 
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zawarte zostało porozumienie w sprawie przekazania w użytkowanie pomieszczeń i obiektów 

wraz z infrastrukturą techniczną znajdującą się na wyspie, w dniu 5 stycznia 2018 roku 

stwierdzono, że całe wnętrze domku zostało zdewastowane, zostały zdarte podłogi, sufity, 

glazury, ścianki działowe wyburzono, prace dotyczyły także sali bankietowej na parterze 

budynku i teraz tak, mamy sprawę cywilną i teraz, 19 czerwca 2019 roku gmina Zaniemyśl 

wezwała Zarząd Powiatu Średzkiego do naprawienia szkody poprzez przywrócenie domku 

szwajcarskiego do stanu poprzedniego to jest sprzed wyrządzonej szkody, następnie 18 lipca 

2019 roku wezwała do uiszczenia kwoty 905658,08 zł tytułem odszkodowania za zniszczenie 

budynku domku szwajcarskiego po czym skierowała sprawę na drogę sądową, prowadzenie 

sprawy sądowej zostało zlecone kancelarii dr Krystian Ziemski & Partners Kancelaria Prawna 

spółka komandytowa w Poznaniu, która w dniu 28 sierpnia 2020 roku złożyła pozew a 

następnie go rozszerzyła pismem z dnia 22 września 2020 roku, sprawa toczy się przed Sądem 

Okręgowym w Poznaniu pod sygnaturą akt IC 1154/2/20 przeciwko Powiatowi Śremskiemu, 

Średzkiemu, przepraszam, Powiatowemu Centrum Rozwoju spółka z o.o. w likwidacji i 

Powiatowemu Centrum Inwestycji spółka z o.o., Gminę Zaniemyśl reprezentuje w tej sprawie 

radca prawny Piotr Kołodziejczak, ponieważ w pozwie został zawarty wniosek o skierowanie 

sprawy do mediacji Sąd Okręgowy ten wniosek uwzględnił i postanowieniem z dnia 4 lutego 

2021 roku skierował strony do postępowania mediacyjnego, na posiedzeniach mediacyjnych 

strony starały się wypracować porozumienie, pierwszy projekt ugody został wypracowany 

przez mecenasa Piotra Kołodziejczaka, przepraszam, w porozumieniu z radcą prawnym 

Gminy Zaniemyśl, czyli ze mną, w październiku 2021 roku i przedstawiony pozwanym, przy 

czym pierwszy zupełnie projekt ugody został wypracowany przeze mnie jako taki wstępny 

projekt, który byłby pod (?) podpis Pani mediator i on powstał 1 czerwca 2022 roku, i ten 

projekt został przeze mnie przesłany do Pana mecenasa Kołodziejczaka i on na podstawie 

tego, w zasadzie już potem, sformułował takie zasadnicze postanowienia ugody pozasądowej 

i teraz tak, mailem z dnia 3 listopada 2021 roku w nawiązaniu do spotkania radnych Powiatu 

Średzkiego z radnymi Gminy Zaniemyśl, Sekretarz Powiatu Średzkiego zwrócił się do Pani 

Wójt z prośbą o udostępnienie kosztorysu początkowego prac remontowych na wyspie 

Edwarda oraz kosztorysu aktualnego, w odpowiedzi oraz po uzgodnieniu ze Starostą 

Średzkim Ernestem Iwańczukiem pismem z dnia 5 listopada 2021 roku przekazany został 

kosztorys inwestorski dla inwestycji pod nazwą - konserwacja i restauracja budynku dom 

szwajcarski wyspa Edwarda w Zaniemyślu z września 2021 roku, realizacja przedstawionego 

przez Gminę Zaniemyśl projektu ugody uzależniona była od zabezpieczenia odpowiedniej 

kwoty przez Radę Powiatu Średzkiego niestety przy konstruowaniu budżetu na rok 2022 Rada 

Powiatu nie zabezpieczyła środków na ten cel, w grudniu 2021 roku pozwani wystąpili do 

sądu z wnioskiem o przedłużenie mediacji do dnia 31 grudnia 2021 roku, a następnie do 31 

marca 2021 roku, natomiast pełnomocnik gminy mecenas Piotr Kołodziejczak pismem z dnia 

3 stycznia 2020 roku wystąpił do sądu z wnioskiem o wyznaczenie terminu rozprawy, 

jednocześnie wskazując na charakter sprawy oraz długi okres prowadzenia przez strony 

mediacji, zwrócił się z prośbą o priorytetowe potraktowanie wniosku i wyznaczenie rozprawy 

w najbliższym możliwym terminie, ani mediacja nie była kontynuowana, ani sąd nie 

wyznaczył terminu rozprawy, pismem z dnia 2 maja 2022 roku pełnomocnik Powiatu 

Średzkiego mecenas Aneta Fornalik zwróciła się do sądu o ponowne skierowanie stron do 

mediacji, w dniu 29 sierpnia 2020 przesłała projekt ugody, w dniu 13 sierpnia, znaczy tak ja 

przedstawię ten projekt ugody może po przeczytaniu tych wszystkich, będę to też czytać, no 
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dobrze to teraz przedstawię może ten projekt ugody, który nam przedstawił Powiat i teraz 

tak, to jest taka ugoda pozasądowa i teraz to są zasadnicze jakby postanowienia tutaj jeszcze 

nie mamy tych elementów stron i tak dalej, w związku z przejęciem w dniu 9 stycznia 2020 

roku przez Gminę Zaniemyśl posiadania terenu wyspy Edwarda Raczyńskiego na jeziorze 

Raczyńskim w Zaniemyślu dalej wyspa Edwarda, na której zlokalizowany jest zabytek w 

postaci dworku szwajcarskiego gmina Zaniemyśl kwituje wykonanie przez Powiat Średzki przy 

udziale spółki Powiatowe Centrum Rozwoju spółka z o.o. w likwidacji dalej PCR nakłady na 

stanowiącym własność gminy Zaniemyśl terenie wyspy Edwarda w postaci pomostu 

pływającego WARERFUN, wyposażenia gastronomicznego w tym pieca konwekcyjno-

parowego RETIGO VISION, wyposażenia placu zabaw o wartości 173 321 zł i 75 gr netto oraz 

dobudowanego zaplecza kuchni o wartości 90 tys. zł netto co stanowi łącznie wartość 263321 

zł i 75 gr netto to jest 323885 zł i 75 gr zł brutto, punkt drugi, z tytułu kompleksowego 

ostatecznego rozliczenia wyżej wymienionych nakładów gmina Zaniemyśl zobowiązuje się 

względem spółki pod firmą Powiatowe Centrum Inwestycji spółka z o.o. z siedzibą w Środzie 

Wielkopolskiej do zapłaty kwoty 323885 zł i 75 gr brutto w terminie do dnia, tu są trzy kropki, 

na rachunek bankowy numer i trzy kropki, strony niniejszym potwierdzają pełne i ostateczne 

rozliczenie wzajemnych należności w związanych z przejęciem i wykonaniem 

przedmiotowych nakładów, punkt czwarty w związku z roszczeniami gminy Zaniemyśl 

zgłoszonymi w sprawie zawisłej między stronami przed Sądem Okręgowym w Poznaniu o 

sygnaturze IC 1154/20 gmina Zaniemyśl oświadcza, że uaktualniony na dzień tu są trzy kropki, 

2022 roku kosztorys inwestorski dotyczący renowacji, naprawy zniszczonego obiektu dworku 

szwajcarskiego wpisanego do rejestru zabytków decyzją Wielkopolskiego Konserwatora 

Zabytków w Poznaniu numer 2503/A z dnia 11 grudnia 1953 roku wskazuje koszt tej 

renowacji w wysokości i teraz są trzy kropki, na koszt tej renowacji składają się następujące 

pozycje i tu mamy wykropkowane, mając na uwadze dobro publiczne i intencje zawarcia 

ugody wyrażone w preambule oraz z uwagi z na sporność roszczeń cywilnych dochodzonych 

przez gminę Zaniemyśl w przedmiotowym procesie powiat Średzki deklaruje przyznanie przez 

Radę Powiatu średzkiego gminie Zaniemyśl dotacji celowej na potrzeby renowacji dworku 

szwajcarskiego w wysokości 400 tys. zł brutto szacunkowej wartości robót, które wynikają z 

kosztorysu opracowanego przez Gminę Zaniemyśl, Powiat Średzki deklaruje, że wyżej 

wymieniona przedmiotowa dotacja celowa zostanie przyznana i wypłacona Gminie Zaniemyśl 

w terminie do dnia, tu są trzy kropki, 2022 roku i będzie podlegać rozliczeniu zgodnie z 

regulaminem stanowiącym załącznik do uchwały Rady Powiatu Średzkiego, trzy kropki, a 

rozliczenie dotacji dokonane zostanie do dnia 31 grudnia 2022 roku, jeżeli dotacja nie 

zostanie przez Gminę Zaniemyśl wykorzystana w pełnej wysokości Powiat Średzki deklaruje 

przyznanie dotacji celowej także w kolejnych latach, PCR daruje Gminie Zaniemyśl kwotę 123 

tys. zł brutto z przeznaczeniem na wykonanie robót zmierzających do renowacji naprawy 

zniszczonego zabytku przy czym kwota winna być wydatkowana przez Gminę Zaniemyśl 

zgodnie z celem w terminie do dnia 31 grudnia 2023 roku, Powiat Średzki pokryje 50% 

dalszych kosztów renowacji naprawy zniszczonego zabytku niepokrytych ze środków 

wskazanych w literze a i c) oraz w ramach innego uzyskanego przez Gminę Zaniemyśl 

wsparcia finansowego wynikających z dokumentacji przetargowej, która zostanie 

opracowana przez gminę Zaniemyśl i oferty złożonej przez ostatecznie wybranego 

wykonawcę w postępowaniu przetargowym, przekazanie przez Powiat Średzki środków 

wskazanych w literze d) nastąpi na warunkach opisanych w literze a i b) o ile gmina Zaniemyśl 
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wystąpi z wnioskiem, o którym mowa w ustępie 7, sześć, gmina Zaniemyśl zobowiązuje się do 

podjęcia wszelkich działań zmierzających do ustalenia sprawców zniszczenia zabytku w 

postępowaniu karnym działając w szczególności jako oskarżyciel posiłkowy, siedem, gmina 

Zaniemyśl zobowiązuje się do wystąpienia, do właściwego ministra z wnioskiem o udzielenie 

gminie Zaniemyśl dotacji celowej, o której mowa, o której mowa w ustawie o ochronie 

zabytków na konieczną odbudowę i remont zabytku i to w wysokości maksymalnej 

wynikającej z przepisów prawa w nawiasie to jest do 100% lub do 50% wartości nakładów 

koniecznych, osiem, brak realizacji przez gminę Zaniemyśl zobowiązania, o którym mowa w 

punkcie 7 przez co rozumie się także złożenie wniosku obarczonego brakami formalnymi lub 

merytorycznymi zwalnia Powiat Średzki ze zobowiązania, o którym mowa w punkcie piątym 

punkt e), gmina Zaniemyśl zobowiązuje się do udostępnienia Powiatowi Średzkiemu na jego 

wniosek dokumentacji dotyczącej uzyskania dotacji celowej, o której mowa w punkcie 7, 

gmina Zaniemyśl zwalnia z długu pozwanych Powiatowe Centrum Rozwoju spółka z o.o. w 

likwidacji oraz Powiatowe Centrum inwestycji spółka z o.o. i nie będzie dochodziła od tych 

podmiotów roszczeń objętych niniejszym postępowaniem w drodze postępowania 

sądowego, Powiat Średzki zrzeka się wszelkich roszczeń związanych z przedmiotem 

niniejszego postępowania i dworkiem szwajcarskim na wyspie Edwarda wobec Powiatowe 

Centrum Rozwoju spółka z o.o. w likwidacji oraz Powiatowe Centrum Inwestycji spółka z o.o. i 

zobowiązuje się do nie dochodzenia w przyszłości roszczeń regresowych od tych podmiotów, 

niniejsza ugoda reguluje, wyczerpuje wszelkie rozliczenia między stronami odnoszące się do 

wyspy Edwarda, niniejsza ugoda stanowi podstawę ustaleń nowych wzajemnych roszczeń 

stron związanych z korzystaniem i dalszym funkcjonowaniem wyspy Edwarda, gmina 

Zaniemyśl zobowiązuje się do niezwłocznego wycofania pozwu w sprawie opisanej w punkcie 

czwartym, koszty postępowania sądowego w objętej mediacją sprawie znoszą się wzajemnie, 

koszty mediacji ponoszą gmina Zaniemyśl, powiat Średzki, Powiatowe Centrum Rozwoju 

spółka z o.o. w likwidacji oraz Powiatowe Centrum Inwestycji spółka z o. o w wysokości po 

jednej czwartej, w związku z tym w dniu 13 sierpnia 2022 roku mecenas Piotr Kołodziejczak 

działając w imieniu Gminy Zaniemyśl ustosunkował się do propozycji ugody, która była przed 

chwilą odczytana, w pierwszej kolejności dziękuję za przedstawienie propozycji ugodowego 

zakończenia sporu zaznaczam jednak, że jest to pierwsza skonkretyzowana propozycja ze 

strony powiatu, bo wcześniej powiat Średzki nie przedstawił projektów ugody a jedynie 

reprezentował deklarację co do ugodowego zakończenia sporu, pozwolę sobie przypomnieć, 

że jeszcze w zeszłym roku przedstawiciele Gminy Zaniemyśl przedstawili projekty ugody, 

które jednak nie były procedowane dalej przez strony bez winy Gminy Zaniemyśl, odnośnie 

treści przedstawionej przez Panią mecenas ugody gmina Zaniemyśl proponuje następujące 

kluczowe modyfikacje dotyczące formuły porozumienia, a) gmina Zaniemyśl proponuje w 

pierwszym kroku po osiągnięciu ramowego porozumienia wystąpienie przez stronę o 

zawieszenie postępowania sądowego na zgodny wniosek stron w trybie artykułu, trybie 

artykułu 178 kpc, w okresie 5 miesięcy powinno nastąpić uzgodnienie przez strony warunków 

dotacji oraz wypłata dotacji, a także wyłonienie wykonawcy robót naprawczych dworku 

szwajcarskiego na wyspie Edwarda tak by znana była faktyczna i pełna wartość kosztów z tym 

związanych, po ostatecznym potwierdzeniu przez strony wysokości kosztów jak i zasad ich 

pokrycia przez strony gmina Zaniemyśl może cofnąć pozew odpowiednio do uzgodnień 

przyjętych w ugodzie pozasądowej względnie strony potwierdzą warunki płatności i 

umorzenia postępowania w ugodzie sądowej, na ostatnim etapie gmina Zaniemyśl jest 
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gotowa na ewentualne rozliczenie nakładów z uwzględnieniem warunków wskazanych w 

punkcie 3 poniżej rozliczenie mogłoby być przedmiotem ugody pozasądowej względnie ugody 

Sądowej, o której mowa wyżej, trzy, zwracam uwagę, że gmina Zaniemyśl mimo 

sformułowanych w toku rozmów próśb nie otrzymała szczegółowych danych księgowych 

dotyczących wyliczonych przez Powiatowe Centrum Rozwoju spółka z o. o wartości nakładów 

poczynionych na wyspie Edwarda w szczególności gmina Zaniemyśl nie ma wiedzy dotyczącej 

dokonywanej amortyzacji poszczególnych elementów wycenionych przez PCR oraz jakie 

konkretnie możliwie szczegółowo składniki majątkowe podlegały wycenie jako nakłady oraz 

czy została przeprowadzona wycena ich faktycznej obecnej wartości rynkowej, gmina 

Zaniemyśl zaznacza, że jest wstępna ocena, że jej wstępna ocena wskazuje, iż faktycznie 

aktualna wartość rynkowa pozostawionych na terenie wyspy Edwarda składników 

majątkowych jest istotnie niższa niż wartość wskazana w proponowanej ugodzie, gmina 

Zaniemyśl zakłada urealnienie nakładów, wartości nakładów podlegających rozliczeniu 

między stronami, gmina Zaniemyśl nie wyklucza też możliwości porozumienia między 

stronami zgodnie, z którym część elementów zostanie fizycznie zwróconych do PCPR lub 

powiatu, podsumowując, na obecnym etapie bez weryfikacji szczegółowych danych gmina 

Zaniemyśl nie może potwierdzić całego zobowiązania do zapłaty kwoty 323885 zł i 75 gr, 

mając na uwadze powyższe proszę o potwierdzenie czy powiat byłby zainteresowany 

przedstawioną powyżej formułą dochodzenia do porozumienia zaznaczam, że gmina 

Zaniemyśl nie jest zainteresowana ugodą, w której cofa pozew i zobowiązuje się do 

szczegółowo określonej płatności bez kwotowego uściślenia zobowiązań płatniczych ze strony 

powiatu czy współpozwanych spółek względem Gminy Zaniemyśl na powyższą propozycję 

zgodził się pełnomocnik powiatu i na tym jest jakby, zamyka nam się ten etap tutaj rozmów w 

tej sprawie tych największych roszczeń gminy i no w tej chwili, no jesteśmy w tym właśnie 

momencie, na którym tu zakończyłam pan mecenas Kołodziejczak przygotowuje zapisy tej 

ugody, którą chcemy przedstawić powiatowi i spółkom, teraz jakby dalszy ciąg już nie 

związany z tą konkretnie sprawą, znaczy z wyspą ale już nie z tą sprawą sądową przed Sądem 

Okręgowym i teraz 17 marca 2021 roku w Sądzie Rejonowym w Środzie Wielkopolskiej został 

złożony pozew przeciwko powiatowi Średzkiemu i Powiatowemu Centrum Inwestycji spółka z 

o.o. o zapłatę 24 600 zł z tytułu dzierżawy wyspy Edwarda, po uzupełnieniu braków 

formalnych pozew został doręczony stronom, sprawa jest w toku, ja dzisiaj jeszcze dzwoniłam 

do sądu na jakim etapie jest sprawa i uzyskałam informację, że sprawa została przedstawiona 

sędziemu, teraz sprawa karna, w sprawie toczyły się postępowania przygotowawcze 

prowadzone przez organy ścigania pierwsze postępowanie było prowadzone przez 

Prokuraturę Rejonową w Lesznie, która 30 września 2019 roku w sprawie PR/2/DS/32/2018 

umorzyła śledztwo, kolejne postępowanie prowadziła Prokuratura Rejonowa w Wolsztynie 

śledztwo w sprawie PRDS 538/2021, 30 czerwca 2001 roku zostało umorzone, natomiast w 

wyniku ostatniego postępowania w sprawie PR DS/705/2021 w dniu 20 czerwca 2021 roku 

został dwóm osobom postawiony akt oskarżenia, jednej z nich o to, że w okresie na 

przełomie lat 2017/2018 od listopada 2017 do 17 czerwca 2018 roku na wyspie Edwarda, 

gmina Zaniemyśl, powiat Średzki, Województwo Wielkopolskie dokonał zniszczenia 

uszkodzenia wpisanego do rejestru zabytków domku szwajcarskiego będącego obiektem o 

szczególnym znaczeniu dla kultury w ten sposób, że w związku ze zmianą aranżacji wnętrz 

zlecił wykonanie prac związanych z demontażem ściany z płyt gipsowo-kartonowych, 

demontażem płyt ze ścian murowanych, demontażem podwieszanego sufitu, demontażem 
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armatury łazienkowej, skuciem posadzki w łazience, demontażem drzwi wewnętrznych i 

opraw elektrycznych, usunięciu wewnętrznych okładzin ścian i stropów oraz demontażu 

podłóg, a także wykonanie prac wzmacniających konstrukcję budynku przed jej osiadaniem w 

czasie trwania robót naprawczych, wzmocnienie stropów i ścian bez uzyskania pozwolenia na 

budowę oraz pozwolenia konserwatora zabytków na prowadzenie robót budowlanych, zgody 

właściciela obiektu bez właściwej dokumentacji projektowej kosztorysu bez ustanowienia 

osoby posiadającej wymagane kwalifikacje i doświadczenie w prowadzeniu robót oraz 

zapewnienia środków pozwalających na zakończenie inwestycji związanych ze zmianą 

aranżacji wnętrz wyżej opisanego obiektu co doprowadziło do jego uszkodzenia istotnego 

naruszenia jego substancji, które uniemożliwia jego wykorzystanie zgodnie z pierwotnymi 

właściwościami i przeznaczeniem i zniszczenia trwałej utraty jego wartości zabytkowych z 

uwagi na nieodwracalne usunięcie odsłoniętych pozostałości oryginalnych warstw tapet 

zachowanych na ścianie północno-zachodniej parterowego aneksu dworu gdzie łączna 

wartość powstałej szkody z tego tytułu wyniosła 905658 zł 8 gr na szkodę Gminy Zaniemyśl to 

jest o przestępstwo z artykułu 108 ustęp 1 ustawy o ochronie zabytków oraz art. 90 ustawy 

prawo budowlane, art. 288 paragraf 1 KK w związku z artykułem 294 paragraf 1-2 kk w 

związku z art. 11 paragraf 2 KK, drugiej osobie o to, że w okresie na przełomie od listopada 

2017 roku do 7 marca 2018 roku na wyspie Edwarda, gmina Zaniemyśl, powiat Średzki, 

Województwo Wielkopolskie dokonał zniszczenia uszkodzenia wpisanego do rejestru 

zabytków domku szwajcarskiego będącego obiektem o szczególnym znaczeniu dla kultury w 

ten sposób, że jako prezes spółki wykonawcy robót dokonał demontażu ścianek z płyt 

gipsowo-kartonowych, demontażu płyt ze ścian murowanych, demontażu ścianek z płyt 

gipsowo-kartonowych, demontażu płyt ze ścian murowanych, demontażu podwieszanego 

sufitu, demontażu armatury łazienkowej dokonał skucia posadzki w łazience demontażu 

drzwi wewnętrznych i opraw elektrycznych, usunięcia wewnętrznych okładzin ścian i stropów 

oraz demontażu podłóg, a także wykonał prace wzmacniające konstrukcje budynku przed jej 

osiadaniem w czasie trwania robót naprawczych wzmocnienie stropów i ścian bez uzyskania 

pozwolenia na budowę oraz pozwolenia konserwatora zabytków na prowadzenie robót 

budowlanych bez właściwej dokumentacji projektowej, bez ustanowienia osoby posiadającej 

wymagane kwalifikacje i doświadczenie w prowadzeniu robót co doprowadziło do 

nieodwracalnego usunięcia odsłoniętych pozostałości oryginalnych warstw tapet 

zachowanych na ścianie północno-zachodniej parterowego aneksu dworu, istotnego 

naruszenia jego substancji, która uniemożliwia jego wykorzystanie zgodnie z pierwotnymi 

właściwościami i przeznaczeniem gdzie łączna wartość powstałej z tego tytułu szkody 

wyniosła 905658 zł i 8 gr na szkodę Gminy Zaniemyśl to jest o przestępstwo z artykułu 108 

ustęp 1 ustawy o ochronie zabytków, prokuratura zastosowała zabezpieczenie majątkowe, 

sprawa toczy się przed Sądem Rejonowym w Środzie Wielkopolskiej pod sygnatura akt IIK 

435/21, pismem z dnia 6 września 2021 roku pełnomocnik gminy złożyła oświadczenie o 

działaniu gminy Zaniemyśl w charakterze oskarżyciela posiłkowego następnie pismem z dnia 

18 października 2021 roku pełnomocnik złożyła wnioski dowodowe w tym między innymi 

wystąpiła o powołanie biegłego sądowego lub biegły sądowy w celu ustalenia przyczyn oraz 

zakresu zniszczenia oraz dewastacji budynku i jego pomieszczeń, w dniu 13 kwietnia 2022 

roku złożyła wniosek o orzeczenie naprawienia szkody na podstawie artykułu 46 paragraf 1 

Kodeksu Karnego, pierwsza rozprawa sądowa odbyła się 20 września 2021 roku w sumie do 

dnia dzisiejszego odbyło się 11 rozpraw, kolejna rozprawa jest wyznaczona na 26 
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października 2022 roku, na posiedzeniu w dniu 13 kwietnia 2020 roku sąd postanowił 

dopuścić dowód z opinii biegłych z zakresu robót budowlanych na okoliczność prawidłowości 

przeprowadzenia prac remontowych w tak zwanym domku szwajcarskim położonym na 

wyspie Edwarda gmina Zaniemyśl i szczegółowo wymienił jakie, zadał pytania do tych 

biegłych, jest powołanych dwóch biegłych z tytułem doktora, obecnie tej opinii jeszcze nie ma 

sąd postanowił o wysłaniu pisma do tych biegłych z prośbą o sporządzenie opinii z takim 

ponagleniem, by się ta opinia pojawiła i myślę, że no tu jest, nie wiemy jeszcze, sąd nie jest w 

stanie określić czy ci biegli będą chcieli wejść do domku i zbadać go, że tak powiem na 

miejscu czy opinie wydadzą na podstawie dokumentów, dziękuję   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję bardzo, czy są pytania do przedstawionej informacji, proszę Radna Katarzyna 

Gomułkiewicz   

  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz  

bardzo dziękuję, ja nie wiem czy to jest informacja kompletna, jest ona długa i szczegółowa, 

ale tylko w zakresie tych postępowań sądowych natomiast to co nas interesuje to, to 

dlaczego domek stoi pusty, nieużytkowany, dlaczego nie są podjęte żadne prace, które 

miałyby go przywrócić do użytkowania, w jakim kierunku będzie to użytkowanie, ja prosiłam 

żeby się odnieść do wniosków Komisji do spraw analizy funkcjonowania wyspy Edwarda tam 

było rekomendowane porozumienie z Wojewódzką Radą Ochrony Zabytków ewentualnie z 

Muzeum Narodowym, żeby wypracować jak najlepszą koncepcję zagospodarowania tego 

budynku, znaczy co do tego dlaczego ten budynek, dlaczego nie zostały podjęte prace 

remontowe to ja mam nadzieję, że jedyną odpowiedzią jest to, że nie ma tego w budżecie ale 

właśnie czy były podejmowane jakieś czynności, żeby zdobyć środki chociażby te, które 

sugerował powiat Średzki w swoim projekcie, w swoim projekcie ugody i tak dalej   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

bardzo proszę Pani Wójt   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

jeżeli chodzi o składanie wniosków do Ministra Kultury to oczywiście złożyliśmy taki wniosek 

został on całkiem dobrze wypunktowany nawet wyżej niż zakładało to minimum przyznania, 

od którego wniosek był jak gdyby brany pod uwagę do realizacji jednak ze względu na ilość 

tych złożonych wniosków nie dostał dofinansowania złożyliśmy odwołania od tej decyzji 

jeszcze decyzji dotyczącej odwołania nie dostaliśmy więc cały czas czekamy tak, że tam było 

właśnie to do złożyliśmy wniosek, jeżeli chodzi o to dlaczego się nic w tym domku nie dzieje 

no z prostych przyczyn, po pierwsze brak funduszy zabezpieczonych na ten rok jest to tylko 

kwota chyba 160 tysięcy na ubiegły rok prace remontowe w domku szwajcarskim były 

wycenione na 1 116 000,00 w tej chwili zostały podjęte kroki czekamy na Panią 

kosztorysantkę, która ma wejść obejrzeć obiekt i sporządzić nowy kosztorys, ten kosztorys nie 

wiedzieliśmy w jakim kierunku pójdą rozmowy z Powiatem Średzkim miał również stanowić 

podstawę do aktualizacji roszczeń gminy Zaniemyśl, tak, że ma w tej chwili Pani kosztorysant 

ma obejrzeć dworek i dworek, i dworek i zrobić nowy kosztorys już uwzględniający aktualny 
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stan, stan cen, jeżeli chodzi o działania jakie zostały podjęte mamy w tej chwili umowę z tutaj, 

z firmą Restauracje Max Marina, która jest do końca przyszłego roku czyli do końca 2023 roku 

wiadomo firma prowadzi działalność hotelarsko-restauracyjną, w tym roku staraliśmy się 

razem wspólnie z Gminnym Ośrodkiem Kultury również gmina Zaniemyśl wspomagać 

działania promocyjne i kulturalne na terenie gminy, na terenie wyspy tak, aby tą wyspę 

ożywić, żeby stała się centrum takim kulturalnym tej trochę wyższej kultury, masowe imprezy 

odbywały się w amfiteatrze a tutaj na terenie wyspy odbywały się spotkania autorskie, 

występy muzyczne czy teatralne tak, że pod tym względem były też również prowadzone 

działania, rozmowy z Wielkopolską Izbą Turystyczną bodajże dobrze mówię tak, aby jak gdyby 

gmina Zaniemyśl no właśnie one były też prowadzone razem we współpracy z wyspą 

Edwarda, tak aby gmina Zaniemyśl została zapisana do tej organizacji co mam zamiar 

Państwu zaproponować kolejną w przyszłości uchwałą, pewnie jeszcze w tym roku co daje 

nam możliwość szerszego dotarcia do turystów i do rozpropagowania przede wszystkim 

promocji tej wyspy, nie były podjęte działania jeżeli chodzi o tutaj muzeum  

Raczyńskich czy inne z tego względu, że tak naprawdę jesteśmy troszeczkę zawieszeni w 

próżni, bo umowa z dzierżawcą wygasa w przyszłym roku, obiektu nie jesteśmy w stanie 

wyremontować ze względów finansowych i tak naprawdę pozostaje nam wyspa i oglądanie 

tego dworku z zewnątrz poza tym tak naprawdę to, że Szanowni Państwo to też myślę, że 

tutaj w Państwa gestii, kompetencji byłoby wskazanie czy, bo za rok kończy się umowa 

dzierżawy pytanie jest czy będziemy ten obiekt dawali do dzierżawy jako obiekt restauracyjny 

czy będziemy z tego robili muzeum ja nie podejmę tej decyzji, bo to są koszty tak są koszty, 

które są związane z prowadzeniem takiej działalności na razie w tej chwili staramy się pod 

względem promocyjnym, turystycznym a jeżeli chodzi o historyczny aspekt no to tak 

naprawdę możemy się pochwalić tylko zewnętrznym, zewnętrzną częścią tego budynku, co 

zrobiliśmy jeszcze tak dodatkowo to inwentaryzowaliśmy wszystkie elementy obiekty na 

terenie, na terenie tutaj wyspy, ten sprzęt który został po tym nie wiem zniszczeniu czy po 

tym usunięciu wszystkiego z wyspy Edwarda, który magazynowany był we wszystkich 

możliwych pomieszczeniach tych magazynowych, tych szopkach został usunięty, te części , 

które były możliwe do zagospodarowania tak jak łóżka, co tam było, umywalki, lampy i taki 

drobny sprzęt i drzwi, inne rzeczy zostały przewiezione do Szkoły Podstawowej w Zaniemyślu 

celem ponownego wykorzystania na przykład w Schronisku Młodzieżowym, tam są nowe 

łóżka, które mogą spokojnie w schronisku służyć po zakupie, po zakupie materacy tak, że no a 

pozostała część, która została zdewastowana, która się nie nadawała do, okładziny jakieś nie 

wiem części szafy, które zostały powyrywane została, została zutylizowana więc tutaj pod tym 

względem też tutaj działaliśmy, żeby doprowadzić ten obiekt do stanu używalności   

  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz  

jeżeli ta umowa, umowa dzierżawy z przedsiębiorcą obowiązuje do końca roku to jak 

najbardziej wydaje się, że to jest ostatni moment, żeby podejmować decyzje o tym w jaki 

sposób, jaka działalność ma być prowadzona w przyszłości na wyspie szczególnie w domku i 

jeżeli Pani Wójt sobie życzy, żeby tutaj rada się w tym zakresie wypowiedziała albo jeżeli 

chcielibyśmy jako gmina zasięgnąć opinii właśnie tutaj specjalistów od ochrony zabytków to 

wydaje się, że to jest ten moment o ile nie już on już nie minął   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  
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to znaczy do końca przyszłego roku, do końca przyszłego roku, do końca 2023 roku mamy 

umowę z dzierżawcą tak, że jeszcze mamy na to, na to rok, mam nadzieję, że w tym roku, w 

tym roku będzie jakoś przełom albo nie w tym to w przyszłym tak, że dworek będzie 

przywrócony i jego blask i świetność, jest zrobiony projekt, projekt jest zatwierdzony, mamy 

decyzję i konserwatorską i pozwolenie na budowę więc tak zasadniczo brakuje nam tylko 

funduszy na to, żeby ten dworek wyremontować, nie wiem w jakiej, jakiej kwocie w tej chwili 

będzie oscylowało, oscylowała naprawa no czekam na świeżą, nową wycenę, następna, 

kolejna rzecz, która jest Szanowni Państwo, przed którą nie uciekniemy jest to kwestia i 

pomostu, i kwestia promu, prom ma homologację do 2024 roku, a już teraz nie pamiętam, 

orientowaliśmy się w ubiegłym roku jaki koszt byłby już nowego promu, bo powiedzmy sobie 

szczerze tutaj chyba nie ma wiele co naprawiać, Panie Marcinie, to było gdzieś około   

  

kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński  

ja bym chciał dodać, bo to jest tak, że tutaj była mowa o tej umowie dzierżawy ale umowa 

dzierżawy nie obejmuje domku obecnie domek jest w użytkowaniu Urzędu Gminy i on jest 

wyłączony z użytkowania, z tej dzierżawy, którą jest związana z tym przedsiębiorcą 

prowadzącym działalność natomiast jeżeli chodzi o kwestie promu no to prom jest w zasadzie 

nieużytkowany tylko, że tak powiem w koniecznych sytuacjach przez dzierżawcę ze względu 

na stan techniczny i koszty które z tym się wiążą no to było w zeszłym roku sprawdzane to 

jest około 800 tysięcy zł, żeby ten prom po tych cenach, które były w zeszłym roku, tak, nie 

wiem czy to będzie teraz więcej, czy to będzie mniej w każdym razie to są z zeszłego roku 

informacje   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

patrząc na ceny stali po tym po wybuchu wojny na Ukrainie na pewno to jest już cena 

zupełnie nieaktualna tak, że tutaj też musimy to mieć na uwadze, druga rzecz to też zostały 

podjęte działania jeżeli chodzi o ten pomost, który jest dość niestabilny i też już jest stary, 

poprosiliśmy projektantów o możliwość jak gdyby dostosowania tego pomostu, który jest do 

wymogów i do oczekiwań mieszkańców były też, były też robione przymiarki jakby mógł 

wyglądać ten pomost jeżeli się go przeprojektuje czy przerobi i pokryje deskami tak, żeby 

faktycznie był odpowiadał, odpowiadał tutaj naszym oczekiwaniom i powiedzmy sobie, że 

cena przeprojektowania czy przerobienia tego pomostu mówię teraz w cenach netto to 

przeprojektowanie kosztowało 180 tysięcy a budowa nowego 230 więc niewielka różnica a to 

mamy już obiekt dosyć leciwy i też jego stan techniczny nie jest rewelacyjny   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję bardzo miałem zgłoszenie od radnego Grabowskiego ale jeszcze   

  

radny Tomasz Grabowski  

Pani Wójt już po drodze powiedziała, że mamy zgodę konserwatora zabytków to może to 

uszczegółowię, bo rozumiem, że jest ta zgoda, zgoda już jest potwierdzona okej, tylko teraz 

pamiętam, nie byłem wcześniej radnym, złe słowo ale wcześniej budowa czy remont był 

robiony na skróty czy pewne jakby ustępstwa konserwator zabytków wtedy wyraził zgodę, że 

można to było pokryć jakimiś tam zupełnie innymi powierzchniami czy płytą karton gipsem 
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rozumiem, że w tej chwili odstęp już żadnych nie ma i musimy to zrobić w takim standardzie 

w jakim było na początku   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

to znaczy konserwator nigdy nie pozwolił na płyty kartonowo-gipsowe, ja nie znalazłam w 

dokumentach takich informacji, że mogły być wykorzystane tam płyty kartonowo-gipsowe 

przynajmniej chyba, że coś, czegoś nie ma w Urzędzie, w projekcie budowlanym były i w 

konserwatorskim były, był tynk mineralno-wapienny, ale konserwator odebrał pomimo tego, 

że zostało to wykonane w płytach kartonowo-gipsowych   

  

radny Tomasz Grabowski  

wtedy było odstępstwo, rozumiem, że gdyby w tej chwili tak zrobić w takim samym 

standardzie to koszty będą niższe i jest przypuszczenie, że odbierze tak samo   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

w żadnym wypadku się nie zgadza, w żadnym wypadku  

  

11. Wolne głosy i wnioski.  

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję bardzo jeżeli nie ma więcej pytań to przejdziemy do punktu 11 wolne głosy i wnioski, 

zgłasza się Pani radna powiatowa Małgorzata Fertała, bardzo proszę   

  

radna powiatowa Małgorzata Fertałą  

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Pani Wójt, Szanowni Państwo, jako powiedzmy sobie 

radna powiatowa i przedstawiciel samorządu powiatowego chciałabym zabrać głos w sprawie 

tego domku, w sprawie domku szwajcarskiego, to co dziś mamy to jest efekt pseudo 

współpracy dwóch samorządów i te dwa samorządy no są zobowiązane wobec społeczności 

lokalnej i nie tylko do odtworzenia tego zabytku i nie ukrywam, że bardzo niepokoi mnie fakt 

bezczynności wobec tego zabytku Pani mecenas dokładnie wzięła i przeczytała jak to sprawy 

sądowe łącznie z datami i tak dalej się odbywają co nie jest żadnym zaskoczeniem w takim 

trybie to możemy do domku szwajcarskiego podejść za lat dziesięć, bo młyny sprawiedliwości 

mielą powoli, bardzo mnie niepokoi fakt braku porozumienia, ugody a gdzieś tam wyczuwam 

no jakąś taką na tej płaszczyźnie wyjątkową niechęć gminy Zaniemyśl do powiatu Średzkiego, 

bo fakt jest taki, że powiat Średzki zabezpieczył 400 tysięcy na ten rok, na dotacje, na remont 

domku szwajcarskiego, potrzebny był wniosek ze strony gminy Zaniemyśl o wypłacenie tej 

dotacji, o przekazanie tej dotacji i tak jak wspomniała Pani Wójt jest projekt, był kosztorys no 

to można było z czymś ruszyć chociażby z tym, żeby w obliczu tych galopujących cen dokonać 

zakupu materiałów niezbędnych do remontu, no będziemy się mocować tutaj jeśli idzie o 

odszkodowanie jako dwa samorządy aczkolwiek ja myślę, że nie wiem czy to taki 

ambicjonalne czy nie ambicjonalne myślę, że będzie to związane z możliwościami 

finansowymi samorządów i tu raczej potrzebna by była daleko idąca współpraca i życzliwość 

niż udowadnianie, że jeden samorząd ma dołożyć więcej albo wszystko, a my nic, bo tutaj 

bądźmy szczerzy to dwa samorządy brały w tym udział, a nie tylko jeden i teraz ja na przykład 
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z tego co wiem i proszę mnie poprawić jeżeli to jest nieprawda, że w tej kwocie 

odszkodowawczej, w tym projekcie uwzględnione są koszty nie tylko dewastacji wnętrza 

domku ale również jakieś koszty związane z przebudową zewnętrzną, Pani mecenas prawda, 

bo nikt nie, a kto widział proszę mi powiedzieć z Państwa ten projekt i ten kosztorys, i to na 

jakiej podstawie były wyliczone na początku te 905 tysięcy, a teraz już jest ponad milion, 

widzieliście, bo myśmy   

  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz  

ja właśnie, to mnie zastanawia mówimy, że, nie, nie widziałam, nie widziałam i też się 

zastanawiam co tam jest, bo skoro mamy pozwolenie to my już chyba wiemy czy tam będzie 

hotel, restauracja czy muzeum   

  

radna powiatowa Małgorzata Fertałą  

ja może Pani Wójt dokończę, ja tylko słyszałam, że właśnie w tej kwocie odszkodowawczej 

jest, są zawarte prace również na zewnątrz domku szwajcarskiego, a zewnątrz domku 

szwajcarskiego już no nie było zdewastowane i nie jest przedmiotem sporu, przedmiotem 

sporu jest dewastacja wnętrza budynku i teraz proszę Państwa jeżeli słucham ja powiem tak, 

że ja bym chciała większej aktywności i większego nacisku gminy Zaniemyśl na powiat, bo 

jeżeli my mamy dzisiaj w tym roku od początku praktycznie roku 400 tysięcy na remont 

domku szwajcarskiego nie ma wniosku, nie ma dotacji i jej nie będzie, teraz mamy deklaracje 

Starosty myślę, że no na tym, na ten czas uczciwą deklarację, że powiat deklaruje, że 

wszystko to co będzie ponad te 400 tysięcy dzielimy na połowę, czyli powiat jeszcze dołoży 

połowę tej różnicy co wcale nie jest rzeczą ostateczną, bo chyba nie ma dwóch lepszych 

partnerów do rozmowy jak samorządy w kwestiach finansowych tak, że boję się jednego ten 

domek już stoi 3 lata, 3 lata bezczynności samorządów, nieogrzewany bez prac wewnętrznych 

czy sądy to mają no ja rozumiem tak, że były już protokoły, była dokumentacja fotograficzna, 

były oględziny i tak dalej sądy pracują na dokumentach no to może trzeba by było wystąpić 

do sądu i się zapytać czy jeszcze coś tam będzie, bo już chcielibyśmy podjąć jakieś działania, 

no dzisiaj proszę Państwa dla mnie osobiście to no stajemy się tutaj powiedzmy sobie 

winowajcami zakresu bezczynności wobec zabytku, bo my mamy obowiązek dbać o ten 

zabytek, a taka bezczynność prowadzi do systematycznego pogorszenia się stanu, słuchałam 

tutaj na temat tego, tych rozliczeń w związku z inwestycjami, które poczynił powiat 

poprzedniej kadencji na wyspie i jak to one są wycenione na tym powiem Państwu nie wiem 

ale się dziwię, że Państwo nie wiecie, Pani Wójt ponieważ od czasu kiedy powiat oddał wyspę 

minęły 3 lata, prawda, w 2019 roku powiat we wrześniu oddał wyspę czyli mijają 3 lata, to że 

będzie rozliczenie inwestycji dokonanych przez powiat na wyspie to, to już było w sławetnym 

porozumieniu zapisane, że tam któryś punkt tego porozumienia, że po upływie umowy czy po 

odstąpieniu od umowy samorządy się rozliczą, przez 3 lata mamy to nierozliczone, to mnie 

osobiście boli, chciałabym jeszcze zapytać o te 24600 kolejnego pozwu przeciwko powiatowi 

do, przeciwko powiatowi o zapłatę na rzecz gminy 24 600 to, to rozumiem, że to jest za cały 

rok dzierżawy tej umownej, która wynikała z tego porozumienia, prawda Pani mecenas, ale 

myśmy, powiat oddał to we wrześniu wyspę czyli powiat nic nie zapłacił czy nie zapłacił 24600   

  

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska  
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nie zapłacił 24600 i pozew wnosił jeszcze poprzedni mecenas i no to jest rozliczone, to zostało 

wniesione do sądu to są nieprzedawnione roszczenia gminy tu jedynie   

  

radna powiatowa Małgorzata Fertałą  

ale ja wiem, tylko że jeżeli roczna opłata była 24600 w porozumieniu to skoro powiat zwraca 

majątek we wrześniu to zapłata następuje proporcjonalnie do tej umowy podobnie jak to 

było wtedy kiedy poprzednia rada oddawała wyspę w dzierżawę tam też była proporcjonalnie 

obliczona ta kwota, no nie wiem, do czego zmierzam, zmierzam mianowicie proszę Państwa 

do tego, że dla mnie to jest jakaś no co najmniej dziwna sprawa, no nie wiem czy dziwna, nie 

wiem jak to nazwać, żeby o takie kwoty, żeby w takich kwestiach się nie dogadywać i coś 

jeszcze chyba to, o to nie to już gdzieś chyba z mojej strony i nie ukrywam wielokrotnie 

rozmawiałam z Panem Starostą to już byłby taki apel, że naprawdę Starosta jest pełen dobrej 

woli, żeby w tej kwestii się dogadać i jest otwarty na rozmowy i na finanse ale proszę Państwa 

no dogadać się jako partnerzy i jeszcze tylko ale teraz nie wiem no, bo po prostu, no to muszą 

być no tak jak w przypadku tutaj ulicy Ogrodowej a my słyszymy tak, że były mediacje, treść 

mediacji nie możemy ujawnić dzisiaj mamy propozycję, że te mediacje zostały zerwane i tak 

dalej za dużo jest tego, no była propozycja ja myślę, że taka dobra, jeśli nie dobra, no to 

mówcie ile jeszcze ale nie proszę Państwa, że projektu nikt nie widział wszyscy naokoło 

mówią, że to nie tylko domek zewnątrz i tak dalej, i tylko kwoty, i dzisiaj na sesji też słyszę, że 

kwota ulegnie zwiększeniu i żeby nie było tak, że za 10 lat nie będziemy mieli domku 

szwajcarskiego, a sąd orzeknie, że oba samorządy mają dać po połowie dziękuję   

 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję bardzo, Pani Wójt się odniesie   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

powiem tak, że te mediacje zakończyłyby się po październikowym spotkaniu radnych Powiatu 

i gminy Zaniemyśl na tym spotkaniu sama Pani przy tym była, była rozmowa o tym, że 

przedstawimy kosztorys naprawy tego dworku dlatego, że ugoda miała polegać na tym, że 

żaden z samorządów nie jest winny, powiat Średzki nie poczuwa się do zniszczenia tego, ma 

przekazać w formie dotacji pieniądze na renowacje tego zabytku my zwalniamy powiat 

Średzki od w tej ugodzie miało tak, miało tak to być zawarte, z postanowień tego spotkania 

wywiązałam się tylko ja, bo przedstawiłam zaktualizowany projekt, zaktualizowany kosztorys 

wykonawczy powiat miał przedstawić nam koszty, jakąś nie wiem, faktury, amortyzacje 

jakikolwiek dokumenty, które by potwierdzały majątek, który chcą od nas żebyśmy im 

zapłacili, Pani mówi, że mamy cudowną umowę powiat da nam dotacje 400  tysięcy a my 

mamy zapłacić powiatowi za pozostawiony majątek 320 to zostaje nam 80 tysięcy, tak 

naprawdę na czysto, naprawdę dla powiatu jest to bardzo dobry interes ale czy dla nas no 

niekoniecznie powiem szczerze, że i tylko, i wyłącznie dlatego, że po pierwsze powiat nie 

wykonał tego co miał zrobić, nie dotrzymał obietnicy przedstawienia dokumentów na 

podstawie, których jest oszacowana ta, ten pozostawiony majątek przy czym zgodnie tutaj z 

informacjami od mecenasa Kołodziejczaka i mecenas Kupczyk-Zajączkowskiej powiat Średzki 

tak naprawdę nie ma prawa żądać od nas zadośćuczynienia za to, bo on to pozostawił tak 

przecież roszczenie przedawnione więc z naszej strony to też jest dobra wola, żeby to, żeby to 
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uregulować czy dogadać się w pewnym stopniu ale na zasadzie tego, że ktoś nam coś powie 

400 tysięcy dla nas 320 dla was, no to trochę jest nie nie fair, druga rzecz jest taka, że 

Starosta obiecał, że tą dotacje zapewni w budżecie na 2022, w grudniu kiedy do niego 

dzwoniłam powiedział, że on nie ma pieniędzy i nie wie kiedy to zrobi tak, że nie było tutaj już 

ani nie dostaliśmy dokumentów na podstawie wyceny tych, tych wszystkich pozostawionych 

rzeczy na wyspie ani nie dostali, ani nie było zagwarantowanych pieniędzy więc co my 

mieliśmy robić czekać kolejny rok i przedłużać te mediacje, które do niczego nie służyły tak 

naprawdę rzecz biorąc no Pani mówi, że nie chodzi o pieniądze przede wszystkim chodzi o 

pieniądze, chodzi o pieniądze, żeby, bo to są bardzo duże koszty teraz zaczęły się jakiekolwiek 

ruchy w kierunku tego, żeby ten, żeby tutaj uregulować tą sprawę ze strony Starosty ale ze 

względu na to, że Pan Starosta musi zamknąć zresztą sam to powiedział osobiście, że musi 

zamknąć sprawę spółki, bo tam jak zostanie sprawa spółki zamknięta będzie miał 

uruchomionych czterech i pół miliona, tak i nie może zamknąć spółki, nie może jej 

zlikwidować do momentu kiedy się toczy sprawa karna, a my mamy sprawę karną, sprawę 

cywilną, przepraszam sprawę cywilną ze spółką i to tylko, i wyłącznie dlatego teraz w tej 

chwili nie ma problemu, bo jest do zyskania coś, wola współpracy ze strony Zaniemyśla była 

zawsze i wszędzie szybko przeprowadzona, szybko przeprowadzona tutaj jeżeli chodzi o 

kosztorys uaktualnienie tego kosztorysu ale później się nic nie działo tak, że powiem tak ja nie 

będę działać na szkodę gminy Zaniemyśl Pani mówi odpuśćcie 24000, jeżeli mecenas 

poprzedni, jest wystawiona faktura nie ma już Pani Skarbnik ale jest wystawiona faktura i co 

ja mam, jest, jest złożony pozew do sądu i co ja mam to machnąć na to ręką czy nie robić 

dalszego postępowania skoro ta sprawa została, została nie zakończona między innymi te 

24600 jest, jest, było też, było też częścią naszych tutaj spotkń i mediacji więc gdyby do 

mediacji doszło to na pewno było to jakoś, gdyby się sfinalizowało to byłoby to zakończone 

tak, że wiem, że Pani działa na rzecz powiatu i Pani pnie do tego, żeby gmina Zaniemyśl za 

wszelką cenę podpisała ugodę ale naprawdę ja mam dwóch profesjonalnych radców Wójt 

Urbas zadbał o to, żeby gminę Zaniemyśl reprezentowała Kancelaria Ziemski i to mecenas 

Kołodziejczak jest pełnomocnikiem ja nie mogę sobie sama robić czegoś co jest niezgodne z 

interesem gminy, tak, też jest mi jest ogromnie szkoda, ogromnie szkoda, że się tam nic nie 

dzieje ale no interes gminy jest przede wszystkim na pierwszym miejscu za chwilę, za chwilę 

będzie jakieś podejrzenia o to, że coś zrobiłam nie tak czy nie dbałam o interes gminy   

  

radna powiatowa Małgorzata Fertałą  

Panie Przewodniczący mogę jeszcze   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

proszę advocem   

  

radna powiatowa Małgorzata Fertałą  

to znaczy się ad vocem, pewne rzeczy wzięły i jeszcze się przypomniały a pewne rzeczy to 

powiem tak, trochę mnie, nie rozumiem Pani wypowiedzi, bo nie rozumiem Pani 

stwierdzenia, że Pani dba o powiat, że ja dbam, że Pani dba o powiat, no to ja nie rozumiem 

tego albo, że odpuście 24000 z mojej strony proszę Państwa nigdy takie słowa nie padały ja 

powiedziałam tylko, że no uczciwą rzeczą gdzieś jest tam, że jeżeli ktoś bierze i wystawia 
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fakturę za użytkowanie to wystawia ją proporcjonalnie w jakiejś w okresie faktycznego 

użytkowania i to rzeczywiście powiedziałam ale proszę Państwa no to nie jest nic takiego 

zdrożnego, bo być może właśnie taka postawa prowadziłaby do tego, że kończylibyśmy 

pewne sprawy, udzieliła mi Pani odpowiedzi na pytanie dlaczego to rozliczenie, dlaczego to 

liczenie następuje dopiero teraz po trzech latach od oddania wyspy gminie, bo sprawa się 

przedawniła, no to, to było tak świadomie robione, no proszę Państwa dlatego proszę nie 

imputować mi, że ja dbam o interes powiatu, bo interes powiatu i interes gminy to jest 

interes obywateli, mieszkańców wszystkich, gdyby nie było mieszkańców i tej infrastruktury 

to nie byłoby gminy i nie byłoby powiatu i kiedy występuję to w tej chwili dbam o interes 

mieszkańców przez szacunek dla zabytku, jeżeli już był projekt jest, kosztorys, którego nikt nie 

widział albo przynajmniej ja nie mogę dotrzeć do osób, które go widziały, jeżeli jest kosztorys 

no to żeby, urealnić kwotę no można by go było, można by ogłosić przetarg, można by 

etapować przetarg, żeby chociażby dowiedzieć się jaki jest rząd kosztów, prawda, bo to nie 

musi być, to nie jest tak, że 400 tysięcy powiat dał bo padło chociażby ze strony Pani 

mecenas, że jeszcze 123 tysiące spółka PCR miała dać i rzeczywiście Pan Wójt, Pan Starosta 

prosił o to, żeby gmina wzięła i wycofała pozew przeciwko spółce PCR, bo tak spółka PCR już 

jest teraz w likwidacji i tylko, i wyłącznie nie można jej zlikwidować do końca dlatego, że jest 

do pozwana jako do procesu i ta spółka generuje koszty powiatowi, które można by 

przeznaczyć również na domek szwajcarski, bo nie czarujmy się, że im dłużej coś trwa tym 

większe bezsensowne w moim odczuciu koszty generuje a jeszcze można było uruchomić 4,5 

miliona zł to oczywista sprawa wtedy spór byłby nie pomiędzy gminą Zaniemyśl a powiatem i 

spółką PCR tylko pomiędzy gminą Zaniemyśl a powiatem, no proszę Państwa dla mnie to też 

nie jest argument, że mamy świetną kancelarię, którą wybrał poprzedni Pan Wójt, adwokaci 

potrafią duże pieniądze przerobić, przepracować tylko się trzeba zastanowić czy to leży w 

interesie mieszkańców, a mi proszę Państwa czy proszę Pani Wójt proszę nie imputować 

żadnego interesu po prostu mam inne zdanie niż Pani na tą sprawę, mam wiedzę większą niż 

przekazała Pani mecenas, bo się pytam i orientuję się w temacie i powiem to co 

powiedziałam już poprzednio, że bezczynność jest nie do rozgrzeszenia na zabytku a Pani 

mecenas powinna dołożyć tutaj, że bezczynność wobec zabytku jest przestępstwem, dziękuję   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję bardzo, bardzo proszę Pani Wójt   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

wie Pani tyle razy Pani rozmawiała z Panem starostą a Pan starosta jest zapoznany z tym 

kosztorysem tak, że któryś z pracowników referatu inwestycyjnego czy budownictwa również 

ten kosztorys przeglądał tak, że naprawdę Pani radna to nie jest tak, że nikt niczego nie 

widział, bo przekazany, obejrzany, sprawdzony, zweryfikowany no ale to Pani mówi, że  

Pani nie widziała nie wie, a jednak Pani coś mówi no to, no to właśnie   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dobrze dziękuję bardzo bardzo, proszę jeszcze radna Katarzyna Gomułkiewicz   

  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz  
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bardzo dziękuję chociaż tu już Pani Gosia powiedziała w części to co ja chciałam przekazać, 

ale ja potwierdzę, żeby nie myślała, że ma tak całkiem inne zdanie niż wszyscy inni, 

znamienne było w tej informacji, która została przedstawiona jeszcze przed wolnymi głosami 

i wnioskami jak dużą część zajęła relacja z prowadzonych spraw sądowych, od prowadzenia 

spraw sądowych są mecenasi i ich interesuje ich prowadzenie faktycznie nas interesuje 

rozwiązanie problemu i to jak najszybsze właśnie, żebyśmy mogli korzystać ale też, żeby 

uchronić to dobro, które zostało nam jako wspólnocie mieszkańców, wspólnocie 

samorządowej powierzone tak, że niech sobie, niech się toczą w tle te procesy sądowe skoro 

tak trzeba, żeby rozstrzygnąć gdzie leży sprawiedliwość ale nas interesuje faktyczne 

rozwiązanie jeżeli Pani Wójt ma wątpliwość czy coś może czy nie może z tego względu, że 

toczą się sprawy sądowe to bardzo dobrze to świadczy o roztropności ale w takiej sytuacji to 

też Pani Gosia powiedziała trzeba zapytać sądu czy można już podjąć pewne działania, bo 

takie jest oczekiwanie ze strony mieszkańców, aby problem został rozwiązany i faktycznie 

działaniem na szkodę gminy może być działanie na szkodę mieszkańców   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję bardzo, proszę Pani mecenas   

  

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska  

ja tylko chcę wyjaśnić tutaj na stwierdzenie Pani radnej, że powinniśmy zapytać sąd, stąd jest 

do orzekania w sprawie natomiast nigdy w życiu nie odpowie nam na żadne pytanie, nie ma 

w ogóle takiej procedury, której my możemy jakiegokolwiek sądowi zadać jakiekolwiek 

pytanie   

  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz  

w takim razie trzeba zapytać tych mecenasów. którzy prowadzą sprawę   

  

Radca Prawny Aleksandra Kupczyk-Zajączkowska  

my możemy podjąć tylko taką decyzję, która jest zgodna z interesem gminy i zgodna z 

prawem żadnej innej nie możemy podjąć tu też musimy uwzględniać to, że pewne roszczenia 

są wymagalne a pewne roszczenia są już przedawnione myślę, że tylu fachowców mamy w 

tych sprawach, że się dogadamy, i że jest to do zrobienia natomiast no wiadomo, że 

interesem powiatu było w pierwszym narzędzie rozliczenie spółki i domaganie się od gminy 

pieniędzy tego ponad 300 tysięcy w momencie kiedy gmina ma roszczenie na ponad 900 więc 

nie wiem gdzie miałby być interes gminy, którym my domagamy się 900 wycofujemy pozew 

przy czym płacimy 300, no nie mam pojęcia zielonego   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dobrze jeszcze radny Tomasz Grabowski   

  

radny Tomasz Grabowski  

dziękuję, myślę, że tak podsumowując słuchajcie tak naprawdę po gospodarsku jak coś leży 

odłogiem to jeszcze bardziej niszczeje, jak niszczeje to są jeszcze większe koszty renowacji 

tego wszystkiego, to jest jedna rzecz, druga rzecz jest taka tu Panie powiedziały, że dzierżawa 
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wyspy kończy się tak naprawdę w przyszłym roku, ta wyspa ma też przynosić dochody i ma 

być też perełką taką zaniemyską, to są też walory turystyczne, prowadzę firmę słuchajcie, 

jeżeli analogicznie tak, jeżeli wynajmuje komuś dom i pół domu jest nieużytkowe to nie 

wezmę za cały dom pieniędzy tylko wezmę za część użytkową, jeżeli domek szwajcarski jest 

nie użytkowy, nieużytkowany czy nie ma możliwości korzystania z niego to dzierżawa za 

wyspę jest dużo niższa czyli wpływy tak naprawdę do gminy są też dużo niższe co skutkuje 

tym, że następne inwestycje zaczynają kuleć i myślę że jakieś działania należy podjąć tak jak 

Panie mówiły wcześniej prawnicy są od tego żeby prowadzić sprawy a gmina jest od tego, 

żeby dbać o swoje, o swój majątek, dziękuję   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję bardzo i teraz proszę Pana Kowarza do mikrofonu   

  

Kowarz Andrzej  

ja mam sprawę o wywłaszczenie, u nas w Pigłowicach będzie trasa szybkiego ruchu ta S15, 

będzie dużo objazdów, rondo główne, ile hektarów zabierze nam na drogi, ja się pytam czy 

rada w ogóle mówiła na ten temat czy, żeby nie zabierać, a druga sprawa, w zeszłym tygodniu 

było spotkanie z trasą szybkiego ruchu kolei, nie bardzo widziałem tutaj radnych naszych 

gminy Zaniemyśl, żeby byli obecni chociaż, żeby słyszeli, akurat tak się zdarza, że zdarzy, że u 

mnie ta trasa pójdzie przez zabudowania, nie mówiąc już o gruntach i będzie wtenczas 

wywłaszczenie budynków, domu mieszkalnego proszę zobaczyć Szanowni Radni gdzie będzie, 

przez środek moich zabudowań i zobaczymy na tej komisji co teraz będzie Pan akurat, będzie 

prowadził, też proszę taką sprawę poruszyć i zawnioskować, żeby nie szła trasa kolei przez 

zabudowania, to dlatego powiedziałem wywłaszczenie i mam drugą sprawę do jeszcze jedną, 

tak z boku patrząc, już do ulicy Ogrodowej to proszę Szanowni Radni nie dać się 

wmanewrować jednej osobie, że drogę robić porządną 6 metrową z chodnikiem ze 

wszystkim, bo my do siebie mamy 4 metrową drogę, nie, to klniemy ją codziennie, na tą 

szerokość, jak mieszkańcy tutaj tej Ogrodowej jak się dadzą wmanewrować w taki jakiś tam 

chodniczek, jakieś tam 3 metry droga, nie, to najgorszy błąd zrobią w swoim życiu, następne 

pokolenie będzie ich przeklinać to chciałem zaapelować również do radnych, bo my mamy, ja 

wiem ze swojego codziennego użytku taką drogę dziękuję bardzo   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję bardzo i teraz bardzo proszę Pana Koniarka   

  

Koniarek Michał  

Panie Przewodniczący, Szanowni Radni, Drodzy Państwo, Pani Wójt, ja chciałbym na początek 

dokonać tutaj sprostowania tej informacji, którą usłyszałem na temat informacji, która 

została przekazana osobie upoważnionej od właścicielki czyli mojej mamy, chciałem Pani 

przypomnieć tylko, że nie zaproponowała Pani mi nic ponieważ miała Pani złą mapę, 

nieaktualną, ja czekałem i nadal czekam na informację od Pani, miałem się zjawić w Urzędzie 

Gminy miała mi zostać pokazana ta propozycja, której ja nie znam do dnia dzisiejszego, Pani 

powiedziała, że była moja akceptacja, że ja obiecałem, że się nad tym pochylę ale nic takiego 

sobie nie przypominam   
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Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

wie Pan co, tej ja nie mam jeszcze tego wyrysowanego, żebym mogła coś Panu coś 

zaproponować, dopiero wtedy dopiero wtedy Pana zaproszę jeżeli projektant miał to zrobić 

dzisiaj, miała być dzisiaj mapa tej mapy nie ma jeżeli będzie to zaraz będzie Pan zaproszony, 

żeby Panu wskazać jak może iść, jak może nie być tej ścieżki pieszo-rowerowej tylko sam 

chodnik   

  

Koniarek Michał  

w takim razie źle usłyszałem, bo wydawało mi się, słyszałem że powiedziała Pani zupełnie coś 

innego   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

nie powiedziałam czegoś innego powiedziałam, że została zaproponowana taka propozycja 

rozwiązania problemu ale nie, że ja Panu coś już zaproponowałam, bo do tego musi być 

projektant, który nam to wrysuje, czekamy cały czas tak, że jak tylko będzie no to spotkamy 

się   

  

Koniarek Michał  

dobrze, a proszę mi tylko powiedzieć taką rzecz ponieważ Pani już zna to rozwiązanie czy to 

rozwiązanie, które już Pani zna czy nadal uwzględnia jakiekolwiek wywłaszczenie mojej 

działki, mojej mamy   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

to znaczy my nie wiemy, czekamy na to, ale myślę, że to będzie niewielki fragment wtedy   

  

Koniarek Michał  

czyli nadal jest tam uwzględnione wywłaszczenie   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

nie wiemy, nie wiemy po prostu czekamy na   

  

Koniarek Michał  

to ja bym chciał tutaj tak oficjalnie powiedzieć nie czekając w takim razie na wynik jeżeli Pani 

mówi, że niewielki, ciężko mi w to uwierzyć ale już mogę oficjalnie powiedzieć, że na to nie 

będzie zgody mojej rodziny nawet na jakikolwiek element wywłaszczenia nie zgadzamy się i 

chciałbym jeszcze tylko powiedzieć ponieważ Pani powiedziała, że kieruje się Pani dobrem 

gminy ale chciałem też powiedzieć, że gmina to też my, to też moja rodzina i nie widzę w 

ogóle tutaj dobra nas, jest mi po prostu przykro z tego powodu i to chciałem powiedzieć, 

dziękuję   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję bardzo   
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Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

czyli jednym słowem mogę odwołać projektanta   

  

Koniarek Michał  

jeżeli tak jak Pani powiedziała, ta propozycja ma uwzględniać jakiekolwiek wywłaszczenie to 

proszę zrobić co Pani uważa, bo na to nie będzie naszej akceptacji   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

jeżeli to będzie nie wiem 5 m kwadratowych również nie będzie akceptacji   

  

Koniarek Michał  

proszę Panią zapraszaliśmy Panią, zapraszaliśmy Panią wszyscy mieszkańcy ulicy Ogrodowej, 

zapraszaliśmy Panią, ja również Panią zapraszałem chciałem, żeby Pani zobaczyła, chciałem, 

żeby zobaczyła Pani to co dla gminy jest niewielkim czymś a co dla mojej rodziny jest 

miejscem wypoczynku, jest miejscem zabaw naszych dzieci, chciałem, żeby Pani zobaczyła 

każdy metr   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska ale ja widziałam to, ale ja widziałam ten podjazd   

  

Koniarek Michał  

mogliśmy o tym porozmawiać właśnie na tym placu, na tym właśnie trawniku, przy tych 

drzewach, przy tych krzewach mogliśmy o tym porozmawiać i wtedy mogła Pani 

zaproponować te 5 czy 6 m ale cały czas tylko piszemy palcem po wodzie, a gdy przyszedłem 

do Pani na spotkanie mapa nie była zinwentaryzowana i mogliśmy rozmawiać o czymś co   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

Szanowny Panie, może teraz powiem tak tam w miejscu, w którym Pan ma garaże no 

niestety, te garaże zgodnie z pozwoleniem na budowę i z pozwoleniem to znaczy obiekt jest 

ale nie ma przeznaczenia garażowego tylko magazynowe jeżeli chodzi o oddanie do użytku 

tego obiektu nie jest on oddany do użytku, przynajmniej ja nic o tym nie wiem, a jedyne 

ruchy jakie zaczęły się dziać w kwestii tego obiektu były w sierpniu tego roku, więc chyba 

trochę Pan coś tutaj mija się z prawdą  

  

Koniarek Michał  

nie rozumiem w którym miejscu   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska 

tą mapę, którą Pan widział z obiektem, który tam istnieje jest to mapa aktualna na stan, w 

którym była projektowana droga   

  

Koniarek Michał  

ale nie na stan obecny   
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Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

ale proszę Pana ta droga już była zaprojektowana w kwietniu czy w maju tego roku a Pan ma 

jeszcze nie oddany budynek do użytku   

  

Koniarek Michał  

ale czy to jest coś niezgodnego z prawem, że jeszcze jest budynek nieoddany, jeżeli jest   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

ale jeżeli jest nieoddany nie jest inwentaryzowane na żadnej mapie się nie znajdzie i mapa do 

celów projektowych odzwierciedla stan na czas, w którym to było robione   

  

Koniarek Michał  

ale wszystko odbywa się zgodnie z regulaminem, zgodnie z prawem   

 

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

ale z czym, co się odbywa z regulaminem i z prawem   

  

Koniarek Michał  

zakończenie budowy   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

dobrze ale dobrze to Pan ma rację, że może Pan w tej chwili prowadzi zakończenie tej 

budowy ale ta budowa nie jest zakończona, budynek został zinwentaryzowany dopiero w 

sierpniu tego roku, a budynek nie jest jeszcze oddany do użytku i nie jest budowa zakończona 

tak, że   

  

Koniarek Michał  

oczywiście ale nie ma żadnego przekłamania z mojej strony   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

ale teraz Pan ode mnie oczekuje, żeby Pana budynek, żeby Pana budynek był na tej mapie, 

która została kilka miesięcy temu, projekt kilka miesięcy temu oddany, żeby on się znajdował 

skoro on nie był oddany, nie był z inwentaryzowany, a przede wszystkim nie był też oddany 

do użytku więc proszę Pana trudno tutaj, żeby projektant sam Panu inwentaryzował budynek   

  

Koniarek Michał  

ale proszę powiedzieć czy to jest moja wina, że Państwo nie macie takiej mapy jaka jest na 

dzień dzisiejszy   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

ale my proszę Pana mamy mapę taką jaka została zlecona, jaką, jaka była w momencie kiedy 

był projektowany ten ta droga  
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Koniarek Michał  

jak Pani wspomniała mapa była projektowana, tej projekt był projektowany w kwietniu   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

tak   

  

Koniarek Michał  

ale mamy koniec września   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

no ale   

  

Koniarek Michał  

to przecież dla Państwa nie jest problem wziąć nową mapę zinwentaryzowaną i byłoby po 

kłopocie   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

to nie jest, proszę Pana no to takie są zasady nie wiem projektowania obiektów, nie 

projektujemy tak samo jak nie projektujemy co miesiąc, bo praktycznie jest oddawany nowy 

dom i nie projektuje się za każdym razem, jest projekt na dany czas i taka jest mapa, mapa 

jest na ten czas aktualna, na czas projektu a Pana obiekt jest jeszcze obiektem nie oddanym 

do użytku   

  

Koniarek Michał  

ale tak jak Pani wspomniała jest istniejący   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

ale nie oddanym do użytku i dopiero z inwentaryzowanym w sierpniu tego roku gdzie my już 

mieliśmy wszystko zrobione tak   

  

Koniarek Michał dlatego uważam, że wizja lokalna czyli Pani wizyta była tam jak najbardziej 

wskazana   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska ale co to ma do sprawy, co to wnosi do sprawy   

  

Koniarek Michał  

to, że nie będziemy korzystać z map, na których nie ma jeszcze tych obiektów tylko będziemy 

rozmawiać i patrzeć na to co istnieje   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

ale to proszę Pana to my byśmy musieli robić mapy dla kogoś inwentaryzować czyjeś grunty, 

wchodzić z geodetami i czyjeś ale tak, no proszę Pana, Pan po prostu to jest niemożliwe, to 

Pan myśli, że no nie wiem no to jest   
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Koniarek Michał  

ja nic nie myślę tylko przedstawiam  

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

wie Pan co  ale Pan nie ma po prostu pojęcia jak wygląda proces, proces projektowy, mapa 

aktualna do stanu, który jest, który jest na dzień, na dzień robienia tego projektu tak, 

projektant nie wziął mapy sobie z kosmosu tylko ją wziął z zasobów geodezyjnych czy 

projektanta tak, geodety   

  

Koniarek Michał  

ale oprócz tego, że projektant tworzy jakiś projekt to przecież normalne życie toczy się czyli 

ludzie zgodnie z procedurami, zgodnie z prawem stawiają nowe budynki życie, życie się toczy 

i jak mogą się teraz te dwie sprawy kłócić   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

ale to jest no Szanowny Panie no ale tego się tak nie robi mamy projekt, mamy projekt 

aktualny na dany czas a nie co chwilę co pięć minut zmieniamy, bo coś jest takiego no to tak 

to wygląda   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dobrze ja   

  

Koniarek Michał  

ja dziękuję bardzo   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję Panu bardzo, jeszcze tutaj radny, chwileczkę, jeszcze radny Tomasz Grabowski się 

zgłosił   

  

radny Tomasz Grabowski  

to ja takie szybkie pytanie mam, bo czegoś nie rozumiem, rozumiem, że projektant, który 

będzie projektował coś, gdzieś bierze tylko i wyłącznie mapę pod uwagę, nie pojedzie w 

teren, nie sprawdzi lokalizacji, nie sprawdzi czy tam nie stoją jakieś nie wiem bunkry, nie 

wiem czy nie stoi domek szwajcarski na przykład tylko puści tamtędy most, drogę, nie wiem 

lotnisko postawi cokolwiek innego, nie opieramy się na mapach Pani Wójt, żeby to było jasne, 

tylko jak cokolwiek się planuje to się opiera na mapach i na wizji lokalnej czy te domy tam 

stały przed czerwcem, czy przed sierpniem kiedy Pan Koniarek wystąpił już z pozwoleniem o 

użytkowanie   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

ja myślę, że projektant to zrobił, ja myślę, że projektant to zrobił ale wrysować tego budynku 

tam na tą mapę nie mógł, bo to nie jest jego obiekt i to nie jest tutaj w gestii projektanta a 

obiekt nie koliduje w żaden sposób z drogą   
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radny Tomasz Grabowski  

okej ale są też pewne odległości musiałby to sprawdzić, musiałby to zmierzyć  

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

ale sprawdził   

  

radny Tomasz Grabowski  

jest pas drogowy   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

sprawdził także ma   

  

radny Tomasz Grabowski  

okej ale to nie opierajmy się na tym że, jest mapa tak, bo jest też wizja lokalna i pewne rzeczy 

projektanci nanoszą tylko i wyłącznie dlatego, że byli w terenie i nanoszą rysunkiem 

technicznym   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

ja myślę, że na pewno był w terenie, na pewno widział i na pewno sprawdził czy jezdnia jest w 

odpowiedniej odległości od obiektu   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dobrze dziękuję jeszcze radna Katarzyna Gomułkiewicz   

  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz  

ja mogę ustąpić kolejności, bo pewno Michał chce do Ogrodowej, a ja jeszcze do Pigłowic 

chciałam wrócić   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dobrze to oddajmy głos Michałowi Marciniakowi   

  

radny Michał Marciniak  

tak zgadza się, ja tylko chciałem się odnieść do tego co zostało wcześniej powiedziane, że 

projektant powinien przede wszystkim opierać się na wizji lokalnej poza tym jeżeli nawet 

opiera się na jakichś mapach to też powinien wziąć pod uwagę to tak jak było wcześniej 

wspomniane przez mieszkańca ulicy Ogrodowej, że pewne rzeczy są w toku i to się dzieje 

zgodnie z prawem, bo ponieważ te budynki były budowane na podstawie zgody ze starostwa 

pozwolenia na budowę czyli to albo świadczy o niekompetencji tego projektanta, który w 

ogóle nie wziął tego pod uwagę, że zostało wydanych w międzyczasie ileś pozwoleń na 

budowę i te budowy się toczą albo szczerze mówiąc nie wiem o czym to może jeszcze 

świadczyć no powinien przyjechać powinien to zweryfikować i wówczas robić projekt prawda 

a nie na jakichś niezaktualizowanych mapach i nie brać w ogóle pod uwagę tego, że są 
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budowy w toku nawet jeżeli nie zostały jeszcze odebrane chociaż już one istnieją i są prawie 

że oddane do użytku, dziękuję   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję   

  

radny Michał Marciniak  

u nas teraz robiono ulicę Morelową i Wiśniową i projektanci przyjechali osobiście chodzili 

wszystko wymierzali także może się zastanówmy po prostu nad wyborem biur projektowych, 

dziękuję   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dobrze proszę Pani Wójt   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

wydaje mi się, że to jest ten sam projektant nie chcę tu skłamać ale Morelowa, Ogrodowa jest 

chyba przez tego samego projektanta co ulica Ogrodowa, więc no myślę, że to nie jest dziwna 

sytuacja to jest po prostu standard przy projektowaniu a poza tym faktycznie teraz prosiłam 

projektanta, żeby dokładnie wyjaśnił jakie są odległości od budynku tak jak mówię budynku 

magazynowego   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję teraz radna Katarzyna Gomułkiewicz   

  

Radna Katarzyna Gomułkiewicz  

ja bardzo chciałam podziękować tutaj Panu z Pigłowic za ten głos ponieważ jeszcze przed 

spotkaniem tutaj z przedstawicielami CPK i firmy wykonującej STEŚ na komisji wspólnej 

zwracałam uwagę radnym, że być może będzie taka potrzeba abyśmy wypracowali wspólne 

stanowisko w sprawie tych wariantów przebiegu szybkiej kolei ale potem na tym spotkaniu, 

na którym byłam chociaż tego może Pan tego nie zauważył atmosfera była tak spokojna i 

Państwo nie zgłaszali żadnych uwag, że pomyślałam, że może jednak nie wzbudza to aż tak 

wielkich kontrowersji i sprzeciwów ale dobrze, że Pan powiedział , że jednak jest inaczej, na 

dzień dzisiejszy kluczowe jest wypełnianie ankiet na stronie CPK i mam nadzieję, że tych 

ankiet z naszej gminy spłynie jak najwięcej i właśnie w tej formie Państwo przedstawią swoje 

uwagi także te, które nie były przedstawione na spotkaniu 15 września, bardzo dziękuję  

  

Kowarz Andrzej   

Ja przepraszam, wysoka Rado, ja nie jestem przeciwny budowie drogi albo autostrady ani 

kolei, tylko o fakt mi chodzi, że no przecina się na przykład zabudowania, na przykład tak jak 

moje zabudowania, to jest olbrzymie ilości zabudowania, dom mieszkalny bardzo duży, i się 

przecina i nikt nikogo nie się pyta, wywłaszcza i koniec, bo tu akurat rozmawiamy o dwóch 

sprawach, ulicy Ogrodowej – 4 metry, 7 słyszę dzisiaj metrów , i jest problem z 

wywłaszczeniem, a nas się wywłaszcza, na przykład u mnie przykładowo 10 hektarów się 
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wywłaszcza, a jeszcze co najgorsze jest, ja mam w tej chwili jedne grunty kilometr, dwa, a 

będę mieć jak zrobią  

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

jeżeli Pan mówi to bardzo bym prosił do mikrofonu to się nie nagrywa i krótko na temat, bo 

jeszcze czekają kolejni, jest włączony   

  

Kowarz Andrzej  

najgorsze dla mnie to jest, że jak już w tej chwili jak mi przetną mam kilometr, dwa gruntów, 

a będę miał dziesięć, dwadzieścia przez most, wiadukty to jest najgorsze ja mi chodzi o to, że 

wywłaszczą, o budynki mi trochę chodzi ale grunty zabierają, wywłaszczają i ok, to dlatego jak 

ja tu słyszę, że ulicy Ogrodowej, że 4, 2 metry czy tam 14 i jest objazd dla swojej własnej 

wygody zrobić drogę gmina chce chodnik zrobić i jeszcze jest taki problem no to dla mnie to 

jest, ja tylko tak powiedziałem, bo ja mam niedawno robioną 4 m droga szerokości   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dobrze dziękujemy, bo już wiemy mówił Pan o tym raz więc powtarzanie tego to jest, czekają 

kolejni rozmówcy   

  

Kowarz Andrzej  

żeby rada się zastanowiła, żeby wzięła to rozsądnie, dziękuję bardzo   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję i tutaj Pan w pierwszym rzędzie tak poproszę   

  

Adam Brzostowicz  

dobry wieczór Państwu nazywam się Adam Brzostowicz wraz z moim kolegą Kamilem 

Madoszem chcielibyśmy złożyć interpelację poselską w imieniu posła na Sejm 

Rzeczypospolitej Polskiej Krystiana Kamińskiego, działając na podstawie artykułu 19 i 20 

ustawy z dnia 9 maja 1996 roku o wykonywaniu mandatu posła i senatora Dziennik Ustaw 

2018 pozycja 1799 z późniejszą zmianą zwracam się z prośbą o przedstawienie stanu 

faktycznego w sprawie planowanych wywłaszczeń w Zaniemyślu przy ulicy Ogrodowej, do 

mojego biura poselskiego zgłosili się mieszkańcy Zaniemyśla mieszkający przy ulicy 

Ogrodowej w związku z planowaną przebudową tej ulicy wskazują oni na inne alternatywne 

rozwiązania w tej kwestii, a także brak konsultacji i rozmów, według mieszkańców celem tych 

rozmów miało być uzyskanie społecznego konsensusu jak twierdzą mieszkańcy budowa 

nowej drogi istotnie wpłynie na poziom ich bezpieczeństwa gdyż dotychczas spokojna ulica z 

pewnością zamieni się w drogę o charakterze tranzytowym, mieszkańcy zaznaczają, że nie 

można pominąć tu również walorów estetycznych, gdyż wybrukowana względnie asfaltowa 

droga zniszczy zaciszny charakter ulicy Ogrodowej będącej jednym z niewielu tego typu 

pozostałych zakątków Zaniemyśla w związku z powyższym proszę o udzielenie odpowiedzi na 

następujące pytania, dlaczego podjęto decyzję o złożeniu do Starostwa Powiatowego w 

Środzie Wielkopolskiej projektu dotyczącego planowanych wywłaszczeń w Zaniemyślu przy 

ulicy Ogrodowej czym ta decyzja jest argumentowana i jakie czynniki wpłynęły na podjęcie 
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takiej decyzji, czy w czasie poprzedzającym złożenie projektu do Starostwa Powiatowego były 

prowadzone rozmowy z zainteresowanymi mieszkańcami w sprawie planowanych 

wywłaszczeń, jeśli tak jaki był ich rezultat, czy istnieją inne możliwości przebudowy ulicy 

Ogrodowej bez konieczności wywłaszczeń, jeśli tak proszę wskazać jakie, czy istnieją plany 

budowy obwodnicy Zaniemyśla, która mogłaby w przyszłości przejąć ruch tranzytowy 

biegnący obecnie przez centrum miejscowości, jeśli tak proszę o wskazanie na jakim etapie są 

ewentualne prace projektowe względnie przygotowawcze, czy w przypadku gdyby były 

prowadzone prace nad obwodnicą Zaniemyśla nie byłoby zasadniejszym przeniesienie 

środków finansowych z planowanej ulicy Ogrodowej na poczet prac związanych z obwodnicą 

Zaniemyśla, dziękuję bardzo   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję bardzo   

  

Adam Brzostowicz  

tutaj kolega złoży tą interpretacją   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

dobrze jeżeli chodzi o obwodnicę Zaniemyśla to raczej nie do mnie pytanie, bo to już jest w 

gestii marszałka czy Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad więc ale przekażemy 

zgodnie z właściwością   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak dobrze a teraz proszę Pana tak   

  

Mateusz Manikowski  

dzień dobry nazywam się Mateusz Manikowski, dzień dobry Pani, nie działa, dzień dobry 

Szanowna Pani Wójt, Szanowna, Szanowni Radni, Szanowni mieszkańcy chciałbym 

porozmawiać o ulicy Ogrodowej pozwolicie, że będę korzystał z kartki, bo jest późna godzina, 

dzisiejsza sesja pokazuje to o czym chcę powiedzieć w skrócie nie kłóćmy się rozwiążmy 

problem, a teraz 5 minut dla mnie poproszę, obserwuję sprawę budowy ulicy Ogrodowej ze 

zdziwieniem jak mógł zrodzić się aż taki konflikt gdy tymczasem sprawę można rozwiązać 

siadając do spokojnej rozmowy z kilkoma krótkimi dokumentami w ręku konkretnie 

rozporządzeniem w sprawie przepisów techniczno-budowlanych dotyczących dróg 

publicznych jak również dokumentów opisujących kryteria konkursu na dofinansowanie 

budowy dróg, ogólnie rzecz biorąc chodzi o to czy daną drogę można zbudować według 

przepisów prawa czy da się nią sfinansować, do tego to się sprowadza, żeby nie być 

gołosłownym wydaje mi się, że to są te wszystkie kartki to jest naprawdę mało, współczuję 

stresu jaki przeżywają strony konfliktu, współczuję w pierwszej kolejności …, bo wizja 

wywłaszczenia części ich działki jest niezwykle bolesna ja widziałem to co ma być zabrane ale 

również współczuję urzędnikom, którzy mają informację, że robią wszystko co można ale 

spotykają się z krytyką, to też można było zaobserwować na tej sesji, myślę, że doszło do 
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nieporozumienia, rozmawiałem z … i z urzędnikami, i wydaje mi się, że nikt nie chciał i nie 

chce zrobić przykrości ale po prostu źle wyszło i teraz obserwujemy eskalację konfliktu i tak 

Urząd Gminy zlecił zaprojektowanie drogi o minimalnych wymiarach, został przygotowany 

projekt, który w pewien sposób jest minimalny albo bliski minimalnemu i teraz odwołuje się 

do rozporządzenia, na podstawie tego, że projekt został przygotowany przez specjalistę 

przyjęto założenie, że projekt ma faktycznie najwęższe wymiary z możliwych, najwęższe to 

znaczy takie najwęższe, które da się sfinansować, nie wydaje mi się, że to jest prawda, projekt 

według tego co przeczytałem może być węższy, można to osiągnąć na kilka sposobów a z 

warunków konkursu na dofinansowanie wynika, że taką drogę dałoby się sfinansować i tak 

niektórzy pewnie winiliby Urząd Gminy za błąd ale może Urząd Gminy polegał tylko na opinii 

specjalisty tak czyli Pana projektanta, może trzeba więc winić projektanta ale może 

projektant ma w ciągu roku dziesiątki projektów nie możemy oczekiwać, że każdy projekt 

będzie optymalizował gruntownie, a podkreślam, że projekt jest w jakiś sposób minimalny, w 

jakiś sposób, niezupełnie ale jakiś jest sposób minimalny, a może wina leży po stronie …, bo 

może powinni byli podnieść kwestie wywłaszczenia wcześniej, może to wszystko jest 

możliwe, ja jednak nie sugeruję szukać winnych ale chciałbym, żebyśmy rozwiązali problem, 

moim zdaniem można zaprojektować drogę tak, że … nie zabierze się nic a droga będzie 

miała, nadal spełniała kryteria dofinansowania i teraz przedstawię przykładowe rozwiązania, 

w okolicy … zacieśniamy chodnik pieszo-rowerowy do minimum pozwalanego przez 

rozporządzenie to jest 2,5 m, wprowadza się na tym odcinku drogę dwukierunkową jedno 

pasmową z zastosowaniem odstępstwa, szerokość 3 m i takie rozwiązanie powinno 

zminimalizować znaczy spowodować, że … niczego się nie zabierze, powiedziałem 

odstępstwo i od razu powiem, że sprawdziłem z Ministerstwem Infrastruktury, zadzwoniłem 

do nich, czy przy takich przypadkach odstępstwo byłoby udzielone i odpowiedź jest 

pozytywna, bo tak po drugiej stronie jest zabytek cmentarz ewangelicki więc jest to powód, 

żeby takie odstępstwo przydzielić czy jak to się tam mówi, ważna rzecz taka droga jest nadal 

klasy D, klasowość drogi jest ujęta w warunkach konkursu na przykład konkursu Rządowy 

Fundusz Rozwoju Dróg czyli to jest ten główny konkurs, pytanie na pewno macie Państwo czy 

odstępstwo dyskwalifikuje projekty, nie dyskwalifikuje, sprawdziłem wnioski na 

dofinansowanie są jasne rubryki, na wpisanie odstępstw, można mieć odstępstwo i co też 

jeszcze chciałam powiedzieć ważne, że nadal w takim rozwiązaniu mamy w miarę 

pełnowymiarowy chodnik pieszo-rowerowy i tutaj z powodu dofinansowania ważne jest że 

takie chodniki pieszo-rowerowe mają, dostają bardzo dużo punktów czyli jest większe 

prawdopodobieństwo tego, że projekt dostanie pieniądze ale oczywiście Rada Gminy 

musiałaby się zgodzić na sfinansowanie zmian projektu, tego obecnego, tak aby Pani Wójt nie 

obawiała się, że zaraz zostanie jej zarzucona niegospodarność, z chęcią wyjaśnię w 

szczegółach wszystkim zainteresowanym czy to …, Państwu Radnym, komukolwiek o co w 

takim konkretnym rozwiązaniu chodzi, rozwiązań kilka zresztą, jestem do Państwa dyspozycji, 

aby rozwiązać ten problem, bo tak jak wielu zaniemyślan chciałbym, żeby konflikt się 

rozwiązał i teraz tak to jest jedno rozwiązanie, drugie rozwiązanie jest może troszeczkę 

bardziej skomplikowane ale odpowiada na zapotrzebowania mieszkańców ulicy Ogrodowej, 

chciałbym poruszyć możliwość zbudowania promenady na ulicy Ogrodowej czyli od kolejki do 

plaży w kierunku Plażowej i później do plaży, okazuje się, że jest wielu mieszkańców i nie 

tylko ulicy Ogrodowej, są też radni, chciałem też powiedzieć, którzy uważają że najlepszym 

rozwiązaniem dla Ogrodowej właśnie byłaby promenada, chodzi o brak wywłaszczenia, 
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zachowanie charakteru spacerowego i trakt turystyczny od kolejki do plaży, opowiem tak, no 

byłaby gdyby tak zrobić, aby samochody nie jeździły tam szybko chodzi o bezpieczeństwo 

pieszych, to jest bardzo ważne, sprawdziłem i niestety w warunkach, w kryteriach tego 

Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, tego głównego konkursu, pieszo-jezdnia, bo to tak 

musiałaby to wyglądać chyba nie uzyskałyby finansowania to jest wykluczone, pieszo-jezdnie 

są wykluczone ale mogłyby, ten projekt, taki projekt mógłby dostać dofinansowanie z 

Polskiego Ładu czyli bodajże, że jest to Program Inwestycji Strategicznych, tak się składa, że są 

różne terminy tych wniosków więc można by złożyć wniosek na taką promenadę w marcu czy 

do marca zobaczyć jaki będzie wynik, jeżeli wynik będzie negatywny to złożyć jeszcze w 

sierpniu na ten Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg, przyszłego roku, ja osobiście nie 

rozmawiałem z wszystkimi mieszkańcami ulicy Ogrodowej, znaczy z wieloma rozmawiałem 

ale nie z wszystkimi, wszyscy mi powiedzieli, że są zainteresowani promenadą ale dla 

pewności dlatego, że to jest pewna komplikacja organizacyjna proponuję zorganizować 

spotkanie tak, aby zrozumieć potrzeby mieszkańców ulicy Ogrodowej dokładnie, w każdym 

razie jest to również rozwiązanie, które nie zabierze … żadne, żadnych gruntów, 

podsumowując powiem, że jestem do Państwa dyspozycji, aby rozwiązać ten problem, to co 

sobie wyobrażam to zrobimy spotkanie gdzie będzie oczywiście przedstawiciele Urzędu 

Gminy, będzie radca prawny Urzędu Gminy, będzie Pan projektant, radni, zainteresowani 

mieszkańcy, którzy są zainteresowani tą sprawą, to spotkanie, a spotkanie przy kawie ale z 

dokumentami w ręku to konkretnie te rozporządzenia i kryteria finansowania, takie spotkanie 

powinno być rzeczowe bez przekrzykiwania się, wydaje mi się osobiście po przeczytaniu 

rozporządzenia i kryteriów dofinansowania, że jest to prosta sprawa i w godzinę się 

dogadamy, to wszystko dziękuję bardzo   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję bardzo, bardzo proszę Pani Wójt   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

szczerze powiedziawszy czyli mamy wrócić do punktu wyjściowego, bo w 2018 roku 

pamiętam, że to miała być pieszo-jezdnia później spotkanie z mieszkańcami na ulicy 

Ogrodowej gdzie były wytyczne, że ta droga ma mieć 6 m, że ma być w dwie strony, i że ma 

mieć bezpieczny, ma mieć bezpieczny chodnik, to jest, nie wiem no możemy cały czas robić to 

samo pytanie jest czy chcemy mieć tam zawsze ja zadałam to pytanie na spotkaniu w 2019 

roku czy chcemy mieć tam normalną drogę czy ma być to droga przejazdowa, przelotowa, czy 

to ma być droga spacerowa ale spacerowa nie uzyskała aprobaty miała być to droga 

6metrowa z chodnikiem bezpiecznym, z trzema, trzema garbami, przecież mogła być to 

jednokierunkowa droga ale mieszkańcy wtedy na spotkaniu te 45 osób do takiego 

konsensusu doszli, to jest, to jest naprawdę cały czas to samo, cały czas to samo, a może 

najlepszym rozwiązaniem jest po prostu tej drogi nie robić, ja też słyszałam od mieszkańców, 

że oni nie chcą mieć tam hałasu, że wolą mieć tak jak jest, bo naprawdę Szanowni Państwo to 

trzeba mieć na uwadze, że obojętnie w jakiej formie to będzie czy to będzie ścieżka, czy to 

będzie promenada jeżeli będzie dopuszczony ruch samochodów to ten ruch tam będzie duży 

dlatego, że to jest połączenie drogi wojewódzkiej z drogą powiatową i naturalny skrót, i 

obojętnie jeżeli to wydrukujemy czy wyasfaltujemy w jakiejkolwiek formie jeżeli będą mogły 
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tam poruszać się samochody to ten ruch na pewno wzrośnie, w tej chwili ona jest przejezdna, 

bo to jest jedna z gorszych ulic jaka jest w Zaniemyślu, jest dziurawa, jest wąska i tak trzeba 

mieć to na uwadze, że bezpieczeństwa na pewno tam nie będzie jeżeli nie będzie, jeżeli ona 

będzie dopuszczona do ruchu samochodów to musicie mieć Państwo na uwadze i to trzeba, i 

o tym trzeba pamiętać, że bez względu co się stanie ta droga jeżeli będzie zrobiona, będzie 

użytkowana w dużo większym stopniu niż teraz będzie po prostu drogą łączącą, przelotową 

obojętnie w jakim słowa tego znaczeniu   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję ad vocem proszę Tomasz Grabowski   

  

radny Tomasz Grabowski  

bardzo dziękuję, też jestem za tym żebyśmy się godzili a nie kłócili, natomiast chcę jeszcze 

jeden przepis też Państwu przeczytać, jest to ustawa o nieruchomościach, gospodarce 

nieruchomościami, pojęcie wywłaszczenia wszyscy wiemy, zabierane na cele publicznej i tak 

dalej ale podpunkt trzeci mówi wywłaszczenie nieruchomości może być dokonane jeżeli cele 

publiczne nie mogą być zrealizowane w inny sposób niż przez pozbawienie albo ograniczenie 

praw do nieruchomości, a prawa te nie mogą być nabyte w drodze umowy i od razu teraz 

zaznaczam, że to co właśnie Pan Manikowski powiedział to jest ileś tam wariantów 

dodatkowych więc możemy założyć, że starosta nie wyrazi zgody na wywłaszczenie jeżeli 

będą inne możliwości zabezpieczenia tej drogi może być węższa, może być jednokierunkowa, 

może być pieszo-jezdnia, może być cokolwiek innego tak naprawdę więc może się okazać, że 

ten projekt, który w tej chwili właśnie próbujemy przeforsować będzie też w sądzie będzie w 

urzędach gdzieś tam się ciągnął następne lata, dziękuję   

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję bardzo i jeszcze ad vocem Michał Marciniak   

  

radny Michał Marciniak  

ja tak tylko w jednym zdaniu chciałem dodać, że zawsze szukajmy rozwiązań a nie problemów 

skoro pan Mateusz przedstawił nam dwa projekty, na które możemy pozyskać 

dofinansowanie to uważam Pani Wójt, że powinniśmy to rozważyć a co do potencjalnego 

zarzutu niegospodarności proszę się nie obawiać ponieważ na pewno koszty 

przeprojektowania tej drogi będą mniejsze niż koszty potencjalnego wywłaszczenie a 

wcześniej zapewne będzie jeszcze postępowanie sądowe z tego co mi wiadomo mieszkańcy 

przynajmniej część tych mieszkańców tej ulicy się nie zgodzą, się odwołają do sądu i jak to 

wszystko przekalkulujemy na pewno dla gminy będzie zdecydowanie korzystniej się dogadać i 

skorzystać z którychś z tych alternatyw, które tu zostały przedstawione, dziękuję   

  

Wójt Gminy Justyna Dąbrowska  

wiecie Państwo ja mogę to przeprojektować, mogę różne rzeczy zrobić tylko dla mnie zawsze 

pytanie, która z opinii mieszkańców jest ważniejsza, tak, która jest, którą miałabym brać pod 

uwagę skoro były spotkania, były tutaj ustalenia no to tak była to droga projektowana, tak, 

nikt nie chciał drogi jednokierunkowej i nie chciano pieszo-jezdni więc była, jest 
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zaprojektowana w minimalnym wariancie, bo to jest minimalny wariant na dwu kierunkową 

to nie jest nie wiadomo jaka szeroka droga, bo to jest zwężona o metr, w tamtych ustaleniach 

było 6 m tu jest 5 m, stoi na drodze zabytek więc pytanie zawsze jest czyja racja, czy które w 

głosy mieszkańców są ważniejsze te z tego 2019 roku czy teraz z 2022, w ten sposób to 

naprawdę będziemy to cały czas przerabiać może faktycznie nie róbmy tej drogi, będzie 

zachowany standard taki jaki jest, będzie ona równana, będzie spokój przede wszystkim, bo 

przy takiej drodze nie będzie hałasu, zostaną te drzewa, nie będzie przejęcia lasu i na pewno 

Państwo nie będziecie się bali o to, że ja mogę wycofać wniosek i zostawić tą drogę w takiej 

formie jak jest przecież to nie jest żaden problem, tylko mówię, za każdym razem będzie ktoś 

inny, ktoś niezadowolony, bo za chwilę będziemy mieli protesty innych mieszkańców, że to 

ma być jednokierunkowa droga skoro były takie ustalenia, zawsze było, od samego początku 

mowa, że mogła być tam droga jednokierunkowa ale decyzja tego gremium była taka dlatego 

też projekt pod tym kątem był robiony  

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję ad vocem proszę Tomasz Grabowski  

  

radny Tomasz Grabowski  

już tylko tak podsumowując dyskusję to przypomnę Pani Wójt, zresztą wszystkim radnym, że 

te konsultacje, te spotkania z mieszkańcami miały miejsce w tym czasie kiedy cmentarz nie 

był zabytkiem i była inna alternatywa, było wtedy założenie, że skorzystamy z takiego pasa, 

tak, później na nasze szczęście albo nieszczęście cmentarz został zabytkiem więc projekt też 

musiał ulec zmianie, a on nie uległ zmianie przesunął się tylko bardziej w drugą stronę 

zajmując tereny prywatne  

  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

dziękuję bardzo, przejdziemy do punktu dwunastego zamknięcie sesji  

  

12. Zamknięcie sesji.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Grześkowiak  

w związku z wyczerpaniem porządku obrad i brakiem głosów w dyskusji zamykam XLVI (46) 

sesję Rady Gminy Zaniemyśl, dziękuję Państwu za udział i do widzenia, dobranoc może  

  

 Przewodniczący Rady Gminy 

/-/ Jerzy Grześkowiak 

  

   

   

  

przygotował(a): Barbara Madajczak  
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Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl   


